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روزنامه صبح ایران

رئیس جمهوری در جلسه هیات دولت: 

کابینه آماده خدمت هرچه بیشتر به مردم است

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری اعلام کرد  

افزایش 60درصدی حضور بانوان در پست های مدیریتی 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح:   

حضور مستشاری ایران، نقشه برادرکشی آمریکا را خنثی کرد

عیدی کارکنان در سال ۹۸ مشخص شد

ابراز تأسف سید حسن خمینی از اسائه ادب به آیت الله شبیری:

اختلاف نظر نباید موجب توهین
 تحکم و بالانشینی شود  

ماجرای هیات عالی نظارت مجمع به کجا می رسد ؟

نظرات هیات عالی نظارت  
مشورتی یا الزامی

آیت الله سید حسن خمینی طی نامه ای به آیت الله 
شبیری زنجانی ضمن ابراز تاسف از اسائه ادب به ساحت 
وی بیان کرد که جمهوری اسلامی نه تنها به ذوب شدن 
روحانیت شیعه در حکومت وابسته نیست، بلکه تنها با 

استقلال حوزه و مرجعیت از دولت ها میسر است. 
به گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی جماران، 
یادگار امام در پی نامه سرگشاده اخیر آیت الله یزدی 

به آیت الله شبیری زنجانی، طی نامه ای به این مرجع 
عالیقدر شیعه اظهار داشت: اگر چه حوادث تلخ این روزها 
جان های شاگردان و ارادتمندان حضرتعالی را رنجاند و 
عواطف مومنان را جریحه دار ساخت، ولی در خود ثمره 
به ضرورت  توجه  مبارکی هم داشت که همان حسن 
استقلال حوزه های علمیه و حفظ نظام جمهوری اسلامی 

با محافظت از جایگاه مرجعیت عالی شیعیان است..

نحوه ورود هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام به روند قانونگذاری باعث مباحثی در فضای سیاسی 
کشور شده و هر روز با واکنش هایی جدید در این زمینه روبه رو می شویم. 
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آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید روی آوردن دشمنان به ویژه آمریکا به گزینه تحریم 
را به دلیل ناامیدی از گزینه نظامی ارزیابی کرد و گفت: به عقیده ما آمریکا در این عرصه نیز شکست 
خواهد خورد و از تحریم طرفی نخواهد بست. وی در دیدار شماری از مسئولان ستاد کل نیروهای 
مسلح با بیان این که دشمنان برای ضربه زدن به این نظام و ملت، همه توان خود را به کار گرفته اند، 
تصریح کرد: دشمنان ما در سابق مدام دم از گزینه های روی میز می زدند و از گزینه نظامی سخن به 
میان می آوردند، اما امروز کلمه ای از گزینه نظامی نمی گویند، چرا که اولا توانمندی های ما را می دانند 
و ثانیا این گزینه خریداری ندارد.وی تاکید کرد: دشمنان بدانند اگر به فکر تهاجم نظامی باشند ضربه 
سختی دریافت خواهند کرد.آیت الله مکارم شیرازی، تحریم را حربه افراد ضعیف و ناتوان دانست و 

گفت: تحریم در فضای بین الملل نیز برای آمریکا منفوریت ایجاد می کند...

 آیت الله جوادی  آملی با بیان این که باید راه های نفوذ دشمنان را بشناسیم، گفت: تا اتاق فکر 
و ترفندهای دشمن را نشناسیم در جنگ پیروز نخواهیم بود. سردار شاهچراغی فرمانده جدید 
سپاه علی بن ابیطالب)ع( استان قم با حضور در بنیاد بین المللی علوم وحیانی اسراء با حضرت 
آیت الله جوادی آملی دیدار کرد.آیت الله جوادی آملی در این دیدار با تاکید بر صیانت هر چه 
بیشتر از مرزهای کشور اظهار داشت: هم ناجا و هم عزیزان سپاه و دیگر نیروی های مسلح کشور، 
باید بیش از پیش مرزهای کشور را هم از نظر تجهیزات و هم از نظر اطلاعاتی تقویت کنند.وی 
ادامه داد: در یکی از جنگها هنگامی که حضرت امیر علیه السلام پرچم را به دست فرزندشان ابن 
حنفیه دادند به او فرمودند تنها این دشمنی که در مقابل تو ایستاده است را نبین، بلکه نگاهت به 

اتاق فکر دشمن در شام باشد؛ امروز هم اتاق فکر دشمنان ما همین استکبار و...

آیت الله مکارم شیرازی: 

آمریکا از گزینه تحریم هم 
طرفی نخواهد بست 

آیت الله جوادی آملی در دیدار فرمانده جدید سپاه علی بن ابیطالب)ع(:

اتاق فکر دشمن را نشناسیم 
در جنگ پیروز نخواهیم بود 

وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت که با آغاز دور دوم 
تحریم های آمریکا علیه ایران در روز 13 آبان، اتفاق جدیدی نمی افتد 
و آمریکا به اهداف خود در تحریم علیه ایران نخواهد رسید. محمد 
جواد ظریف که  روز دوشنبه برای شرکت در نشست سه جانبه وزاری 
خارجه ایران، ترکیه و جمهوری آذربایجان به استانبول سفر کرده بود 
در بدو ورود در مصاحبه با ایرنا افزود: اهداف اقتصادی و به خصوص 

سیاسی واشنگتن در زمینه تحریم آمریکا علیه ایران ...

وزیر دولت اصلاحات می گوید: آن سال ها وزن کشی های سیاسی 
اصلاح طلبان را زمین زد. به عبارت دیگر عامل شکست اصلاح طلبان 
خود اصلاح طلبان بودند.علی صوفی اظهارداشت :این گزاره را قبول 
ندارم که اصلاح طلبان می خواستند آقای عارف را بلااثر کنند. خیر، 
چنین اراده ای وجود نداشته که آقای عارف در جریان اصلاحات بلااثر 
شود چون آقای عارف به وسیله اصلاح طلبان در رأس شورای عالی 

سیاست گذاری قرار گرفت، نفر اول لیست اصلاح طلبان ...

محمد جواد ظریف:

آمریکا با تحریم ایران به 
اهداف خود نمی رسد 

علی صوفی وزیر دولت اصلاحات :

اگر اعتبار عارف کم شده به 
عملکرد خودش برمی گردد
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پاکستان، بهترین کشور برای 
میانجیگری میان ایران و 

عربستان است 

ملازهی تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی: 

* اختلافات ایران و عربستان
 ایدئولوژیک است نه سیاسی 

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

۸۸

بدینوسیله به اطلاع اعضای انجمن صنفی کارفرمایی شرکتهای ساختمانی ،تاسیساتی و 

راهسازی استان قم می رساند مجامع فوق العاده وعادی انجمن صنفی مذکور روز سه شنبه 

مورخ 76/08/29 ساعت 9صبح درمحل قم 75متری عماریاسر بلوارتعاون مجتمع ادارات 

مدیریت تعاون،کار و رفاه اجتماعی شهرستان قم برگزارخواهد شد.

لذا حضورکلیه اعضاء یا نماینده قانونی در جلسه مجامع عادی وفوق العاده الزامی است.

ضمنا علاقمندان به عضویت درهیات مدیره و بازرسین انجمن صنفی کارفرمایی شرکتهای 

ساختمانی ،تاسیساتی و راهسازی استان قم می توانند با رعایت شرایط مندرج در اساسنامه 

پیشنهادی هیات موسس مراتب داوطلبی خود را حداکثر تا تاریخ 1397/08/14 به آدرس : 

قم ابتدای جاده قدیم قم تهران مقابل پمپ بنزین اداره کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان 

)واحد تشکلهای کارگری و کارفرمایی( تحویل و رسید در یافت نمایند.

 دستورجلسه: 

الف(مجمع عمومی فوق العاده :

 *مجمع عمومی فوق العاده بادستورکار: 

*تصویب اساسنامه جدید

 ب(مجمع عمومی عادی : 

*مجمع عمومی عادی با دستورکار: 

* برگزاری تجدید انتخابات اعضای اصلیی وعلی البدل هیات مدیره و بازرسین 

انجمن صنفی کارفرمایی شرکت های
 ساختمانی ،تاسیساتی وراهسازی استان قم 

هیات مدیره انجمن صنفی كارفرمایی شركتهای ساختمانی ،تاسیساتی و راهسازی استان قم

آگهی مجامع عادی و فوق العاده )مرحله اول(
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هرچه جهانی تر شویم تحریم 
غیر ممکن تر خواهد شد 

امروز تهدید آمریکا خطری جدی برای ایران نیست، 
اما برای بی اثرکردن کامل هر تحریم یا حتی تهدید به 
تحریم اینترنت ایران، لازم است تا گسترش زیرساخت 

های اتصالی به جهان را در دستور کار قرار دهیم. شاید تصور صبحی که بیدار شویم 
و شبکه های اجتماعی مان کار نکند، بسیار ترسناک تر از چیزی است که شش سال 
پیش فکر می کردیم. اگرچه سال ها قبل تر کوسه های بازیگوش بسیاری بودند که این 
فیبرهای خفته در اعماق دریا را می خوردند تا ما بدون اینترنت شویم؛ اما سال هاست 
که کوسه ها مدیریت شده اند. این روزها یک نگرانی نوظهور به مجموعه نگرانی ها 
افزوده شده است: تحریم اینترنت! در کوتاه مدت، مشکلی جدی برای اینترنت ایرانیان 
روی نخواهد داد. در بلندمدت نیز تحریم ها تأثیر جدی نخواهند گذاشت. اما واقعیت 
آن است که تنها راه برای کاهش همین تأثیرات نیز سرمایه گذاری در زیرساخت ها 
ست.واقعیت آن است که هرچه کشوری خود را از جامعه جهانی مجزا کند، آسیب 
پذیری آن بیشتر خواهد بود، رشد زیرساختی که در طول دولت اول روحانی روی 
داد، میزان آسیب پذیری را به شدت کاهش داده است. اگر وضعیت ما مشابه با سال 
92 بود، میزان آسیب پذیری قابل مقایسه با وضعیت اکنون نبود! تحلیل اشتباه آن 
است که کشوری بخواهد میزان وابستگی خود را به کشورهای دیگر کاهش دهد و 
به صورت وارونه تصمیم درست آن است که هم میزان داده های ورودی بالا باشد و 
هم میزان داده های خروجی؛ در این صورت است که تحریم ها کاملا بدون تأثیر می 
شوند و اساسا هیچ کشوری در فکر تحریم ما نخواهد رفت.تحلیل اشتباه دقیقا از جایی 
شروع می شود که فکر کنیم اگر ما اینترنت ملی داشته باشیم، آن گاه برابر تحریم ها 
پایدارتر می شویم! این استدلال یک اشتباه خطرناک است. پایداری برابر تحریم ها 
برخلاف ادعاهای ساده انگارانه زمانی خواهد بود که هم زمان هم میزان داده ورودی و 
هم خروجی افزایش یابد؛ یا به عبارت دیگر ما جهانی تر شده باشیم.امروز تهدید آمریکا 
خطری جدی برای ایران نیست، اما برای بی اثرکردن کامل هر تحریم یا حتی تهدید 
به تحریم اینترنت ایران، لازم است تا گسترش زیرساخت های اتصالی به جهان را در 
دستور کار قرار دهیم. اگر امروز اندکی هزینه در این زمینه کنیم، فردا سخن گفتن از 
تحریم ایران، در عمل تهدید سایر کشورها خواهد بود.پایداری وضعیت شبکه در حال 
حاضر، نتیجه توسعه گسترده در چهار سال گذشته در زیرساخت بوده است؛ برای 
پایداری بیشتر در چهار سال آینده نیاز به سرمایه گذاری امروز است و نمی توان به 
بهانه اندک بودن منابع مالی، اینترنت و زیرساخت فناوری اطلاعات را کمتر از نان و 
شکر و برق دانست و هر نوع آسیبی برای اینترنت یعنی بی کاری، ازبین رفتن امنیت 
روانی و بالاتر از همه قطع شدن دسترسی به اطلاعات و دانش و در نتیجه تعطیل 
شدن تدریجی توسعه می شود.در تمامی روزهایی که مردم از گرانی ها در هراس 
بودند، کمتر خبر یا گزارشی بود که دغدغه اینترنت به عنوان یک کالای اساسی در 
هزاره جدید را طرح کرده باشد. ما نیاز به تغییر این نگرش در نگاه خود به جهان داریم. 

فراموش نکنیم که اینترنت کالای اساسی دنیا امروز است.
* معاون وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات

اقدام ضروری 
وزیر تازه نفس اقتصاد 

بالاخره بعد از چند ماه دکتر فرهاد دژپسند به عنوان 
وزیر جدید وزارتخانه امور اقتصادی و دارایی جهت اخذ 

رای اعتماد به مجلس شورای اسلامی معرفی شد. 
اینکه دژپسند از تحصیلات عالی دانشگاهی در رشته اقتصاد برخوردار بوده و تجارب 
زیادی در سطوح مدیریتی در نظام تدبیر امور کشور دارد، خود نویدبخش آن است 
که مجدداً مقرر شده تا این وزارتخانه، حداقل از وزانتی در سطح دوره اسبق خود 

برخوردار باشد.
با این حال زیبنده است تا برادرانه، برخی از نکات در ذیل، جهت استحضار تقدیم 

شود.
1- نفس پذیرش این مسئولیت سنگین، در میانه مشکلات حادی که اقتصاد ایران 
را فرا گرفته، می تواند علامت نوعی مجاهده و فداکاری قلمداد گردد، مخصوصا اگر کم 
وفایی و خودپسندی و توقعات نابجای برخی از نمایندگان را در شکستن کاسه و کوزۀ 

شرایط بحران بر سر دیگران به مشاهده نشسته باشیم.
2- وزارت امور اقتصادی و دارایی با وجود نام و مأموریتهایی که در اساسنامه اش 
بدان متذکر شده اند، عمدتاً وزارت دارایی )یا همان خزانه داری( است و نقش کمتری 
را در حوزه راهبری اقتصادی کشور بر عهده دارد و اصولاً هنوز هم برای آن به اندازه 
کافی تجهیز نشده است. این وضعیت هرچند در گذشته ها باعث کشمکش های 
بی حاصل میان مصادر تیم اقتصادی دولت بوده است، اما شاید اکنون، بهتر باشد 
تا بر خلاف سابقون، آن را به فال نیک گرفت و در همان حیطه هایی که مسئولیت 
و ابزار و امکان، هماهنگ هستند، در حد هرچه مقدورتر، دست به اصلاحاتی هرچه 

عمیق تر زد.
3- وزارت امور اقتصادی و دارایی، وزارتخانه ای دارای قدمت و وسعت، با جمعیتی 
حدود 100 هزار نفر پرسنل است که تقریبا با آحاد ملت ایران و برخی غیر ایرانیان 
مواجهه مستقیم داشته و می تواند در شکل گیری شکاف دولت و ملت و تضعیف 
سرمایه اجتماعی ایران نقش قابل ملاحظه ای بر عهده داشته باشد، لختی و کم کاری 
نسبتاً فراگیر بدنه اداری آن باعث شده تا اکثر فرمان های مغز، توسط اعضاء و جوارح 
عملیاتی نشوند. حل این معضل که متاسفانه حتی مورد غفلت وزرای برجسته پیشین 
نیز بوده، می طلبد تا ضمن برگماردن یک معاون کل قوی و جدی و عالم و امین، 
به استفاده از بقایای افراد باانگیزۀ داخلی اکتفا نشده و با تعاون گروهی منسجم، عالم 
و با انگیزۀ اصلاح )چند صد نفره( مقدمات به حرکت درآوردن این سیستم فراهم 

آورده شود.
4-وزارت امور اقتصادی و دارایی شامل بخشهای مهم و گسترده ای نظیر سازمان 
مالیاتی، خزانه، امور بانک و بیمه، سرمایه گذاری خارجی، اموال تملیکی، امور اقتصادی 
و ... است که می طلبد تا با یک نگرش هلدینگی به مدیریت این مجموعه پرداخت. 
در این راستا می طلبد تا همه بخشهای آن هیچ گاه خود را از مشورت سیستماتیک 
با افراد امین و عالم و جسور محروم نکرده و گستره ایران را به همکاری و معاضدت 

دعوت نمود.
*عضو هیئت علمی دانشگاه مفید

با حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی در حسینیه امام خمینی)ره(؛

مراسم عزاداری اربعین حسینی برگزار شد

مراسم عزاداری اربعین سیدالشهدا)ع( با حضور هیئت های دانشجویی در حسینیه 
امام خمینی برگزار شد.

دیروزدر اربعین حسینی علیه السلام، حسینیه امام خمینی )ره( میزبان هیئت های 
دانشجویی از سراسر کشور بود و دانشجویان دلداده حضرت اباعبدالله الحسین )ع( و 

اصحاب باوفای ایشان، در حضور رهبر معظم انقلاب اسلامی به عزاداری پرداختند.
رهبر انقلاب اسلامی پس از عزاداری دانشجویان در سخنان کوتاهی، دل های پاک، 
احساسات صادقانه و ایمان زلال جوانان مومن را زمینه ساز جلب تفضلات الهی خواندند 
و برای دستیابی ملت ایران به همه اهداف بزرگ و آرمان های بلند اسلام و انقلاب 
اسلامی دعا کردند.همچنین در این مراسم، حجت الاسلام سعدی در سخنانی اربعین را 
روز بازخوانی سنت الهی مبنی بر تحقق پیروزی جریان حق و شکست دشمن دانست 
و گفت: پایه های تمدن حسینی علیه السلام بر اساس ارتباط با خدا و تسلیم در برابر 

حق، زیارت اربعین و ایستادگی در برابر استکبار شکل گرفته است.
آقای سعدی، تمدن سازی با محور اربعین را وظیفه دانشگاه و نخبگان حوزوی و 
دانشگاهی خواند و افزود: رسیدن به تمدن نوین اسلامی مبتنی بر اربعین و فرهنگ 

حسینی علیه السلام باید مسئله امروز دانشگاه باشد.
در این مراسم، آقای میثم مطیعی نیز به ذکر مصیبت و نوحه خوانی پرداخت.

در پایان مراسم، دانشجویان نماز ظهر و عصر را به امامت رهبر انقلاب اسلامی 
اقامه کردند.

آیت الله جوادی آملی در دیدار فرمانده جدید سپاه علی بن ابیطالب)ع(  :

اتاق فکر دشمن را نشناسیم 
در جنگ پیروز نخواهیم بود 

 آیت الله جوادی  آملی با بیان این که باید راه های نفوذ دشمنان را بشناسیم، گفت: تا 
اتاق فکر و ترفندهای دشمن را نشناسیم در جنگ پیروز نخواهیم بود. 

سردار شاهچراغی فرمانده جدید سپاه علی بن ابیطالب)ع( استان قم با حضور در بنیاد 
بین المللی علوم وحیانی اسراء با حضرت آیت الله جوادی آملی دیدار کرد.

آیت الله جوادی آملی در این دیدار با تاکید بر صیانت هر چه بیشتر از مرزهای کشور 
اظهار داشت: هم ناجا و هم عزیزان سپاه و دیگر نیروی های مسلح کشور، باید بیش از 

پیش مرزهای کشور را هم از نظر تجهیزات و هم از نظر اطلاعاتی تقویت کنند.
وی ادامه داد: در یکی از جنگها هنگامی که حضرت امیر علیه السلام پرچم را به دست 
فرزندشان ابن حنفیه دادند به او فرمودند تنها این دشمنی که در مقابل تو ایستاده است را 
نبین، بلکه نگاهت به اتاق فکر دشمن در شام باشد؛ امروز هم اتاق فکر دشمنان ما همین 
استکبار و صهیونیسم هستند، نقشه از آنهاست ولو مزدوران داخلی آن را اجرا کنند، لذا تا 

اتاق فکر دشمن را نشناسیم در جنگ پیروز نخواهیم بود.
استاد برجسته درس خارج حوزه علمیه قم ابراز داشت: باید راه های نفوذ دشمنان را 
بشناسیم، مرتباً فضای سایبری را رصد کنیم، از خود نیروهای بومی مناطق مرزی استفاده 
کنیم و هوشمند عمل کنیم، خداوند فرمود همواره هوشیار باشید؛ »خُذُوا حِذْرَکُمْ«، 
حفظ این مناطق نیز تلاش و کوشش هر روزه و دائمی می خواهد.آیت الله جوادی آملی 
خاطرنشان کرد: دشمن در تمام کشورهای همسایه ما پایگاه نظامی دارد، ما اکنون به 
واقع در میدان مین هستیم، اما به برکت قرآن و عترت محفوظیم.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود بیان داشت: اگر مردم با هم اختلاف نداشته باشند و متحد باشند پیروزی به 
دست خواهد آمد. رهبر خوب تنها یک طرف قضیه است، رهبر ولو علی بن ابیطالب)ع( 

باشد مادامی که مردم در صحنه نباشند و با هم متحد نشوند شکست قطعی است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران :

محسن هاشمی درصورت اجماع
 نامزدشهرداری تهران می شود 

سخنگوی شورای اسلامی شهر تهران در خصوص حضور محسن هاشمی رفسنجانی 
به عنوان نامزد انتخابات شهردار تهران گفت: اگر اجماع اعضای این شورا باشد، ایشان در 

این رقابت شرکت می کند. 
علی اعطا روز دوشنبه در جمع خبرنگاران درباره حضور هاشمی )رئیس فعلی شورای 
اسلامی شهر تهران( در انتخابات شهرداری تهران، افزود: اگر اعضای شورای اسلامی شهر 
برای حضور ایشان به اجماع نرسند، ایشان همچنان به کار خود در قالب رئیس شورا ادامه 
می دهد.وی در خصوص انصراف برخی از نامزدها از رقابت انتخاب شهردار تهران گفت: 
تاکنون اعلام انصرافی به شورا نیامده اما در مدت لحاظ شده بین مرحله تهیه فهرست 
بلند)30 نفره( تا روز رای گیری برای انتخاب پنج نفر کاندیدای نهایی که 12 آبان ماه 
خواهد بود اعضای شورا بررسی های تکمیلی در خصوص نامزدها انجام داده و با آنها 
گفت و گو کنند و افرادی که تمایل ندارند نیز انصراف دهند.وی عنوان کرد: فاصله در نظر 
گرفته شده به علت کامل شدن بررسی ها و دریافت تمایل واقعی افراد برای نامزدی است.

اعطا در پاسخ به سوالی در خصوص حضور افراد بازنشسته فهرست پیشنهادی شورای 
اسلامی شهر تهران برای تصدی پست شهرداری اظهار داشت: تا جایی که ما مطلع 
هستیم این افراد هیچ کدام مصداق بازنشستگی را ندارند و به دلایلی در قالب استثنائات 
این قانون قرار می گیرند، با این وجود با قطعیت نمی توان بازنشسته نبودن آنها را در 
همین زمان اعلام کرد اما در زمانی که بررسی ها تکمیل شود این موضوع نیز مورد توجه 
قرار می گیرد تا در فهرست 5 نفره از این بابت مشکلی وجود نداشته باشد.سخنگوی 
شورای اسلامی شهر تهران در باره کوتاه شدن زمان رسیدگی به انتخاب شهردار هم 
گفت: شورای شهر تهران زمان بندی خود را برای انتخاب شهردار دارد اما نمی توان در 
خصوص طی روال اداری صدور حکم شهردار توسط وزارت کشور اظهارنظر کرد، لذا در 

زمان انتخاب شهردار نسبت به انتخاب سرپرست نیز تصمیم گیری می شود.

میرزایی عضو فراکسیون امید:

عده ای سعی می کنند 
با نگاه انتخاباتی دولت را تخریب کنند 

یک عضو فراکسیون امید گفت: عده ای هنوز سعی می کنند با نگاه انتخاباتی دولت را 
تضعیف کنند تا شاید سال آینده با ناکارآمد نشان دادن آن عرصه را برای خودباز کنند. 
من نگرانم با این تخریب ها دیگر چیزی از قدرت باقی نماند که برای بهره برداری از آن 

اقدام کنیم.
جلال میرزایی  در خصوص سازوکار گروه ویژه اقدام مالی )FATF( گفت: FATF یک 
مجمع غیر دولتی بین المللی است که علیرغم فشارهای داخلی با تعامل و ارتباط منطقی 
که در پیش گرفتیم می توانیم برای خودمان، بانک ها و موسسات مالی فرصت ایجاد کنیم.

این عضو کمیسیون برنامه و بودجه افزود: البته عده ای مطرح می کنند که با برجام در 
تنگنا قرار گرفته ایم این نمی تواند توجیه درستی باشد که ما با دست خودمان به گونه ای 
عمل کنیم که FATF موضعی بگیرد که علیه منافع ملی ما باشد.وی تاکید کرد: ما باید 
تعامل خود را  با  سازمان ها و مجامع بین المللی بیشتر کنیم و از این ظرفیت ها استفاده 
کنیم. همانطور که مشاهده کردید با استفاده از ظرفیت ها توانستیم در دادگاه بین المللی 
پیروز شویم و دادگاه احکامی را صادر کرد که به نفع ما بود.میرزایی خاطر نشان کرد: باید 
عینک بدبینی را از چشمانمان برداریم و واقع بین باشیم و صد البته این واقع بینی به معنی 
نادیده گرفتن آرمان های انقلاب نیست.میرزایی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه در داخل 
چگونه باید ابعاد این مسئله را برای مخالفان باز کرد تا آنها هم به نیاز وجود آن پی ببرند، 
گفت: کشور ما متکثر است، صداهای مختلف و نگرش های متفاوتی در آن وجود دارد. 
نباید بیش از این  همدیگر را تخریب کنیم و کشمکش راه بیندازیم.وی تاکید کرد: باید 
تمرکز ما بر حفظ منافع ملی باشد زیرا در شرایط سختی قرار داریم و مردم به سختی 

افتاده اند امروز باید با یکدیگر کنار بیایم؛ فرصت دعوا نداریم.

کرباسچی: 

آیت الله یزدی حتما
 برای اتهامشان به ما دلیل دارند 

دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی در واکنش به عبارات مندرج در نامه آیت الله یزدی 
گفت که ایشان حتما برای اتهامشان به ما دلیل دارند. 

رئیس جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در بخشی از نامه به آیت الله شبیری زنجانی 
مدعی شده بود این مرجع تقلید »در کنار برخی افراد مسأله دار که برای نظام جمهوری 
اسلامی و مقام معظم رهبری احترامی قائل نیستند«، قرار گرفته است.غلامحسین 
کرباسچی که در جلسه دیدار آیت الله سید موسی شبیری زنجانی با سیدمحمد خاتمی 
رئیس جمهوری اسبق و چند چهره دیگر حضور داشت، در واکنش به اظهارات آیت الله 
یزدی، به ایرناپلاس می  گوید: ایشان بالاخره هشت سال رئیس قوه قضاییه و قاضی القضات 
بوده اند، حتماً از روی عدالت و با ادله صحبت کرد ه اند.دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی 
اضافه می کند: ایشان حتماً از روی دلیل و برهان صحبت کرده اند، از کارنامه قضایی 
ایشان همه چیز مشخص است.کرباسچی تأکید می کند: ایشان به عنوان فردی که سابقه 
بالای قضایی داشتند برای اتهامی که به افراد حاضر در آن جلسه زده اند حتماً باید دلیل 
و برهان قاطع داشته باشند.او توضیح می دهد: دیدگاه افراد حاضر در آن جلسه نسبت 
به نظام جمهوری اسلامی و رهبری انقلاب معلوم است. همه چیز را که نباید به زبان 
گفت. این افراد 40 سال در نظام بودند و کارنامه مشخصی هم دارند. کارنامه آقای یزدی 

هم مشخص است. مردم خودشان با توجه به سوابق افراد درباره آنان قضاوت می کنند.

سخنگوی جبهه مردمی نیرو های انقلاب اسلامی :

جمنا فعالیت  انتخاباتی  را از سال 98 آغاز می کند 
سخنگوی جبهه مردمی نیرو های انقلاب اسلامی می گوید که جمنا، فعالیت های خود 
برای انتخابات دور یازدهم مجلس شورای اسلامی را از سال 98 و پس از تشکیل شورای 
مرکزی جدید خود، آغاز می کند. سید محمد حسینی درباره فعالیت انتخاباتی این تشکل 
می گوید: فعالیت برای انتخابات مجلس را به بعد از انتخاب شورای مرکزی جدید جمنا 
موکول کرده ایم. این انتخابات در سه ماهه آخر سال، برگزار می شود که یک مجمع ملی 
و سراسری است و از همه استان های کشور در تهران گرد هم می آیند و شورای مرکزی 
سی نفره را انتخاب می کنند.سخنگوی جمنا در ادامه تأکید می کند: پس از آن، شورای 
جدید جمنا، ستاد انتخابات را تشکیل می دهد. بنابراین فعالیت های انتخاباتی جمنا از سال 
98 آغاز خواهد شد.حسینی همچنین درباره جلسات تعدادی از اعضای جمنا با رئیسی 
می گوید: در جلسات با آقای رئیسی فقط بعضی از اعضای هیأت رئیسه مانند غلامعلی 
حدادعادل، نماینده سابق مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، مهدی چمران، رئیس 
سابق شورای شهر تهران، حجت الاسلام محمدحسن رحیمیان، رئیس شورای مرکزی 
جمنا، محمدباقر ذوالقدر، معاون سابق امنیتی وزارت کشور و تعداد دیگری حضور دارند. او 
همچنین اضافه می کند که من نیز در این جلسات حضور ندارم و تا حدی که من اطلاع 
دارم، در این جلسات نوعی همگرایی صورت می گیرد. سخنگوی جمنا در پاسخ به این 
پرسش که هدف از جلسات این افراد با رئیسی انتخاباتی است، اظهار می کند: بعید می دانم 

راجع به انتخابات باشد. بیشتر درباره بحث های روز است.

اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
ایران گفت که با آغاز دور دوم تحریم های 
آمریکا علیه ایران در روز 13 آبان، اتفاق 
جدیدی نمی افتد و آمریکا به اهداف خود 

در تحریم علیه ایران نخواهد رسید. 
محمد جواد ظریف که  روز دوشنبه 
برای شرکت در نشست سه جانبه وزاری 
خارجه ایران، ترکیه و جمهوری آذربایجان 
به استانبول سفر کرده بود در بدو ورود در 
مصاحبه با ایرنا افزود: اهداف اقتصادی و به 
خصوص سیاسی واشنگتن در زمینه تحریم 

آمریکا علیه ایران محقق نخواهد شد. 
وی اظهار کرد: امکان این که آمریکا 
بتواند به اهداف اقتصادی خود از این تحریم 
ها برسد، بسیار کم است و احتمال این که 
به اهداف سیاسی خود از طریق تحریم های 
مزبور برسد، حتما وجود ندارد.وزیر امور 
خارجه جمهوری اسلامی ایران بیان کرد: 
آثار تحریم های آمریکا علیه ایران در مرحله 
دوم که چند روز دیگر شروع می شود، 
بیشتر روانی خواهد بود.وی تاکید کرد: آثار 
روانی تحریم ها از روزی که ترامپ از برجام 
خارج شد و حتی پیش از آن شروع شد و 
در طول 6 ماه گذشته و از زمان سخنرانی 
معروف ترامپ، آثار تحریم ها را مشاهده 
کردیم.ظریف اضافه کرد: تا روز 13 آبان 
که این تحریم ها در مرحله دوم عملیاتی 
می شود، ساز و کارهایی که اتحادیه اروپا در 
نظر داشته عملیاتی خواهد شد اما ممکن 
است که به خاطر فشارها و کارشکنی که 
آمریکایی ها در تمام مراحل تدوین این ساز 
و کارها دنبال می کرد، زمان استفاده از این 

ساز و کارها مقدار دیگری طول بکشد.
وزیر امور خارجه اظهار امیدواری کرد 

که با اجرای سازوکارهای تدوین شده بین 
ایران و اتحادیه اروپا، آمریکا بیشتر از امروز 

در جامعه بین المللی منزوی شود.
ظریف اضافه کرد: امروز به غیر از چند 
رژیم منطقه ای، هیچ کشوری از اقدامات 

آمریکا علیه ایران حمایت نمی کند.
* پیگیری قتل خاشقچی با درایت 

و دقت انجام می شود
اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزیر 
ایران در پاسخ به ابعاد بین المللی قتل 
جمال خاشقچی روزنامه نگار منتقد آل 
سعود در یک مکان دیپلماتیک نیز گفت: 
دولت ترکیه توانسته با درایت و با بی طرفی 
و دقت، موضوع را پیگیری کرده و ابعاد 
مختلف این قتل فجیع را بررسی کند و 
امیدواریم که در این بررسی به نتیجه قطعی 
در مورد مسئولان و مسببان این جنایت 
برسد. وی بیان کرد: متاسفانه در منطقه 
ما روش های غلط آن چنان فراگیر شده 
که بعضی کشورها مانند رژیم صهیونیستی 
و عربستان سعودی احساس می کنند 

که هر جنایتی را می توانند بدون نگرانی 
از عواقب آن انجام دهند. ظریف ادامه داد: 
جنایاتی که 70 سال است از سوی رژیم 
صهیونیستی علیه مردم فلسطین انجام 
می شود، همچنان ادامه دارد و این رژیم 
به خاطر حمایت آمریکا تا حدی زیادی از 

عواقب جنایت ها مصونیت بوده است.
وی اظهار کرد: سعودی ها نیز با حمایت 
آمریکا از ابتدا از صدام و بعد از طالبان و 
داعش حمایت کردند و الان هم در یک 
جنگ خانمانسوز در یمن مردم بیگناه را 
می کشند و متاسفانه تاکنون هیچ برخورد 

بین المللی علیه آنها نشده است.
آنها  افزود:  ایران  خارجه  امور  وزیر 
نخست وزیر یک کشور را زندانی کردند، اما 
برخوردی با آنها نشد و این روش برخورد 
که منافع کوتاه مدت فرضی را بر اهمیت 
منطقه ای و حقوق انسان ها بر جلوگیری 
از جنایات جنگی ترجیح می دهد، باعث 
شده که منطقه ما در دهه های گشته روی 

آرامش نبیند.

* برای نخستین بار اروپا در پی 
مقابله با تحریم آمریکا است 

 ظریفهمچنین در گفت و گو با خبرنگار 
سی بی اس که به تهران سفر کرده بود و 
روز دوشنبه منتشر شد درباره طرح اروپا برای 
بهره مند شدن ایران از منافع برجام گفت: 
نخستین باری است که اروپایی ها نه تنها 
علیه سیاست ایالات متحده اظهار نظر می 
کنند بلکه به دنبال توسعه فرایندی هستند 
که تحریم های آن را متوقف و جبران کند.

وی تصریح کرد: دو و نیم سال در مذاکره 
برای این قرارداد وقت صرف نکردیم که 
به راحتی از آن خارج شویم، زیرا می دانم 
که توافق بهتری نخواهد بود. هرگز برای 
ایالات متحده یک توافق بهتر وجود نخواهد 
داشت.وزیر امور خارجه ایران با کنایه به 
هنر معامله دونالد ترامپ افزود: می توانم به 
رئیس جمهوری آمریکا با همه مهارت های 
مذاکراتی وی اطمینان دهم که این توافق 
ادامه  است.ظریف  ممکن  توافق  بهترین 
داد: این بهترین توافق برای ما، اروپا، آمریکا، 
روسیه، چین و تمام جامعه بین المللی است.
* جهان نباید مجبور به زندگی زیر 

یوغ عوام فریبی مسلح باشد
محمد جواد ظریف همچنین  حمله 
تروریستی به کنیسه یهودیان در پیتزبرگ 

پنسیلوانیا را محکوم کرد.
وزیر امور خارجه کشورمان در صفحه 
توییترش نوشت: " افراط گرایی و تروریسم، 
نژاد و مذهب نمی شناسد و در همه موارد 
باید محکوم شود. جهان نباید مجبور به 
زندگی زیر یوغ عوام فریبی مسلح باشد. برای 
قربانیان حمله تروریستی کنیسه پیتزبرگ 
دعا و با خانواده آنها ابراز همدردی می کنم. "

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح گفت: به اعتراف مقامات آمریکا، داعش با طراحی 
این کشور و با هدف ایجاد جنگ های مذهبی، فرقه ای و برادرکشی ایجاد شد اما با 
حضور مستشاری ایران در منطقه و اقدامات هوشمندانه جمهوری اسلامی، نقشه  آنها 

را خنثی کرد.
سردار سرتیپ پاسدار ابوالفضل شکارچی اظهار داشت: جبهه معارض نظام اسلامی و 
در رأس آنها آمریکا از همان ابتدای شکل گیری نظام اسلامی با انواع روش ها به مقابله 
با جمهوری اسلامی پرداخته و طی 40 ساله گذشته همه ابزارها و امکانات خود را به 
کار گرفته تا انقلاب را متوقف و ناکام سازد، اما آنچه که در عمل اتفاق افتاده، رشد تفکر 
جمهوری اسلامی، عمق بخشی به حرکت های ضد اسکتباری در منطقه و جهان و 

شکست حرکت های مقابله جویانه با نظام جمهوری اسلامی بوده است.
سردار شکارچی در پاسخ به این سوال که ارزیابی شما از حضور نظامی دشمن در 
منطقه خاورمیانه چیست، میزان حضور غربی ها در این منطقه چقدر و در چه گستره ای 
است و چه اهداف سخت و نرمی را دنبال می کنند، اظهار داشت: دشمن از حضور نظامی 
خود در منطقه دو هدف را دنبال می کند. یکی مقابله با قدرت و نفوذی معنوی جمهوری 
اسلامی و پیشگیری از گسترش آن در جهان و دیگری چپاول ثروت کشورهای منطقه 

که توسط برخی حکام و دست نشانده های آمریکا اداره می شوند.
وی تصریح کرد: آنچه که در عمل شاهد آن هستیم این است که آمریکا در هدف اول 
نه تنها ناکام شده که از مواضع خود عقب نشینی هم کرده است، از این رو طی سالهای 
اخیر، نیروهای نظامی آمریکا در مواجهه با نیروهای نظامی ایران رامتر شده و از رفتارهای 
ماجراجویانه خودداری می کنند؛ چرا که به تجربه دریافته اند نیروهای مسلح در حفاظت 
و حراست از کیان اسلامی و تمامیت ارضی کشور با هیچ کشوری شوخی ندارند و 

متجاوزان را در هر سطحی بدون ملاحظه به جای خود می نشانند. 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح افزود: رئیس جمهوری فعلی آمریکا طی دو سال 
گذشته توانسته است با تهدید و تحقیر برخی حکام کشورهای منطقه همچون عربستان 
سعودی و امارات، میلیاردها دلار از ثروت و پول ملت های مسلمان را تصاحب کند و 
آنها را بدوشند.وی در ادامه در پاسخ به این سوال که حضور مستشاری ایران در سوریه 
و دیگر کشورهای منطقه چگونه است و پاسخ ایران به فضاسازی های دشمنان چیست 
نیز گفت: برخلاف برخی دیدگاه های یکسونگر، سطحی و کوته بینانه داخلی که زمانی 
حضور مستشاری ایران در سوریه را نقد و نفی می کردند، تجربه چند سال گذشته نشان 

می دهد که این تصمیم راهبردی بسیار دقیق و آینده نگر بوده است. 
سردار شکارچی خاطرنشان کرد: به اعتراف مقامات رسمی آمریکا، داعش با طراحی 
این کشور و پشتیبانی مالی و تسلیحاتی عربستان ایجاد شد تا علاوه بر اینکه ملت های 
مسلمان منطقه را درگیر یک جنگ ویرانگر، فرسایشی و خانمانسوز کند، جمهوری 
اسلامی ایران را درگیر جنگ های مذهبی و فرقه ای کند اما با هوشمندی، این راهبرد 

دشمن شکست خورد. 
وی اضافه کرد: حضور مستشاری ایران در سوریه مانع هم گسترش این جنگ و ناامنی 
به درون مرزهای جمهوری اسلامی شد و هم باعث شد، محور مقاومت در مقابل آمریکا، 
رژیم جعلی صهیونیستی، حکام عربستان سعودی و امارات پیروز شود و داعش و سایر 

گروه های تکفیری شکست بخورند. 
وی گفت: بنابراین آشفتگی دشمن از حضور ایران در منطقه قابل درک است، چرا که 
آنها با ایجاد داعش برنامه دراز مدت ناامن سازی منطقه و جنگ های مذهبی دراز مدت با 
هدف ایجاد حاشیه امن برای رژیم غاصب صهیونیستی و در نتیجه برادرکشی در منطقه را 
تدارک دیده بودند که نقشه آنها با حضور مستشاری موثر و هوشمندانه جمهوری اسلامی 

ایران نقش بر آب شد. 

محمد جواد ظریف:

آمریکا با تحریم ایران به اهداف خود نمی رسد 

سخنگوی ارشد نیروهای مسلح: 

حضور مستشاری ایران، نقشه برادرکشی آمریکا را خنثی کرد 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

آیت الله سید حسن خمینی طی نامه ای به آیت الله 
شبیری زنجانی ضمن ابراز تاسف از اسائه ادب به ساحت 
وی بیان کرد که جمهوری اسلامی نه تنها به ذوب شدن 
روحانیت شیعه در حکومت وابسته نیست، بلکه تنها با 

استقلال حوزه و مرجعیت از دولت ها میسر است. 
به گزارش روز دوشنبه پایگاه اطلاع رسانی جماران، 
یادگار امام در پی نامه سرگشاده اخیر آیت الله یزدی 
به آیت الله شبیری زنجانی، طی نامه ای به این مرجع 
عالیقدر شیعه اظهار داشت: اگر چه حوادث تلخ این روزها 
جان های شاگردان و ارادتمندان حضرتعالی را رنجاند و 
عواطف مومنان را جریحه دار ساخت، ولی در خود ثمره 
مبارکی هم داشت که همان حسن توجه به ضرورت 
استقلال حوزه های علمیه و حفظ نظام جمهوری اسلامی 

با محافظت از جایگاه مرجعیت عالی شیعیان است. 
در این نامه آمده است: اگر به دیده قبول بنگرید، حقیر 

خود را شاگرد شما می دانم و همچون مرحوم والد، سال 
ها در درس ها و مباحث مربوطه حاضر بوده ام. علاوه بر 
آن ، به سبب علقه و رابطه عمیق حضرت امام)ره( و والد 
بزرگوارتان که به تعبیر جنابعالی، همدلی و رفاقت دو بیت 
مرجعیت را به بیش از هفتاد سال کشانده است، تاسف 
شدید خود را از اسائه ادبی که به ساحتتان شده ابراز می 
دارم. سید حسن خمینی در این نامه می افزاید: اما آنچه 
مزید بر این امور ظاهری که مطمئنم خللی نیز در روح 
بلند شما پدید نمی آورد ، حائز اهمیت بوده و لازم است 
مورد توجه اهل علم واقع شود، استدلال ناتمامی است 
که در نامه جناب آیت الله یزدی به آن اشاره شده است. 

وی می افزاید: حقیقت آن است که نظام جمهوری 
اسلامی ثمره همه مجاهدات عالمان مسلمان و مجاهدان 
راه عزت و سربلندی است و به همین سبب صیانت از آن 
از اوجب واجبات است. اما نکته آنجا است که حفظ این 

مهم نه تنها به ذوب شدن روحانیت شیعه در حکومت 
وابسته نیست، بلکه تنها با استقلال حوزه و مرجعیت از 

دولت ها میسر است. 
یادگار امام در این نامه تاکید کرد: وجود عالمان وارسته 
ای که مردم همواره آنان را ملجأ و مأوای خود بدانند و در 
سختی ها و شدائد به آنان مراجعه کنند، همواره راه حفظ 

اسلام و جمهوری اسلامی برای حال و آینده است. 
وی بیان می کند: در این میان صد البته ممکن است 
نظری با نظری مخالف باشد ، ولی هرگز نباید این مسیر به 

توهین و تحکم و بالانشینی منجر شود. 
وی در این نامه می افزاید:آنچه این روزها می تواند 
توجه ها را به خود معطوف نماید، جدای از تأکید بر 
مرتبت عالی حضرتعالی در میان حوزویان و اهل علم، 
ضرورت استقلال حوزه ها برای بقای کیان شیعه و به 

جهت حفظ نظام اسلامی است.

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری گفت: 
آمار نشان می دهد همچنان برای رسیدن به وضعیت 
مطلوب و اختصاص 30 درصد پست های مدیریتی به 
بانوان فاصله داریم اما رشد 60 درصدی حضور بانوان 
در استانداری ها و رشد 16 درصد آنان در وزارتخانه ها 

اتفاق مبارکی است. 
سراسر  های  استانداری  در  افزود:  ابتکار  معصومه 
کشور اکنون دو هزار و 382 مدیر میانی و پایه فعالیت 
دارند که 14 درصد آنان را بانوان تشکیل می دهند، 
البته از این 14 درصد که 336 نفر هستند، 107 نفر در 

یکسال اخیر منصوب شده اند.
از  نیز  ها  فرمانداری  بخش  در  کرد:  اضافه  ابتکار 
مدیران میانی و پایه حدود 5،3 درصد یعنی 90 نفر 
از بانوان هستند که 49 نفر در یکسال اخیر منصوب 
شده اند و از بیش از 10 هزار مدیر میانی در بخشداری 
ها 37 نفر خانم هستند که 18 نفر در یکسال اخیر 

منصوب شدند.
ابتکار معتقد است، این آمارها نشان می دهد که رشد 

قابل توجهی در استفاده از پست های مدیریتی برای 
بانوان وجود دارد به طوری که تعداد بانوان در این پست 
ها از 289 نفر در سال 96 به 463 نفر در سال 97 در 
استانداری ها، بخشداری ها و فرمانداری ها رسیده است 

که رشد 60 درصدی در این بخش را شاهد هستیم.
وی خاطرنشان کرد: در دسترسی زنان به آموزش 
و تحصیلات دانشگاهی از زیر 5 درصد در سال های 
اول انقلاب، به 27 درصد در سال جاری رسیده است 
یعنی اکنون 27 درصد جامعه زنان ایرانی تحصیلات 
دانشگاهی دارند و این اتفاق خیلی مهمی است که به 

عنوان یک سرمایه بسیار خوب برای جامعه است.
وی تصریح کرد: در هیات دولت نیز به همین منظور 
کارنامه دستگاه ها و وزارتخانه ها برای اختصاص پست 
های مدیریتی بانوان مورد بررسی قرار گرفت و کارنامه 
هر وزیر از نظر تعداد انتصابات مدیران زن و تعداد کل 
مدیران و انتصاب ها در یکسال اخیر بررسی شد، البته 
گزارش کلی هم برای کل دولت ارائه شد که با حضور 

رئیس جمهوری و اعضای دولت مطرح شد.

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری افزود: 
در نهایت در دولت در بین انتصاب مدیران پایه، میانی 
و ارشد از 6 هزار و 225 مدیر به هفت هزار و 255 
نفر در سال 97 رسیده ایم و در یکسال گذشته تعداد 
مدیران زن در مجموعه دولت 16،54 درصد افزایش 
یافته است.ابتکار ادامه داد: البته بیشترین تعداد افزایش 
در مدیران پایه، بعد مدیران میانی و سپس مدیران عالی 
است، البته معتقدیم هنوز باید خیلی تلاش کنیم چون 
فاصله تا اختصاص 30 درصد پست های مدیریتی به 
بانوان زیاد است، چند مشکل در این زمینه وجود دارد 
که یک مشکل در تفسیر درصد و نحوه توزیع این 30 
درصد حضور بانوان در این پست ها، یک مشکل مساله 
جمع آوری آمار و اطلاعات است که معاونت امور زنان 
و خانواده ریاست جمهوری با همکاری معاونت اداری 
و استخدامی سازمان امور اداری و استخدامی کشور 
انجام می دهد تا بانک اطلاعاتی با همکاری نهاد ریاست 
جمهوری و این نهاد تدارک دیده شود، این بحث خیلی 

مهم است. 

ابراز تأسف سید حسن خمینی از اسائه ادب به آیت الله شبیری:

اختلاف نظر نباید موجب توهین، تحکم و بالانشینی شود  

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوری اعلام کرد  

افزایش 60درصدی حضور بانوان در پست های مدیریتی 

رأی  از  خرسندی  ابراز  ضمن  جمهوری  رئیس 
اعتماد نمایندگان مجلس شورای اسلامی به چهار وزیر 
پیشنهادی دولت، اظهارداشت که بار دیگر کابینه به 
صورت کامل و با حضور همه اعضا آماده خدمت هرچه 

بیشتر به مردم شریف ایران است. 
حجت الاسلام والمسلمین دکتر حسن روحانی در 
جلسه عصر یکشنبه هیات وزیران که ریاست آن را 
برعهده داشت، از رئیس مجلس شورای اسلامی، نواب 
رئیس، هیات رئیسه، فراکسیون ها و همه نمایندگان 
بررسی  و  العاده  فوق  وقت  اختصاص  با  که  مجلس 
مسئولانه و سنجیده صلاحیت وزرای پیشنهادی و رأی 
اعتماد بالا به آنان، به کمک دولت شتافتند، تشکر و 

قدردانی کرد.
رئیس جمهوری احراز صلاحیت، مدیریت و اراده 
کافی، سوابق بسیار خوب و آمادگی و علاقه مندی 

وزرای منتخب برای خدمت به مردم را از معیارهای 
انتخاب آنان دانست و وزرای جدید را به بهره گیری 
مناسب از فرصتی که خداوند متعال برای خدمت آنان 
مقدر کرده است، دعوت کرد.رئیس جمهوری همچنین 
همه اعضای دولت را به ارتباط بیشتر با مردم و تبیین 

خدمات دولت توصیه نمود.
دکتر روحانی در ادامه به تبیین دستاوردهای دولت 
به ویژه در حوزه سیاست خارجی که منجر به انزوای 
تاریخی آمریکا در بین کشورهای جهان شده است و 
موفقیت های حقوقی بین المللی که در نوع خود در 
افزود:  تاریخ کشورمان کم نظیر است، اشاره کرد و 
با کشورهای  و صمیمیت  دوستی  پیوندها،  تعمیق 
منطقه باید در کنار توجه به مشکلات ناشی از دشمنی 
های آمریکا و محدودیت های تحمیلی صورت پذیرد و 
باید از روحیه مردم و اعتماد آنان به مسئولان و امیدشان 

به آینده مراقبت کنیم.
رئیس جمهوری از وزرای جدید امور اقتصادی و 
دارایی و تعاون، کار و رفاه اجتماعی خواست در مورد 
واگذاری بنگاه های دولتی و نهادهای عمومی با جدیت 

و سرعت اقدام کنند.
های  طرح  پیگیری  بر  تأکید  با  روحانی  دکتر 
اشتغالزایی توسط همه وزارتخانه ها، از وزیر جدید راه و 
شهرسازی خواست که طرح بازآفرینی شهری و ساخت 
مسکن در محله های جدید بافت های فرسوده طبق 
اهداف و برنامه زمانبندی شده در اولویت اجرایی این 

وزارتخانه قرار گیرد.
رئیس جمهوری از همه وزرا خواست با طرح های 
ابتکاری در زمینه رشد صادرات کالاها و خدمات و 
کسب درآمد ارزی در همه بخش ها، تراز ارزی بخش 

را مثبت کنند.

رئیس جمهوری در جلسه هیات دولت: 

کابینه آماده خدمت هرچه بیشتر به مردم است

امیر ناظمی *

ابوالفضل پاسبانی *
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اقتصادی

وزیر صنعت: 

خطویژهترخیصگمرکیبرایبخشتولید
ایجادمیشود

وزیر صنعت، معدن و تجارت اعلام کرد: برپایه توافقی که به زودی با گمرک انجام 
خواهیم داد، خط ویژه ای برای تسهیل ورود مواد اولیه و کالاهای واسطه ای تولید ایجاد 

می شود. 
»رضا رحمانی«در نشست هم اندیشی با رئیس کل گمرک کشور، افزود: به این ترتیب، 

همه کالاهای معطل مانده در گمرک در مدت کوتاهی ترخیص می شود.
وی در ادامه پس از شنیدن گزارش معاونان وزیر صنعت و رئیس کل گمرک، با تأکید بر 
درک شرایط روز کشور، خاطرنشان کرد: بعضی از ساز وکارها که در گذشته برای شرایط 
عادی کشور ایجاد شده  بود باید در شرایط فعلی روزآمد و کارآمد شود و شرایط تحریم و 

جنگ اقتصادی را با قوانین و آیین نامه  های به روز شده اداره کرد.
با تغییر ذهن و دیدگاه  وزیر صنعت، معدن و تجارت ادامه داد: بیشتر مشکلات 
نسبت به شرایط فعلی کشور قابل حل خواهد  بود و باید با همفکری گمرک با استفاده 
از ظرفیت شورای هماهنگی اقتصادی سران سه قوه، مصوبه های لازم برای تسهیل 

ترخیص و ایجاد خط ویژه برای ترخیص مواد اولیه دریافت کنیم.
رحمانی به لزوم تسهیل ترخیص سریع تر مواد اولیه تولید اشاره کرد و گفت: معاونان 
وزیر صنعت آماده اند در سریعترین زمان ممکن همه بخشنامه های صادره را در کمترین 
زمان مورد بررسی و تجدید نظر قرار دهند تا شرایط صادرات و واردات برای کمک به تولید 

و حفظ اشتغال تسهیل و کارآمدتر شود.
به گزارش ایرنا، 31 شهریورماه گذشته اسحاق جهانگیری معاون اول رییس جمهوری 
از گمرک جمهوری اسلامی ایران و سایر دستگاه های مرتبط با واردات کالا بویژه سازمان 
ملی استاندارد خواست شرایط سهولت ترخیص کالا را فراهم کنند و در شرایط فعلی 
کشور اجازه ندهند که روال اداری و بروکراسی، ترخیص به موقع کالاها به خصوص 

اقلامی که با سلامت و نیازهای ضروری مردم سروکار دارند را با مشکل مواجه کند.
 همکاری با بخش خصوصی

برپایه این گزارش، وزیر صنعت، معدن و تجارت ظهر امروز نیز در نشست هم  اندیشی 
با صاحبان صنایع، تشکل های تولیدی و صادراتی، بهبود وضعیت تولید داخلی را 

سرفصل برنامه های این وزارتخانه اعلام کرد.
وی گفت: به بخش خصوصی اعتماد و باور داریم و بدون همراهی و تصمیم گیری با 

یگدیگر راهی برای عبور از شرایط جدید نداریم.
رحمانی افزود: حمایت از تولید داخل از مهمترین اولویت های وزارت صنعت است و 

در بخشنامه های صادر شده اگر گرهی باشد حتما باز می کنیم.
وی تاکید کرد: شرایط امروز خاص است و در این شرایط بنا داریم جلسات ویژه ای را تا 
آخر هفته و حتی روز اربعین به صادرات و رفع مشکلات این بخش اختصاص دهیم.این 
مقام مسئول، افزایش ظرفیت تولید در بسیاری از رشته های صنعتی را مطلوب توصیف 
و ادامه داد: برنامه هایی را برای حل مشکلات مربوط به حوزه بازار و تولید، تامین و 
حفظ واحدهای موجود و نیز حفظ تولید و اشتغال پیش بینی کردیم تا کالاهای مورد 
نیاز عموم مردم تولید و تامین شود.وی بیان داشت: در روزهای آینده با اطلاع از آمار 
مربوط به حوزه تولید، صادرات و واردات و غیره در زمینه واردات بدون انتقال ارز تصمیم 
گیری خواهیم کرد.برپایه این گزارش، در جلسه امروز تشکل های بخش خصوصی با 
وزیر صنعت، معدن و تجارت، پیشنهاداتی برای برون رفت از مشکلات فعلی صنایع ارایه 
کردکه بیشترین موارد به برداشتن پیمان سپاری ارزی صادر کنندگان و برابری نرخ ارز، 

رفع و حل مشکلات بخشنامه های متضاد و مخل امر تولید و صادرات اشاره داشت.

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان :

قیمتدربازارخودروبهدلیلواقعینبودن
تقاضاکاذباست

دبیر انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان گفت: قیمت خودروها در بازار، 
کاذب و ناشی از تقاضای غیرواقعی است. 

بازار خودرو همچون هفته های گذشته، با رکود و افت تقاضا روبروست. 
به گفته فعالان بخش خودرو، امروز در بازار خودرو با قیمت های غیرواقعی روبروییم و 
این وضعیت پیش از هر چیز به دلیل حضور دلالان است.  فعالان این بازار می گویند 
تلاش دلالان بزرگ برای بالا نگه داشتن قیمت ها، به رکود این بازار منجر دامن می زند، 
به طوری که در شرایط کنونی، خودرو از کارخانه ها بیرون می آید اما به دلیل سوداگری 
واسطه ها، به مشتریان واقعی نمی رسد. در این پیوند، دبیر انجمن صنایع همگن 
نیرومحرکه و قطعه سازان در گفت وگو با ایرنا توضیح داد: بخشی از تقاضای بازار، کاذب 
و ناشی از فعالیت های سفته بازی و دلال بازی واسطه ها و همچنین بخش دیگر به دلیل 
تلاش مردم برای حفظ ارزش پول شان است. به اعتقاد »آرش محبی نژاد«، اگر قیمت 
کارخانه ای خودروها واقعی شود، این افراد از بازار خارج می شوند و کاهش تقاضا را 
شاهد خواهیم بود. به گفته این مقام صنفی، بخش دیگری از کاهش تقاضا مربوط به 
افت توان خرید مردم و ناشی از مسائل کلان اقتصادی است. »در سال های گذشته 
میانگین سطح درآمدهای مردم متناسب با سطح تورم افزایش نیافته است و تداوم این 
روند، توقف فعالیت صنایع خودروسازی و قطعه سازی را به همراه خواهد داشت.« وی، 
تعیین قیمت خودرو در »حاشیه بازار« را در شرایط کنونی امکانپذیر ندانست و گفت: 
تعیین قیمت ها به این شیوه، کاهش توان خرید مردم و توقف تولید خودروسازان را به 
دنبال خواهد داشت. به گزارش ایرنا، در ماه های گذشته برخی کارشناسان صنعت 
خودرو و قطعه سازی، تعیین قیمت خودرو در حاشیه بازار را به عنوان راهکار ارائه کردند؛ 
مشابه آنچه در دهه 70 در کشور رخ داد. چندی پیش رییس انجمن صنایع همگن نیرو 
محرکه و قطعه سازان کشور به ایرنا گفت: در دهه 70، تعیین قیمت به میزان حاشیه 
بازار، سبب ثبات نر خ های خودرو شد؛ به طوری که با وجود متوسط رشد 300 درصدی 
قیمت کالاها و اجناس در آن سال ها، قیمت خودرو فقط 13 درصد رشد را تجربه کرد. 
»محمدرضا نجفی منش« پیشنهاد کرد که قیمتگذاری خودروها بر عهده تولیدکنندگان 
قرار داده شود و اضافه کرد: اگر قرار باشد قیمت ها از سازوکار بازار و نظام عرضه و تقاضا 
تبعیت کند، باید قیمت خودروها »شناور« باشد. وی ادامه داد: قطعات خودرویی 
مشمول دریافت ارز در بازار ثانویه شده و بر این اساس، طبق برآوردی که این انجمن 

انجام داده است باید افزایش قیمت 80 تا 140 درصدی قطعات اتفاق بیفتد.
 قیمت های دستوری و سرکوب قطعه سازان

دبیر انجمن صنایع همگن نیرومحرکه و قطعه سازان یادآوری کرد: اگر قرار باشد، 
قیمت ها به صورت دستوری تعیین شود، باید قیمت مواد اولیه نیز با همین رویه تعیین 
شود؛ به عبارتی شرکت های فولادسازی، پتروشیمی ها و غیره قیمت مواد اولیه شان را 
پایین بیاورند. وی، راهکار دیگر در این زمینه را اختصاص نرخ های ارز خاص به صنایع 
خودرو و قطعه سازی عنوان و اضافه کرد: اگر قرار باشد قیمت خودروها دستوری تعیین 
شود، همه اجزای تعیین قیمت باید از این رویه تبعیت کند، در غیر این صورت با مشکل 

روبرو می شویم.
 

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران مطرح کرد

استفادهازنظربخشخصوصیراهبرونرفت
ازمشکلاتاقتصادی

رئیس کنفدراسیون صادرات ایران گفت: بهترین روش برای برون رفت از مشکلات 
کنونی اقتصاد، استفاده از نظر بخش خصوصی ، اتاق های بازرگانی و تشکل های 

صادراتی است.
محمد لاهوتی با بیان اینکه بیشترین فعالیت تجاری کشور مرتبط با وزارت صنعت، 
معدن و تجارت است، افزود: این وزارتخانه که بیشترین بار مسئولیتی را در حوزه تجاری 
کشور برعهده دارد اگر مسیر تجارت کشور را به درستی هدایت نکند همانند تصمیماتی 
که در هفت تا هشت ماه گذشته گرفته شده ، مشکلات تولید و صادرات را چند برابر و 

اشتغال و فعالیت های اقتصادی را با تهدید جدی مواجه خواهد کرد.
وی اضافه کرد: همانطور مقام معظم رهبری در استفاده از نظر بخش خصوصی تاکید 
جدی داشتند بیشترین مسئولیت در استفاده از نظر مشورتی بخش خصوصی و فعالان 
اقتصادی برعهده وزارت صنعت، معدن و تجارت است از این رو این وزارت خانه باید در 
بخشنامه های صادرات و واردات بازنگری کند و رفع صف های طولانی و زمان زیاد صرف 
شده برای ثبت سفارش های باید در دستور کار این وزارت خانه باشد، رویه فعلی برچیده 

شود و هم زمان با اصلاح این رویه ، با سیستم های جدید ، فرآیند تجاری نظارت شود.
رئیس کنفدراسیون صادرات ایران گفت: شرایطی که الان در روند تجاری کشور وجود 
دارد مشکلات زیادی را برای واردات به وجود آورده و از آنجا که 85 درصد از واردات 
مربوط به مواد اولیه و واسطه ای برای تولید است ادامه روند کنونی تولید را با مشکل 
مواجه می کند که اگر مشکلات تولید حل نشود صادرات هم با مشکل روبرو می شود 
بنابراین اگر در حلقه اول مشکلات حل نشود حلقه های بعدی تولید و تجارت هم 

مشکل دار خواهد شد.
لاهوتی همچنین با اشاره به مشکلات در حوزه کارگری در بخش های بازنشستگی 
و بیمه گفت: وزیر جدید تعاون، کار و رفاه اجتماعی باید با بکارگیری طرح های جدید 
، مشکلات انباشته در این حوزه را کاهش دهد. وی افزود: در حوزه وزارت اقتصاد 
بیشترین مشکل در بخش مالیات است البته همیشه معتقد بودیم و هستیم که دولت 
باید مالیات را بگیرد و منابع کشور از مالیات تامین شود تا وابستگی به نفت کاهش یابد اما 
چیزی که ما می خواهیم رعایت عدالت مالیاتی است . لاهوتی گفت: در بخش مالیات 
سه قشر کارمندان ، تولیدکنندگان و صادرکنندگان و واردکنندگان که شفاف کار می 
کنند بیشترین مالیات را می پردازند بنابراین انتظار ما از وزیر جدید اقتصاد این است که 
عدالت مالیاتی را در دستور کار قرار دهد تا از فرارهای مالیاتی جلوگیری شود. وی افزود: 
دومین درخواست ما از وزیر اقتصاد اجرایی شدن صندوق های مکانیزه فروشگاهی 
است که در صورت تحقق آن، فاکتور فروش، مرجع شناسایی درآمدها خواهد بود که 

موجب می شود که علاوه بر افزایش درآمدهای مالیاتی، قاچاق نیز کاهش یابد.

معاون اول رییس جمهوری با بیان اینکه مناطق آزاد و ویژه اقتصادی فرصت بزرگی 
برای توسعه کشور هستند، گفت: این مناطق می توانند نقش ویژه ای به خصوص 
در شرایط تحریم ایفا کنند.  اسحاق جهانگیری در جلسه شورای عالی مناطق آزاد 
 ـصنعتی و ویژه اقتصادی که امروز )دوشنبه( به ریاست وی برگزار شد، با  تجاری 
تاکید بر اینکه این مناطق می توانند نقش ویژه ای به خصوص در شرایط تحریم 

ایفا کنند، از دبیرخانه شورا خواست دستور کار جلسه آتی شورا با این رویکرد تنظیم 
شود که چگونه می توانیم استفاده بیشتری از ظرفیت های مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی در دوران تحریم و شرایط جدید پیش روی کشور داشته باشیم. معاون 
 ـصنعتی  اول رییس جمهوری با اشاره به ظرفیت های فراوان مناطق آزاد تجاری 
و ویژه اقتصادی برای توسعه اقتصادی کشور،  اظهار داشت: این مناطق فرصت 

بزرگی برای توسعه کشور هستند و بی انصافی است اگر جایگاه این مناطق را به 
مراکزی برای واردات کالا تنزل دهیم و تهدیدی برای تولید داخلی کشور تلقی کنیم. 
جهانگیری همچنین رعایت ملاحظات زیست محیطی در ایجاد مناطق و شهرهای 
جدید را ضروری و پراهمیت خواند و با اشاره به مسائل زیست محیطی در منطقه ویژه 
اقتصادی عسلویه، بیان کرد: باید برای بهبود شرایط زندگی ساکنان اینگونه مناطق 
برنامه ریزی دقیقی صورت پذیرد. در این جلسه که وزیر دادگستری، رییس سازمان 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری، رییس سازمان حفاظت محیط زیست، 
استاندار یزد و رییس کل گمرک جمهوری اسلامی نیز حضور داشتند، صورت های 
مالی و گزارش عملکرد هیات مدیره سازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی اروند، 
انزلی، ارس، ماکو، کیش، قشم و چابهار منتهی به سال مالی 1396 مورد بررسی 
قرار گرفت و تصویب شد. طرح جامع منطقه آزاد تجاری - صنعتی اروند، طرح جامع 
منطقه ویژه اقتصادی صنایع انرژی بر پارسیان، واردات ماشین آلات مرتبط با پروژه 
های گردشگری مربوط به منطقه ویژه اقتصادی زرندیه، اصلاح تبصره ماده 42 
مقررات اشتغال نیروی انسانی، بیمه و تامین اجتماعی در مناطق آزاد و تغییر کاربری 
فرودگاه منطقه ویژه اقتصادی پیام از دیگر موضوعاتی بود که در این جلسه مورد 
بحث و تبادل نظر قرار گرفت و تصمیمات لازم اتخاذ شد. در این نشست همچنین 
استاندار یزد گزارشی از جلسات برگزار شده برای بررسی طرح ایجاد منطقه ویژه 
اقتصادی در این استان ارائه کرد و پس از بیان توضیحاتی درخصوص نظرات موافق 
دستگاه های اجرایی ذیربط، مقرر شد این موضوع با حضور نمایندگان دستگاه 
های مرتبط به طور دقیق بررسی شود و در صورت تایید، این طرح برای بررسی و 

تصویب نهایی به جلسه هیات وزیران ارائه شود.

معاون اول رییس جمهوری:

 باید ازظرفیت مناطق آزاد در شرایط تحریم استفاده شود 

پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احتراما 
914/3/97

وقت رسیدگی :  روز تاریخ 97/09/17 ساعت 16/40 حوزه سوم شهریار 
خواهان : سید علی حسینی 

خوانده : مهدی مقدمی
خواسته: مطالبه طلب

با توجه به تقدیم دادخواست از طرف خواهان به دادگاه عمومی و ارجاع به شعبه شورای 
حل اختلاف وقت رسیدگی تعیین گردیده و به علت شناخته نشدن آدرس خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 

یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود م الف 3058
رییس شورای حل اختلاف حوزه سوم شهریار-شاپور دیده خانی

-------------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه اول
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 801/1/97

وقت رسیدگی :  روز شنبه تاریخ 97/9/14 ساعت 11/30 حوزه اول
خواهان: خداداد ناصری 
خوانده : کمیل قربان نیا 

خواسته: مطالبه وجه
خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.م.الف 3050
شورای حل اختلاف حوزه 1 شهریار

-------------------------------------
به: ریاست اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی شهرستان شهریار 

از:ریاست شورای حل اختلاف حوزه دوم
موضوع: آگهی ابلاغ وقت دادرسی ودادخواست وضمائم به 

سلام علیکم 
با احترام آگهی ابلاغ وقت دادرسی و دادخواست و ضمائم به کلاسه پرونده 2004/2/97

وقت رسیدگی :  روز چهارشنبه شنبه تاریخ 97/9/9 ساعت 9/30 حوزه دوم
خواهان: رضا امینی علویجه 

خوانده : راضیه صفری 
خواسته: مطالبه وجه

خواهان دادخواستی تسلیم دادگاههای عمومی نموده که جهت رسیدگی به شعبه حل 
اختلاف ارجاع گردیده و وقت رسیدگی تعیین شده ، بعلت مجهول المکان بودن خوانده 
به درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود. تا خوانده از تاریخ نشرآخرین آگهی 
لازم شود فقط یک نوبت منتشر و مدت آن جهت تبادل لوایح در شعبه حضور یابد خواهد 

بود.م.الف 3043
شورای حل اختلاف حوزه 2 شهریار

-------------------------------------
پرونده  کلاسه  به  ضمائم  و  دادخواست  و  دادرسی  وقت  ابلاغ  آگهی  احتراما 

911/3/97
وقت رسیدگی :  روز تاریخ 97/09/17 ساعت 16 حوزه سوم شهریار 

خواهان : کبری فتاحی مقدم 
خوانده : کتایون آروان 

خواسته: مطالبه اجرت المسمی
با توجه به تقدیم دادخواست از طرف خواهان به دادگاه عمومی و ارجاع به شعبه شورای 
حل اختلاف وقت رسیدگی تعیین گردیده و به علت شناخته نشدن آدرس خوانده به 
درخواست خواهان ودستور دادگاه و به تجویز ماده 73 قانون آیین دادرسی مدنی مراتب 

یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود م الف 3044
رییس شورای حل اختلاف حوزه سوم شهریار-شاپور دیده خانی

-------------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

خانم فرح بانو رهگذر دارای شناسنامه شماره 1412  به شرح دادخواست به کلاسه 
67/5/5/97 از این شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد 
که شادروان حبیب اله رهگذر به شناسنامه 787  در تاریخ 35/8/8 اقامتگاه دائمی خود 

بدرود زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به
1-اسدالله رهگذر    4910817220   1319   پسر
2-ولی الله رهگذر    4910964691   1327   پسر

3-فرح بانو رهگذر   1412   1331   دختر  
اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 

هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 
به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3054 

رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار 
-------------------------------------

رونوشت آگهی انحصار وراثت   
آقای پویان آرام دارای شناسنامه شماره 431  به شرح دادخواست به کلاسه 950 از این 
شورا در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان پگاه 
راستی قهفرخی به شناسنامه 799  در تاریخ 1396/4/2 اقامتگاه دائمی خود بدرود 

زندگی گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به
1 –پویان آرام     431   1359   پسر

2-شهین دخت قریشی شهرکی    113    1332   مادر
3-فیروز راستی قهفرخی    172    1330    پدر 

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3051 
رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

خانم مهوش لشینی  دارای شناسنامه شماره 7  به شرح دادخواست به کلاسه 952  از 
این دادگاه  در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
سکینه لاشینی  به شناسنامه 14  در تاریخ  85/6/21  اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی 

گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به
1-مهوش لشینی   7   1334   دختر

2- فاطمه لشینی    392   1337   دختر
3- زهرا لشینی   6     1342   دختر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3047 
رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
رونوشت آگهی انحصار وراثت   

آقای رضا حمدی پور  دارای شناسنامه شماره 7  به شرح دادخواست به کلاسه 949  از 
این دادگاه  در خواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده شد که شادروان 
سارا اصلانی پور  به شناسنامه 2  در تاریخ  97/7/4  اقامتگاه دائمی خود بدرود زندگی 

گفته اند ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به
1-علی حمدی پور   4900712477   1377   پسر
2-محمد حمدی پور    490140897   1384   پسر

3-رضا حمدی پور   7    1354   همسر
4-صغری میراخوری    5    1331   مادر

اینکه با انجام تشریفات مقدماتی در خواست مزبور رادریک نوبت آگهی می نماید تا 
هرکسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یکماه 

به شورا تقدیم دارد والا گواهی صادر خواهد شد.م.الف 3045 
رئیس شعبه پنجم شورای حل اختلاف شهریار

-------------------------------------
برگ اجرائیه

پرونده دادرسی 857/5/96      پرونده اجرایی 97/7/8
مشخصات محکوم له

نام: یوسف   نام خانوادگی:شفیعی ثابت  نام پدر : حسین نشانی محل اقامت :خادم آباد 
خ رسول اکرم خ 9 اصلی کوچه نیلوفر آبی دست چپ دوبین ساختمان ط دوم

محکوم به:بموجب دادنامه شماره 275-97 مورخ 97/3/27 شورای حل اختلاف 
شهریار شعبه پنجم حوزه پنجم قطعیت حاصل کرده است محکوم علیه محکوم است به 
انتقال سند رسمی خودروی سواری سمند به شماره نیروی انتظامی 618 ه 99 ایران 21 

و مبلغ یک میلیون و پانصد هزار بابت هزینه دادرسی در حق محکوم له و نیم عشر دولتی
مشخصات محکوم علیه

نام : مسعود  نام خانوادگی :سلگی   نشانی محل اقامت : مجهول المکان
محکوم علیه مکلف است ازتاریخ ابلاغ اجرائیه:1-پس ازابلاغ اجرائیه ظرف ده روزمفاد 
آنرا بموقع اجرا بگذارد.2-ترتیبی برای پرداخت محکوم به بدهد.3-مالی معرفی کند که اجرا 
واستیفاء محکوم به ازآن میسرباشد ودرصورتیکه خود راقادربه اجرای مفاد اجرائیه نداند باید ظرف 
مهلت ده روزصورت جمع دارائی خود را به قسمت اجرا تسلیم کند.اگرمالی ندارد صریحا اعلام 
نماید هرگاه ظرف سه سال بعد ازانقضاء مهلت مذکورمعلوم شود که قادربه اجرای حکم وپرداخت 
محکوم به بوده اید.لیکن برای فراردرپرداخت اموال خودرامعرفی نکنید یا صورت خلاف واقع 
ازدارایی خود بدهید بنحوی که اجرای تمام یا قسمتی ازمفاد اجرائیه متعسرباشد به مجازات 
حبس از61روزتا6ماه محکوم خواهید شد.4-علاوه برموارد بالا که قسمتی ازماده34قانون 
اجرای احکام مدنی میباشد به مواردی ازقانون اجرای احکام وقانون آئین دادرسی مدنی 
مصوب79/1/21وهمچنین مفاد قانون نحوه اجرای محکومیت های مالی مصوب10آبان 

1377که ظهربرگ اجرائیه درج گردیده است توجه نموده وبه آن عمل نمایید.م.الف3057 
رئیس حوزه 5 شورای حل اختلاف

برگ اجرائیه
شماره پرونده:9609982640901013 

مشخصات محکوم له
نام: سعید   نام خانوادگی: مرتضی پور  نام پدر : ابراهیم   نشانی محل اقامت : تهران-

شهریار- اندیشه فاز4-خ اسفندیاری مجتمع بهارستان ط 4 
مشخصات محکوم علیه 

نام:علی   نام خانوادگی:طافی   نام پدر : کوچکعلی      
مربوطه  دادنامه  شماره  و  شماره  به  حکم  اجرای  دادخواست  به:بموجب  محکوم 
9709972640900155  محکوم علیه محکوم است به فک واسترداد پلاک خودرو405 
به شماره انتظامی 61 و 256 ایران 21 در حق محکوم له و پرداخت مبلغ 500000 ریال 

بعنوان نیم عشر دولتی در حق صندوق دولت جمهوری اسلامی ایران 
مدیر دفتر دادگاه حقوقی شعبه 9  دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهریار پاشائی 

بموقع  آنرا  روزمفاد  ده  اجرائیه:1-ظرف  ابلاغ  ازتاریخ  است  مکلف  علیه  محکوم 
اجرا بگذارد)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی(2-ترتیبی برای پرداخت محکوم به 
بدهد.3-مالی معرفی کند که اجرا حکم واستیفاء محکوم به ازآن میسرباشد.چنانچه 
خود راقادربه اجرای مفاد اجرائیه نداند باید ظرف مهلت 30 روز کلیه اموال خودرا شامل 
تعداد یا مقدار وقیمت همه اموال منقول وغیرمنقول،به طور مشروح مشتمل بر میزان 
وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها وموسسات مالی واعتباری ایرانی یا خارجی دارد 
به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور وکلیه اموالی که او به هر نحو نزد اشخاص 
ثالث دارد وکلیه مطالبات او از اشخاص ثاث ونیز فهرست نقل وانتقالات وهر نوع تغییر 
دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست 
اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا به در خواست محکوم له بازداشت می شود)مواد 
8و3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی 1394(4-خودداری محکوم علیه از اعلام کامل 
صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم،حبس تعزیری درجه هفت را در پی دارد)ماده 
34 قانون اجرای احکام مدنی وماده 20 ق.م.ا و ماده 16 قانون نحوه اجرای محکومیت 
مالی 1394(5- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که 
باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه شش یا 
جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده 21 قانون نحوه 
اجرای محکومیت مالی 1394(6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود 
آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی کفیل 
توسط محکوم علیه  خواهد بود.)تبصره 1 ماده 3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی 

1394(.م.الف3053 
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برگ اجرائیه
شماره پرونده:9509982640700912 

مشخصات محکوم له
نام: جعفر    نام خانوادگی: شهرزاد  نام پدر : زین العابدین    نشانی محل اقامت :تهران 

دهکده المپیک زیبا دشت خ 8 پ 5 
مشخصات محکوم علیه 

نام:احمد  نام خانوادگی:قاسم زاده  نام پدر : ابوذر   نشانی:مجهول المکان      
مربوطه  دادنامه  شماره  و  شماره  به  حکم  اجرای  دادخواست  به:بموجب  محکوم 
9609972640700176   و دادنامه اصلاحی 9609972640701211 ضمن حکم 
به ابطان قرارداد بیع مورخ 93/11/12 محکوم علیه محکوم است به استرداد مبیع مطابق 
قرارداد یک قطعه باغ به مساحت 4250 در حق محکوم له و پرداخت خسارات دادرسی در 
حق محکوم له میباشد و پرداخت هزینه اجرایی به مبلغ 1/275/000 ریال در حق دولت 

در مرحله اجرای حکم میباشد.
مدیر دفتر  شعبه 7  دادگاه عمومی حقوقی شهرستان شهریار فرزاد باباعباسی 

بموقع  آنرا  روزمفاد  ده  اجرائیه:1-ظرف  ابلاغ  ازتاریخ  است  مکلف  علیه  محکوم 
اجرا بگذارد)ماده 34 قانون اجرای احکام مدنی(2-ترتیبی برای پرداخت محکوم به 
بدهد.3-مالی معرفی کند که اجرا حکم واستیفاء محکوم به ازآن میسرباشد.چنانچه 
خود راقادربه اجرای مفاد اجرائیه نداند باید ظرف مهلت 30 روز کلیه اموال خودرا شامل 
تعداد یا مقدار وقیمت همه اموال منقول وغیرمنقول،به طور مشروح مشتمل بر میزان 
وجوه نقدی که به هر عنوان نزد بانکها وموسسات مالی واعتباری ایرانی یا خارجی دارد 
به همراه مشخصات دقیق حسابهای مذکور وکلیه اموالی که او به هر نحو نزد اشخاص 
ثالث دارد وکلیه مطالبات او از اشخاص ثاث ونیز فهرست نقل وانتقالات وهر نوع تغییر 
دیگر در اموال مذکور از زمان یک سال قبل از طرح دعوای اعسار به ضمیمه دادخواست 
اعسار به مقام قضائی ارائه نماید والا به در خواست محکوم له بازداشت می شود)مواد 
8و3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی 1394(4-خودداری محکوم علیه از اعلام کامل 
صورت اموال به منظور فرار از اجرای حکم،حبس تعزیری درجه هفت را در پی دارد)ماده 
34 قانون اجرای احکام مدنی وماده 20 ق.م.ا و ماده 16 قانون نحوه اجرای محکومیت 
مالی 1394(5- انتقال مال به دیگری به هر نحو با انگیزه فرار از ادای دین به نحوی که 
باقیمانده اموال برای پرداخت دیون کافی نباشد موجب مجازات تعزیری درجه شش یا 
جزای نقدی معادل نصف محکوم به یا هر دو مجازات می شود.)ماده 21 قانون نحوه 
اجرای محکومیت مالی 1394(6- چنانچه صورت اموال پس از مهلت سی روز ارائه شود 
آزادی محکوم علیه از زندان منوط به موافقت محکوم له یا تودیع وثیقه یا معرفی کفیل 
توسط محکوم علیه  خواهد بود.)تبصره 1 ماده 3 قانون نحوه اجرای محکومیت مالی 

1394(.م.الف3046

زهرا علی اکبری

  دلار در سال جاری در حالی رفتاری دیوانه وار را در بازار پیشه کرد 
که در روزهای ابتدایی سال ، بدبینانه ترین برآوردها، نرخ برابری این 

ارز بین المللی را در محدوده هشت هزار تومان ارزیابی می کرد.
قیمت واقعی دلارچقدر است؟ این سئوالی است که هر طیف از 
اقتصادانان با استناد به فرمول مد نظر پاسخی متفاوت بدان می 
دهند . هر چه هست دلار در دهه های اخیر همواره روندی افزایشی 
را تجربه کرده است و  این اولین باری نیست که جهشی آشکار را 
پذیرا می شود. بسیاری از کارشناسان بر این اعتقادند که فشرده 
شدن فنر نرخ ارز در سال هایی طولانی و نادیده گرفتن تحولات 
تورمی،مهمترین دلیل در رفتن فنر نرخ ارز است. مروری بر قیمت 

رسمی و بازار آزاد دلار نیز تا حدی موید این مدعاست.
 سال 1359؛ متهمی به نام جنگ

 افزایش نرخ دلار از سال 1357 در بازار آزاد آغاز شد.خروج سرمایه 
از ایران از یک سو و شرایط انقلابی و تاثیر آن بر کاهش صادرات نفت 

از سوی دیگر بازار ارز را تحت فشار قرار داده بود.
 قیمت دلار در این سال به طور متوسط به حدود 10 تومان رسید. 
این روند در سال 1358 نیز تداوم یافت و قیمت ارز در بازار رشدی 
40 درصدی را شاهد بود، سال 1359 اما اتفاق دیگری بازار ارز 
ایران را تحت فشار قرار داد. آغاز جنگ تحمیلی در سی و یکمین 
روز از شهریور ماه ، فشاری روانی بر نرخ ارز وارد کرد .  قیمت دلار در 
این سال 42 درصد رشد کرد اما در سال های پس از آن،در هنگامه 
درگیری ایران در جنگ ، هیچ گاه چنین رقمی از رشد را شاهد نبود .

سال 1373؛ متهمی به نام تعدیل
سال 1373 ، نتیجه سیاست های اجرایی موسوم به تعدیل در 

بازار ارز خود را نشان می داد. افزایش بدهی های خارجی ایران در 
کنار موقعیت اقتصادی رخ داده سبب شد نرخ ارز افزایشی برابر با 
47.9 درصد را تجربه کند. این روند در سال پس از آن یعنی در سال 
1374 نیز تداوم یافت و در این سال نرخ ارز افزایشی برابر با 52.9 

درصد را شاهد بود.
با اغماض می توان جهش نرخ ارز و بحران ارزی رخ داده در   
دهه هفتاد را یک بحران تلقی کرد چرا که ریشه های بحران ارزی 
در این سال به اجرای سیاست تعدیل و افزایش بدهی های خارجی 
به منظور بازسازی و راه اندازی چرخ های صنعت باز می گردد. 
افزایش نرخ ارز در این سال ها رشد شدید تورم را در ایران رقم زد. 

با عقب نشینی دولت وقت از اجرای سیاست تعدیل، وضعیت در 
سال 1375 متفاوت شد و روند رو به رشد قیمت ارز متوقف گردید

سال 1391؛ متهمی به نام تحریم
این بار متهم ردیف اول تحریم بود . تحریم خرید نفت از سوی ایران 
توسط اتحادیه اروپا و تحریم های شورای امنیت علیه ایران. درآمد 
نفتی ایران به شدت کاهش یافت و وضعیت بغرنج سبب شد در 
آستانه پاییز قیمت ها در بازار ارز رو به افزایش بگذارد به طوری که 
پای پلیس به بازار ارز برای چندمین بار در چند دهه اخیر باز شد.  
قیمت ها افزایشی رکوردشکن را شاهد بود. اگر تا پیش از آن رشد 
قیمت ها در محدوده 40 درصد و 50 درصد و ... بود ، این بار ارز 

رشدی برابر با 116 درصد را تجربه کرد.
 هر چه بود دولت وقت کم کم آماده اسباب کشی از پاستور می 
شد و می رفت تا جای خود را به یازدهمین مستاجر نهاد ریاست 
ریاست  به  روحانی  حسن  انتخاب  با   ، بعدها  بدهد.  جمهوری 
جمهوری قیمت ها روندی کاهشی را تجربه کرد و ارز حتی روی 
2900 تومان را نیز دید.عطش آن روزهای مردم برای خرید ارز با 

عطش این روزها قابل مقایسه است.
 سال 1397 ؛ متهمی به نام ترامپ

 بار دیگر بازگشت تحریم به اقتصاد ایران زمینه ساز افزایش قیمت 
ارز شد. زمزمه های خروج آمریکا از برجام، از مدتها قبل به گوش 
می رسید. معلوم بود داستان برجام قرار نیست به سامان، پایان 
گیرد و روند رو به رشد قیمت از دی ماه در بازار آغاز شد .  بهار وقتی 
ترامپ رسما خروج آمریکا را از برجام اعلام کرد، بازار ارز دست به 
رکوردشکنی های تازه زد.تحریم ها در دو مرحله اجرایی شد، مرحله 
از راه می رسد. دلار در  آبان  از راه رسید و مرحله دوم  اول مرداد 
محدوده 17 هزار تومان و 18 هزار تومان نفس می کشید که بسته 
ارزی بانک مرکزی مناسبات اقتصادی را تغییر داد . دلار کاهش 
قیمتی را از پس اجرای این بسته که جزییاتش هنوز روشن نیست 
تجربه کرده است . حالا محدوده مانور قیمت 14 تا 15 هزار تومان 
است . هر چند این رقم در قیاس با سال گذشته بسیار بالاست اما 
در قیاس با ماهی که گذشت کمتر است . قصه کشدار دلار و اقتصاد 
ایران اما هنوز به پایان خود نرسیده است . باید دید چهارمین بحران 
ارزی که تا کنون دو وزیر و یک سرپرست در وزارت امور اقتصادی و 
دارایی و دو ر ییس کل در  در حال حاضر قیمت ارز دولتی 4200 
تومان است . قیمت دلار در بازار آزاد نیز در کانال 14 هزار تومان قرار 

دارد. 

نگاهی به قیمت دلار در چهل سال گذشته 

معرفیمتهمانافزایشقیمتدلاردرچهاردهه



چهارشنبه -نهم آبان ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 4678 ورزشی44

معاون باشگاه: 

افتخارات استقلال در آسیا پاک شدنی نیست 
معاون ورزشی باشگاه استقلال تهران 
در خصوص اینکه فدراسیون بین المللی 
فوتبال )فیفا( مدعی شده این باشگاه یک 
مرتبه به قهرمانی آسیا دست یافته است، 
استقلال  باشگاه  پرافتخار  تاریخ  گفت: 

پاک شدنی نیست. 
نمی  داشت:  اظهار   » خطیر  »علی 
به  بار صعود  و چهار  قهرمانی  توانند 2 
فینال آسیا را پاک کند. این اشتباه فیفا به 
طور حتم با نامه ای که رییس فدراسیون 
اصلاح  اند،  کرده  ارسال  ایران  فوتبال 

خواهد شد.
وی در ادامه به روند داوری های لیگ برتر اشاره کرد و گفت: باشگاه استقلال نمی 
خواهد هجمه ای علیه داوران راه اندازی کند. از فدراسیون فوتبال و کمیته داوران 

خواستیم تا به داوری های دیدارهای ما رسیدگی بیشتری داشته باشند.
خطیر با بیان اینکه باشگاه استقلال به سلامت کمیته داوران و جامعه داوری ایمان 
دارد، ادامه داد: در فصل جاری لیگ برتر، داوری ها به ضرر استقلال بوده است و از 

این بابت ناراحتیم.
وی ادامه داد: داوران فوتبال ایران جوان هستند و باید تجربیات بیشتری کسب کنند. 
از »فریدون اصفهانیان« رئیس کمیته داوران درخواست می کنیم، مراقبت بیشتری از 

داوری ها داشته باشند و بهتر است در بازی ها ما از داوران باتجربه تر استفاده کنند.
خطیر در خصوص تعیین محل برگزاری دیدار روز پنجشنبه برابر سایپا در جام حذفی 
باشگاه های ایران، اظهار داشت: طبق برنامه باید در ورزشگاه آزادی به مصاف سایپا 

برویم.
وی با بیان اینکه میزبانی حق استقلال در این دیدار است، افزود: نمی خواهیم از 

امتیاز میزبانی محروم شویم و باید به بهترین شکل ممکن از آن استفاده کنیم.
معاون ورزشی باشگاه استقلال با اشاره به اینکه تیمش تنها در ورزشگاه آزادی به 
مصاف سایپا می رود، گفت: اگر قرار است بازی در ورزشگاه دیگری برگزار شود، بهتر 

است این دیدار را به آینده موکول کنند.
خطیر در خصوص روند پر فراز و نشیب تیمش در فصل جاری، عنوان کرد: سرمربی 
بزرگ و با دانشی در اختیار داریم که فصل گذشته توانایی های فنی اش را در لیگ برتر 
و جام حذفی نشان داد. به طور حتم در ادامه مسابقات با تدابیر فنی »وینفرد شفر« و 

تلاش بازیکنان به جایگاهی که شایسته نام بزرگ استقلال است، می رسیم.
 از شکایتمان به دادگاه CAS منصرف نشده ایم

معاون باشگاه استقلال تهران در خصوص اینکه گفته می شود استقلال از شکایتش به 
دادگاه CAS به خاطر هزینه های بالا منصرف شده است اظهار کرد: این مساله به هیچ 
وجه صحت ندارد. استقلال برای رسیدگی به این پرونده درخواست یک قاضی کرده بود 
ولی گویا کسانی که احتمالا می خواستند استقلال را اذیت کنند درخواست 3 قاضی 
کرده بودند و همین مساله هزینه ها را بالا می برد که دادگاه CAS  با درخواست یک 

قاضی باشگاه استقلال موافقت کرد.
او ادامه داد: هزینه یک قاضی 22 هزار فرانک است. باشگاه استقلال باید این هزینه 
را پرداخت کند. اما ما به طرفین یعنی باشگاه پرسپولیس، سازمان لیگ و فدراسیون 
فوتبال گفتیم هزینه ها بین 4 طرف تقسیم شود چون اگر رای به نفع استقلال صادر 
شود همه این هزینه ها به عهده آنها خواهد بود. البته با این پیشنهاد ما کسی موافقت 
نکرد. ما این هزینه را پرداخت می کنیم و هواداران بدانند که باشگاه استقلال از حق آنها 

تا آخر دفاع می کند.
بازی یا باید در ورزشگاه آزادی برگزار شود یا به تعویق بیفتد 

خطیر درباره بازی پنجشنبه این تیم با سایپا در جام حذفی هم اظهار کرد: وقتی ما 
میزبان هستیم باید در ورزشگاه آزادی از حریف پذیرایی کنیم و نمی توانند ما را مهمان 
کنند. بازی یا باید در ورزشگاه آزادی برگزار شود یا به تعویق بیفتد که احتمالا بازی در 

همان ورزشگاه آزادی در روز پنجشنبه برگزار می شود.

رئیس هیات تکواندوی استان قم: 

تکواندوی قم در مسیر تاریخ سازی است 
رئیس هیات تکواندوی استان قم گفت: تحول درتکواندوی این استان ازابتدای سال 
94 آغاز و با میانگین رشد 150درصدی تمام شاخص های حرفه ای در چهار سال 

گذشته، درمسیر تاریخ سازی است. 
محمد جمشیدی با اشاره به عملکرد مقایسه ای شاخص های حرفه ای ورزش قم 
در سال 96 نسبت به سال 93 افزود: تعداد مربیان آقا 100 درصد، مربیان خانم 150 
درصد، ورزشکاران 200 درصد،باشگاه های تکواندو 250 درصد،مدال کشوری و بین 
المللی در سال 300 درصد، داوران اعزامی قم به مسابقات کشوری 350 درصد و تعداد 

تیم های حاضر در لیگ های کشوری 600 درصد رشد داشته است.
وی با اشاره به ارتقای 18 پله ای تکواندوی قم در کشور گفت: با برنامه ریزی انجام 
شده، تکواندوی این استان از رتبه 24 کشور در سال 93 به رتبه 6 در سال 96 ارتقا 

یافته است.
رئیس هیات تکواندوی قم ادامه داد: کسب نخستین قهرمانی تکواندو در مسابقات 
پاراآسیایی مراکش، کسب نخستین قهرمانی جهان در پومسه آقایان و همچنین عناوین 
مختلف قهرمانی کشور در رده های مختلف سنی آقایان و بانوان از جمله موفقیت 
های بزرگی است که ورزشکاران استان در سال های اخیر رقم زده اند که نشان از آینده 

درخشان این رشته ورزشی در این استان دارد.
وی غفلت از آموزش را از جمله دلایل کم رونقی تکواندوی قم در سال های گذشته 
دانست و گفت: دوره های آموزشی برای مربیان استان از سال 82 تا 93 به مدت 11 
سال مورد غفلت قرار گرفته و برگزار نشد، به همین دلیل علاوه بر از بین رفتن انگیزه 

مربیان شاهد رکود چند ساله در این رشته ورزشی در استان بودیم.
جمشیدی ادامه داد: برگزاری دوره های مربیگری، ورود مربیان با تجربه ملی به 
استان، میزبانی مسابقات قهرمانی کشور و اردوهای تیم ملی و همچنین برگزاری 
مسابقات استانی و باشگاهی از جمله اقدام هایی است که موجب ارتقای سطح کیفی و 

آمادگی ورزشکاران قم در چند سال گذشته شده است.
وی با بیان اینکه تعداد مدال های کشوری و بین المللی تکواندوکاران استان تا پیش 
از سال 94 کمتر از انگشتان یک دست بود افزود: با اقدام های انجام شده شاهد رشد 
تعداد مدال های ملی و بین المللی تکواندوی قم هستیم به گونه که تعداد مدال های 

ورزشکاران استان در سال های 94 تا96 به ترتیب، 11، 17 و 23 مدال بوده است.
رئیس هیات تکواندوی قم افزایش کمی تعداد ورزشکاران استان در این رشته را از 
جمله اولویت های این هیات در سال های اخیر دانست و اظهار داشت: برای اینکه 
بتوانیم ظرفیت های تکواندوی قم را ارتقا دهیم نیازمند افزایش ورزشکاران فعال در این 
رشته هستیم که به این منظور تعداد تکواندوکاران فعال قم از 2 هزار و 400 ورزشکار در 

سال 93 به چهار هزار و 600 ورزشکار در سال 96 افزایش یافته است.
جمشیدی، از توجه به ارتقای سطح داوران قم به عنوان یک ضرورت نام برد و اظهار 
داشت: تعداد داوران اعزامی از قم به مسابقات ملی از هشت داور در سال 93 به 35 داور 

در سال 96 ارتقا یافته است که از این تعداد 25 داور آقا و 10 داور خانم هستند.
وی با اشاره به رشد 6 برابری تیم های تکواندوی حاضر در لیگ های کشوری افزود: 
تعداد تیم های اعزامی قم به لیگ های کشوری از 2 تیم در سال 93 به 12 تیم در رده 
های مختلف خردسالان، نونهالان، نوجوانان، جونان و بزرگسالان در سال 96 ارتقا یافته 

است.

سرپرست هیات اسکواش قم مطرح کرد

حضور بانوان قم در لیگ اسکواش
 در هاله ای از ابهام 

سرپرست هیات اسکواش قم گفت: تاخیر بسیار زیاد اداره کل ورزش و جوانان در 
تامین هزینه ورودی تیم اسکواش بانوان قم در لیگ دسته یک موجب شده است تا 

حضور این تیم در لیگ با تردید مواجه باشد. 
نیره سادات حسینی  افزود: با وجود این که اداره کل ورزش و جوانان قم یکی از مشوق 
های اصلی برای ثبت نام تیم اسکواش قم در لیگ دسته یک بانوان کشور بود ولی تاخیر 
بسیار در تامین هزینه 20 میلیون ریالی ورودی این مسابقات، موجب تردید این هیات 

ورزشی برای شرکت در این لیگ شده است.
وی با بیان این که احتمال انصراف این تیم برای حضور در مسابقات لیگ با نزدیک 
شدن به روزهای پایانی ثبت نام و تامین نشدن هزینه ورودی این رقابت ها به شدت 
افزایش یافته است، ادامه داد: با توجه به نوع حمایت مالی از حضور این تیم در لیگ 
دسته یک، با مشورتی که با چند کارشناس انجام شده است، پیش بینی می شود که 
حضور در این لیگ، دیگر نمی تواند اهداف ما برای ارتقای اسکواش بانوان را تامین 

کند.
سرپرست هیات اسکواش قم تاکید کرد: با توجه به این که تنها پنج تیم از سراسر کشور 
در لیگ دسته یک اسکواش بانوان شرکت می کنند، حضور در این مسابقات موجب 
انگیزه بازیکنان و مربیان، افزایش تعاملات ورزشی اسکواش قم با سایر استان ها و تحول 

در این رشته ورزشی می شد که تحقق این اهداف در گرو داشتن حمایت مالی است.
وی افزود: با توجه به این که در برگزاری این مسابقات تلاش شده تا حداکثر صرفه 
جویی انجام شود و حتی بازیکنان نیز علاقه مند هستند که برخی هزینه های این رقابت 
ها را تامین کنند ولی نداشتن حامی مالی به سرعت خود را در نتایج رقابت ها نشان داده 

و قرار گرفتن در انتهای جدول تمام انگیزه ها و اهداف را از بین می برد.
هم اکنون 40 ورزشکار در رشته ورزشی اسکواش در بخش بانوان فعالیت می کنند که 

25 تن از آنها را دانش آموزان زیر 15 سال می باشند.

اصغر حاجیلو: 

بازیکنان استقلال بی غیرت نیستند 

مدیر فوتبالی استقلال گفت: بازیکنان استقلال بی غیرت و کم کار نیستند و تمام 
تلاش خود را در زمین مسابقه انجام می دهند تا بهترین عملکرد را داشته باشند. 

»اصغر حاجیلو« با اشاره به شکست استقلال مقابل سپاهان در هفته دهم لیگ برتر 
اظهار داشت: متاسفانه استقلال در روزی که بازی خوبی به نمایش گذاشت و شایسته 

پیروزی بود باخت و سه امتیاز حساس را از دست داد.
وی افزود: استقلال بدشانس بود و چند فرصت خوب گلزنی را از دست داد و در 
دقایق پایانی مسابقه نیز ضربه سر روزبه چشمی به تیرک دروازه برخورد کرد تا زمین و 

زمان دست به دست هم دهند تا به آن چه استحقاقش را داشتیم نرسیم.
 داوری ها علیه استقلال است

مدیر فوتبالی استقلال با بیان این که داوری ها در این فصل علیه این تیم بوده و 
امتیازات زیادی از آبی پوشان گرفته است، گفت: باشگاه استقلال همواره به داوران 
احترام گذاشته است و می دانیم که داوران بسیار خوبی داریم. هیچگاه هیچ کدام 
از ارکان باشگاه به دنبال حاشیه سازی نبودند اما متاسفانه استقلال در این فصل از 

قضاوت های داوری متضرر شده است. 

او تاکید کرد: همیشه در نشست های پیش از بازی به نماینده سازمان لیگ و داوران 
می گویم امیدوارم سوت های شما روی نتیجه بازی تاثیر نداشته باشد و تیمی بابت 
آن ضربه نخورد. این فقط برای استقلال نیست و به تمام تیم های لیگ برتری مربوط 

است.
 داور پنالتی می گرفت استرسی وجود نداشت

بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران خاطرنشان کرد: اگر اشتباه داوری در بازی 
استقلال و سپاهان صورت نمی گرفت و خطای واضح مدافع حریف روی محمد 
دانشگر پنالتی اعلام می شد، استقلال به گل می رسید و از این فشار و استرس هایی 

که بر تیم حاکم است خبری نبود.
او ادامه داد: این اشتباهات برای مجموعه استقلال گران تمام شده است. مدیریت 
باشگاه تحت فشار قرار گرفته، مربی تیم استرس دارد و بازیکنان اذیت می شوند. 

اشتباهات سهوی و غیر عمدی داوران باعث اثر گذاری روی نتایج ما شده است.
  ویدئو چک بود 17 امتیاز داشتیم

حاجیلو درباره این که گفته می شود مهدی تاج رئیس فدراسیون فوتبال از کمیته 

داوران خواسته مسابقات لیگ برتر به سیستم کمک داور ویدئویی مجهز شود گفت: 
این اتفاق بسیار خوب است و امیدوارم هر چه سریعتر عملی شود. اگر از ابتدای فصل 
چنین سیستمی وجود داشت استقلال حداقل 17 امتیاز داشت و جایگاهش در 

جدول رده بندی مسابقات متفاوت بود.
 بازیکنان استقلال بی غیرت نیستند

مدیر فوتبالی استقلال درباره اعتراض هوادران این تیم پس از پایان بازی با سپاهان 
به عملکرد بازیکنان تصریح کرد: خجالت زده هواداران عزیز هستیم. اصغر حاجیلو به 
عنوان خاک پای هواداران از این بزرگواران عذرخواهی می کند و با اطمینان می گوید 
بازیکنان استقلال بی غیرت و کم کار نیستند و تمام تلاش خود را در زمین مسابقه 

انجام می دهند تا بهترین عملکرد را داشته باشند.
وی ادامه داد: در تمام 47 سالی که در فوتبال بوده ام یک چیز را به خوبی آموخته ام؛ 
هرجایی که استقلال به بن بست رسیده است، هر وقت کوتاهی کرده ایم و هر زمانی 
که به چالش خورده ایم این هواداران استقلال بوده اند که به کمک تیم خود آمده اند 

و دستمان را گرفته اند.
 با تیم امید استقلال هم مدعی قهرمانی لیگ برتر هستیم

حاجیلو در پاسخ به این پرسش که آیا استقلال هنوز شانسی برای قهرمانی در 
مسابقات لیگ برتر دارد؟ گفت: اگر همین امروز استقلال با 11 بازیکن امید خود در 
مسابقات لیگ برتر به میدان برود بازهم می گویم استقلال مدعی قهرمانی است. تاریخ 
باشگاه استقلال پر از افتخار و عظمت است و مطمئن باشید روزهای خوب و روشن این 

تیم در پیش است و به زودی سرنوشت به استقلال لبخند می زند.
او افزود: بازیکنان استقلال باید بدانند علاوه بر خوب بازی کردن و خوب تمرین 
کردن، تمرکز کافی در مسابقاتی که به میدان می روند نیز لازم است و از این پس باید 

حواسشان را بیشتر جمع کنند.
بازیکن پیشین استقلال اظهار داشت: با همین نفرات به راه خودمان ادامه می 
دهیم. باشگاه استقلال بارسلونا یا یوونتوس نیست که 100 میلیون دلار هزینه کرده 
باشد و از مسی و رونالدو در ترکیب خود استفاده کند. امید ما فقط و فقط به هواداران 

تیم است تا از این شرایط خارج شویم.
 شفر استقلال را موفق می کند

حاجیلو درباره انتقاداتی که از عملکرد فنی شفر می شود گفت: او یک مربی باتجربه 
و کاربلد است که متاسفانه تیمش با بدشانسی های زیادی روبرو شده است. حتم دارم 
او می تواند مثل فصل گذشته توانایی های فنی اش را نشان دهد و استقلال را به 

جایگاهی که شایسته نام بزرگش است برساند.
او در پایان درباره الحاجی گرو بازیکن نیجریه ای استقلال که این روزها مورد انتقادات 
زیادی قرار گرفته است، گفت: این بازیکن تلاش می کند و بیشتر از هر کس دیگری 
دوست دارد گل بزند. او تحت فشار شدیدی است و همه در استقلال می خواهند به 
این بازیکن کمک کنند تا هرچه سریعتر از این شرایط فعلی خارج شود و توانایی هایش 

را نشان دهد.

آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیات موضوع قانون تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی املاک و ساختمان فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/09/20

از هیات  / 97 صادره   7 / رای شماره 139760301057005057 مورخ 17  برابر 
رسیدگی به اسناد عادی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 20 / 9 / 1390 تصرفات آقای حمید رضا 
علائی نسب فرزند اسماعیل بصورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن 
به مساحت296/85 متر مربع پلاک  328 / 49 محرز گردیده و برابر محتویات پرونده 
ثبتی دو سهم مشاع از سه سهم مشاع از ششدانگ یک قطعه باغ نمره 328 فرعی ار 49 
اصلی در صفحات 193 دفتر 5 ذیل ثبت 468 بنام علی خرمی نژاد ثبت و سند مالکیت 
صادر و تسلیم شده سپس به موجب سند صلح عمری 14535 مورخ 87/10/19 دفتر 
575 تهران به خانم بتول خرمی نژاد صلح عمری گردیده و نیز یک سهم مشاع از سه سهم 
ششدانگ در صفحه 264 دفتر 5 ذیل ثبت 468 بنام علی خرمی نژاد ثبت و سند مالکیت 
صادر و تسلیم سپس به موجب سند صلح عمری 14535 مورخ 87/10/19 دفتر 575 
تهران به نام بتول خرمی نژاد صلح عمری گردیده است که رای صادره مذکور از سهم وی 
بوده و نامبرده در جلسه هیات حضور نیافته لذا هیات مقرر نموده با اعمال ماده 3 قانون 
مذکور و نیز ماده 13 آیین نامه اجرایی آن مصوب 25 / 4 / 91 نسبت به صدور سند 
مالکیت بنام متصرف فوق الذکر اقدام شود و بدینوسلیه مفاد رای صادره به مالک و نیز 
اشخاص ذینفع جهت اطلاع آگهی تا چنانچه به مفاد رای صادره اعتراض دارند اعتراض 
خود را ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهریار 
تسلیم و رسید آن را دریافت دارند بدیهی است در صورت عدم اعتراض ظرف مهلت مقرر 
این اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابر مقررات اقدام خواهد نمود ضمنا صدور سند 

مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
م الف 2769   نوبت اول  24 / 7 / 1397 __ نوبت دوم 9 / 8 / 1397
 سید مرتضی موسوی   
رئیس ثبت اسناد و املاک شهریار                                        

-------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به آقای محمدرضا جمالی قهد 

یریجانی  
خواهان خانم زهرا بیات  دادخواستی به طرفیت خوانده آقای محمدرضا جمالی قهد 
یریجانی   به خواسته مطالبه مهریه مطرح که به این شعبه ارجاع وبه شماره پرونده کلاسه 
ثبت  شهریار  شهرستان  حقوقی  عمومی  دادگاه  شعبه 6    9709982640601114
ووقت رسیدگی مورخ 1397/12/07 ساعت 09:30 تعین که حسب دستور دادگاه 
طبق موضوع ماده  73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده 
ودرخواست خواهان مراتب یک نوبت دریکی ازجراید کثیرالانتشار آگهی می شودتاخوانده 
ظرف یک ماه پس ازتاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه وضمن اعلام نشانی کامل 
خود نسخه ثانی دادخواست وضمائم را دریافت ودر وقت مقرر فوق جهت رسیدگی دردادگاه 
دادگاه عمومی)حقوقی(   دادگاه حقوقی شعبه 6  الف 3056  منشی  حاضر گردد.م 
شهرستان شهریار جباری –استان تهران شهرستان شهریاربلوار شهید کلهر شهرک اداری     

-------------------------------------
آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به آقای پیر محمد زحمتکش 

خواهان شرکت حمل و نقل خدمات دریایی آبادان دادخواستی به طرفیت خواندگان 
خسارت  و  وجه  مطالبه  خواسته  به  زحمتکش  پیرمحمد   -2 زحمتکش  1-حسن 
دادرسی و خسارت تاخیر تادیه مطرح که به این شعبه ارجاع وبه شماره پرونده کلاسه 
ثبت  شهریار  شهرستان  حقوقی  عمومی  دادگاه  شعبه 9    9709982640900139
ووقت رسیدگی مورخ 1397/11/14 ساعت 09:00 تعین که حسب دستور دادگاه 
طبق موضوع ماده  73 قانون آئین دادرسی مدنی به علت مجهول المکان بودن خوانده 
پیر محمد زحمتکش ودرخواست خواهان مراتب یک نوبت دریکی ازجراید کثیرالانتشار 
آگهی می شودتاخوانده ظرف یک ماه پس ازتاریخ انتشار آگهی به دفتر دادگاه مراجعه 
وضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه ثانی دادخواست وضمائم را دریافت ودر وقت مقرر 
فوق جهت رسیدگی دردادگاه حاضر گردد.م الف 3049  منشی دادگاه حقوقی شعبه 
نهم دادگاه عمومی)حقوقی(  شهرستان شهریار قاسم علی پور –استان تهران شهرستان 

شهریاربلوار شهید کلهر شهرک اداری     
-------------------------------------

آگهی ابلاغ وقت رسیدگی و دادخواست وضمائم به آقای مصطفی هراتی ثانی-
ابوالفضل حدادتهرانی-جواد کریم نیا-عباس کریم نیا 

خواهان آقای محمدرضا فاروقی دادخواستی به طرفیت خواندگان مصطفی هراتی ثانی-
ابوالفضل حداد تهرانی-جواد کریم نیا-عباس کریم نیا به خواسته رفع اثر از اموال توقیفی 
غیر منقول-اعتراض به عملیات اجرایی )موضوع مواد 146 و 147 قانون اجرای احکام 

مدنی (مطرح که به این شعبه ارجاع وبه شماره پرونده کلاسه 9709982640300574   
مورخ  رسیدگی  ووقت  ثبت  شهریار  شهرستان  حقوقی  عمومی  دادگاه   3 شعبه 
1397/10/02 ساعت 12:00 تعین که حسب دستور دادگاه طبق موضوع ماده  73 
بودن خواندگان مصطفی هراتی  المکان  به علت مجهول  آئین دادرسی مدنی  قانون 
ثانی-ابوالفضل حداد تهرانی-جواد کریم نیا-عباس کریم نیا ودرخواست خواهان مراتب 
یک نوبت دریکی ازجراید کثیرالانتشار آگهی می شودتاخواندگان مصطفی هراتی ثانی-
ابوالفضل حداد تهرانی-جواد کریم نیا –عباس کریم نیا  ظرف یک ماه پس ازتاریخ انتشار 
آگهی به دفتر دادگاه مراجعه وضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه ثانی دادخواست 

وضمائم را دریافت ودر وقت مقرر فوق جهت رسیدگی دردادگاه حاضر گردد.
م الف 3048  دادگاه حقوقی شعبه 3 دادگاه عمومی)حقوقی(  شهرستان 
شهریار سحری–استان تهران شهرستان شهریاربلوار شهید کلهر شهرک اداری     

-------------------------------------
شماره 3467

آگهی فقدان سند مالکیت  
آقای محمد حسین زارعیان علی آبادی باستناد دو برگ استشهادیه مصدق که امضا 
شهود آن ذیل  139702153444000676  و رمز تصدیق 770327 مورخ 97/07/09 
دفترخانه 92 کرج رسیده است مدعی فقدان سند مالکیت ششدانگ یک قطعه زمین 
بمساحت 80 متر مربع قطعه دوم تفکیکی بشماره پلاک 4861 فرعی از48 اصلی مفروز 
و مجزی شده از پلاک 2655 فرعی از اصلی مذکور واقع در وائین حوزه ثبتی شهریار ذیل 
ثبت 172495 صفحه 122 دفتر 1139 بنام محمد حسین زارعیان علی آباد ثبت و سند 
به شماره چاپی 453306 الف/83 صادرو تسلیم شده است که سند چاپی فوق طبق نامه 
201/00/838/7995971 مورخ 97/07/07 پلیس آگاهی فتا استان البرز اداره مبارزه 
با سرقت  مفقود گردیده است پس از طی تشریفات قانونی سند مالکیت المثنی بنامش 
صادر میگردد  لذا مراتب به استناد تبصره ذیل ماده 120 آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت 
آگهی میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به پلاک فوق و یا وجود سند 
مالکیت نزد خود میباشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود را باین 
اداره تسلیم و رسید دریافت نماید در غیر اینصورت این اداره پس از انقضای مدت مذکور و 

نرسیدن واخواهی نسبت به صدورسند المثنی طبق مقررات اقدام خواهد شد.
م الف3059
رئیس ثبت اسناد شهریار سید مرتضی موسوی 
نشانی :شهریار شهرک اداری اداره ثبت اسناد و املاک شهریار

-------------------------------------
آگهی ابلاغ مفاد رای صادره از طرف هیات موضوع قانون تکلیف وضعیت ثبتی 

اراضی املاک و ساختمان فاقد سند رسمی مصوب سال 1390/09/20
از هیات  / 97 صادره   6 / رای شماره 139760301057004059 مورخ 15  برابر 
رسیدگی به اسناد عادی موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی املاک و 
ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 20 / 9 / 1390 تصرفات آقای محمد سیاه 
تیری فرزند صفدر بصورت ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی در آن به مساحت 
228/75 متر مربع قسمتی از پلاک 129/114 محرز گردیده و برابر محتویات پرونده 
ثبتی ششدانگ یکباب خانه به شماره 114 فرعی از 129 اصلی ضمن رقبه دیگر از طرف 
آقای احمد زندی تقاضای ثبت شده آگهی های نوبتی و تحدیدی منتشر و تحدید حدود آن 
بعمل آمده سپس مالک برابر گواهی حصر وراثت شماره 4295 مورخ 87/12/10 حوزه 3  
شورای حل اختلاف شهریار فوت شده وراث منحصر است به یک همسر بنام ایران تاجیک 
و پنج پسر بنام های هوشنگ و کریم و علی و منوچهر و حمید و سه دختر بنام های توران 
و پوران و نسرین همگی زندی و لاغیر و نامبردگان در جلسه هیات حضور نیافته لذا هیات 
مقرر نموده با اعمال ماده 3 قانون مذکور و نیز ماده 13 آیین نامه اجرایی آن مصوب 25 
/ 4 / 91 نسبت به صدور سند مالکیت بنام متصرف فوق الذکر اقدام شود و بدینوسلیه 
مفاد رای صادره به مالک و نیز اشخاص ذینفع جهت اطلاع آگهی تا چنانچه به مفاد رای 
صادره اعتراض دارند اعتراض خود را ظرف مدت دو ماه از تاریخ انتشار اولین آگهی به اداره 
ثبت اسناد و املاک شهریار تسلیم و رسید آن را دریافت دارند بدیهی است در صورت عدم 
اعتراض ظرف مهلت مقرر این اداره نسبت به صدور سند مالکیت برابر مقررات اقدام خواهد 

نمود ضمنا صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود .
 نوبت اول : 09 / 08 / 1397 __ نوبت دوم : 24 / 08 / 1397
م الف 3052
رئیس ثبت اسناد و املاک شهریار سید مرتضی موسوی 

-------------------------------------
تاریخ 97/7/8  پرونده کلاسه 498/5/97    شماره دانامه 97-758    97/7/24 

مرجع رسیدگی : قاضی شورای حل اختلاف شعبه پنجم شهرستان شهریار 

خواهان : آقای رضا سلگی فرزند عبدالعلی با وکالت خانم رقیه عسگری 
خوانده : آقای حسن نیک دار فرزند صفر

خواسته : فسخ معامله مبایعه نامه عادی شماره 1016 تاریخ 96/11/18 خودرو سواری 
پژو 405 شماره پلاک 425 ل 87 ایران 19 استرداد ثمن معامله مبلغ یکصدو چهل و نه 

میلیون ریال به انضمام هزینه های دادرسی و حق الوکاله 
گردشکار : خواهان دادخواستی به خواسته فوق به طرفین بالا تقدیم شده که پس از 
رسیدگی در شورا و ثبت به کلاسه فوق و جری تشریفات قانونی در وقت فوق العاده به 
تصدی امضا کننده زیر تشکیل و با توجه به محتویات پرونده ختم رسیدگی اعلام و به شرح 

ذیل مبادرت به اعلام رای می نماید :
رای قاضی شورا

در خصوص دادخواست خواهان آقای رضا سلگی فرزند عبدالعلی با وکالت خانم رقیه 
عسگری به طرفیت آقای حسن نیک دار فرزند صفر به خواسته فسخ معامله مبایعه نامه 
عادی شماره 1016 تاریخ 96/11/18 خودرو سواری پژو 405 شماره پلاک 425 ل 87 
ایران 19 با توجه به عرضحال تسلیمی و مستندات پرونده ملاحظه نظریه مشورتی اعضای 
شورای حل اختلاف اقدامات به عمل آمده با توجه به اظهارات خواهان و محتویات پرونده 
مبنی بر عدم پرداخت ثمن معامله به مبلغ یکصدو چهل و نه میلیون ریال یک فقره چک 
بانک دی به تاریخ 97/1/15 به مبلغ یکصدو پنجاه و پنج ریال برگشت خورده و عدم 
پرداخت ضم پرونده می باشد . دعوی مطروحه محرز و مسلم می باشد تقاضای فسخ 
معامله قراردادعادی نموده اند که توجها به اینکه خوانده با وصف ابلاغ قانونی در جلسه 
حاضر نگردیده دلیلی به شورا ارائه ننموده و اصولا دعوی مطروحه از هرگونه ایراد و تعرض 
مصون مانده لذا قاضی شورای دعوی مطروحه را محمول به صحت تلقی و با اختیار حاصله 
از ماده 9 قانون شوراهای حل اختلاف مصوب 94/8/10 مستندا به مواد 395 و 406 
قانون مدنی و مواد 198 و 519 قانون آیین دادرسی در امور مدنی حکم به محکومیت 
خوانده به فسخ معامله در حق خواهان صادر و اعلام می دارد .رای صادره غیابی بوده و 
ظرف مدت 20 روز پس از ابلاغ قابل واخواهی در همین حوزه و ظرف مدت بیست روز 

قابل تجدید نظر خواهی عمومی حقوقی شهرستان شهریار می باشد.م الف 3055
بیرامی –قاضی شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

-------------------------------------
شماره پرونده:145/3/97             شماره دادنامه603   97/5/14 

مرجع رسیدگی:حوزه سوم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار
خواهان:آقای شاهین تقی پور ساکن خ پیروزی بلوار ابوذر بین پل دوم و سوم بوستان 

9 پ 6 ط 5 
خوانده:آقای علیرضا مجدی مجهول المکان  

خواسته: مطالبه وجه )اقساط معوق(  
گردشکار:خواهان درخواستی بشرح فوق تقدیم داشته که پس از ارجاع به این حوزه و 
ثبت به کلاسه فوق و جری تشریفات قانونی مقرر فوق العاده حوزه بتصدی امضا کنندگان 
زیر تشکیل است و با توجه به محتویات پرونده پس از شور و تبادل نظر ختم رسیدگی را 

اعلام و بشرح ذیل با استعانت از خداوند مبادرت به صدور رای مینماید.
رای قاضی شورا

در خصوص دادخواست خواهان آقای شاهین تقی پور به طرفیت آقای علیرضا مجدی به 
خواسته مطالبه وجه به مبلغ 40/000/000 ریال بابت ضمانت وام بانکی به انضمام هزینه 
دادرسی و تاخیر تادیه قاضی شورا با بررسی مجموع اوراق و محتویات پرونده مستندات 
ابرازی و استعلام به عمل آمده از بانک پارسیان شعبه میدان نقلاب به تاریخ 97/3/9 
مضبوط در پرونده که حکایت از تایید ضمانت خواهان از خوانده و تسویه حساب تسهیلات 
اعطایی به خوانده توسط مشارالیه محرز و مسلم می باشد و با توجه به اینکه خوانده با وصف 
قانون ابلاغ ) آگهی ( در جلسه حضور نداشتند و دفاع موثری به عمل نیاورده اند و وکیل 
معرفی ننموده اند خواسته خواهان مقرون به صحت تشخیص داده مستندا به مواد 698 
و 709 قانون مدنی و مواد 515 و 519 و 198 قانون آیین دادرسی مدنی و ماده 9 قانون 
شورای حل اختلاف حکم به محکومیت خوانده به پرداخت 40/000/000 میلیون ریال 
بابت اصل خواسته و پرداخت مبلغ 1/530/000 ریال بابت هزینه دادرسی و خسارات 
تاخیر و تادیه از تاریخ 97/2/19 لغایت اجرای حکم که بر مبنای تغییر شاخص اعلامی 
بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران تعیین و توسط جرای احکام مدنی دادگستری 
شهریار محاسبه می گردد در حق خواهان صادر و اعلام می دارد.رای صادره به صورت 
غیابی بوده و ظرف 20 روز قابل واخواهی در این شورا و ظرف 20 روز پس از ابلاغ قابل 

تجدید نظر خواهی در محاکم حقوقی شهریار می باشد.
م الف 3042
ایرج عباسی 
قاضی حوزه سوم شورای حل اختلاف شهرستان شهریار

در آستانه تقابل رفت و برگشت بهترین باشگاه های غرب و شرق 
آسیا؛ تارنمای رسمی کنفدراسیون فوتبال آسیا )ای اف سی( در 
گزارشی به تعدادی از مهره های اصلی تیم پرسپولیس ایران اشاره 
کرده است.  تارنمای رسمی ای اف سی روز دوشنبه نوشت: غول 
های پرسپولیس ایران مصمم هستند تا تاریخ سازی کنند و این کار 
را از نخستین گام های خود روی چمن ورزشگاه باشگاه کاشیما 
آنتلرز ژاپن آغاز خواهند کرد؛ جایی که برای نخستین بار می توانند 
طعم فینال را بچشند. در این بین، پرسپولیسی ها که از پنجره نقل و 
انتقالات محروم هستند با همان ترکیب همیشگی خود در رقابت 

های این دوره از لیگ قهرمانان آسیا به مصاف نماینده ژاپن می روند 
اما در بین این بازیکنان چند مهره کلیدی وجود دارد که در جدال 
شنبه آینده در ورزشگاه کاشیما آنتلرز می بایست به تماشای آن ها 

نشست.
 سید  جلال حسینی

سید جلال حسینی کاپیتان تیم پرسپولیس از ابتدا تا همین 
جای کار با سازماندهی خط دفاعی که در مرحله گروهی تنها 3 
گل دریافت کرد و به مرحله حذفی راه یافت؛ در لیگ قهرمانان آسیا 

نقش الگو را برای هم تیمی هایش ایفا کرده است.

مدافع 36 ساله پرسپولیس از همان ابتدای راه ثابت کرد که کمک 
های او صرفا به خط دفاعی و نفوذناپذیر کردن این منطقه محدود 
نمی شود؛ در واقع گل دقایق پایانی او در بازی برگشت مرحله یک 
هشتم مقابل الجزیره به تنهایی سند صعود پرسپولیس را به دور بعد 
امضا کرد؛ اما این گل پایان هنرنمایی او در یک سوم دفاعی حریفان 
نبود و کاپیتان غول های تهران در بازی برگشت مرحله یک چهارم 
مقابل الدحیل مدعی با به ثمر رساندن گلی الهام بخش موجبات 

بازگشتی غرور انگیز را در آزادی تهران فراهم کرد.
 علیرضا بیرانوند

دروازه بان 26 ساله پرسپولیس تابستان سالجاری پس از مهار 
ضربه پنالتی »کریستیانو رونالدو« در بازی تیم ملی ایران مقابل 
پرتغال در جام جهانی روسیه، شهرتی جهانی برای خود دست و پا 
کرد. با این حال، دنبال کنندگان فوتبال در ایران و آسیا پیش از این 
با بیرانوندی که یکی از اعضای تیم نفت تهران در مرحله یک هشتم 

جام باشگاه های 2015 آسیا بود، آشنایی دارند.
به دنبال درخشش در نفت، بیرانوند به پرسپولیس پیوست و به 
یکی از چرخ دنده های غلتک ویران کننده پرسپولیس در نخستین 
راهیابی این تیم به نیمه نهایی لیگ قهرمانان آسیا در سال 2017 
تبدیل شد و با ادامه همان روند البته در سطحی بالاتر، با مهارهای 
حیاتی خود نقش بسزایی را در رساندن غول های تهران به نخستین 

فینال آسیا ایفا نمود.
 علی علیپور

علی علیپور با گل زدن در شهرآورد تهران مقابل استقلال آن هم 
در 19 سالگی به جوان ترین گلزن تاریخ این بازی سنتی تبدیل شد 
و این کار را پیش از فرصتی که به دنبال جدایی »مهدی طارمی« 
مهاجم پیشین این تیم، برای ظهور و درخششی بزرگ برای او پدید 
آورد، به انجام رساند. مهاجم سرعتی پرسپولیس برای کمک به این 
تیم به منظور کسب دومین عنوان قهرمانی پیاپی لیگ داخلی 
ایران، وارد میدان شد و فصل گذشته عنوان آقای گل لیگ برتر ایران 
را نیز از آن خود کرد. این در حالی است که اگرچه در کاروان سال 
2017 پرسپولیسی ها در لیگ قهرمانان آسیا تنها یک گل به ثمر 
رساند اما در رقابت های این فصل 5 گل برای تیمش زد و تا اینجای 
کار بهترین گلزن آن ها تا پیش از فینال لیگ قهرمانان آسیا است. 
با این وجود، هیچکدام از گل هایش به اندازه گل پیروزی بخش او 
که در دقایق پایانی دیدار دور رفت مرحله نیمه نهایی مقابل السد 
در دوحه و از روی نقطه پنالتی به ثمر رسید؛ پراهمیت نبوده است؛ 
گلی تعیین کننده که موجب شد شاگردان »برانکو ایوانکوویچ« 
کروات پس از متوقف کردن السدی ها در آزادی تهران با تساوی 
یک بر یک در بازی برگشت؛ در مجموع 2 دیدار با حساب 2 بر یک 

راهی نخستین فینال آسیا شوند.

توصیف AFC از پرسپولیس در آستانه دیدار با کاشیما آنتلرز: 

مهره های کلیدی بهترین تیم غرب آسیا در آستانه فینال 
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علمی و سلامت 

دختران به هیچ عنوان لواشک نخورند!
شنیدن این خبر برای دختران علاقمند به لواشک سخت است ولی اگر سلامتیتان 

برایتان مهم است بهتر است که دختران هرگز لواشک نخورند!
یکی از خوراکی های خوشمزه ای که دختران به آن ها علاقمندند لواشک می باشد، 
شاید فکر کنید لواشک و ترشیجات هیچ مشکلی را ایجاد نمی کند ولی به دلایل علمی 

تشریح می کنیم دختران هرگز لواشک نخورند! 
از دیدگاه طب سنتی رحم دارای مزاج است و اگر مزاج رحم از تعادل خارج شود 
باروری با مشکل روبه رو خواهد شد. اگر رحم زن از حالت طبیعی سردتر شده باشد 
خود برودت و سردی رحم عاملی می شود که نطفه به باروری ختم نشود و در رحم از 
بین برود، در نقطه مقابل آن نیز اگر رحم بیش از حد گرم باشد, گرمای زیادی رحم 
خود موجب از بین رفتن نطفه و عدم موفقیت در باروری شود، همچنین خشک تر و 

مرطوب تر بودن مزاج رحم هم از علل دیگر ناباروری زنان است.
چرا که رحم به یک گرمای متعادل و رطوبت طبیعی نیاز دارد تا یک باروری سالم و 

بدون مشکل رخ دهد. بنابراین توصیه می کنیم دختران لواشک نخورند.
در بسیاری از مواقع زن با وجود رطوبت بیش از حدی که در رحم دارد بارور می شود 
ولی توانایی حفظ جنین را نخواهد داشت و جنین سقط می شود. تنگ بودن دهانه 
سرویکس یا وجود پولیپ در رحم, زگیل ناحیه تناسلی, عفونت های زنانگی, خشکی 
بیش از حد دهانه رحم یا سرویکس و ... همه از عواملی است که موجب نازایی در زن 
می شود.  ناگفته نماند مسائل روانی مانند غم بیش از حد و استرس  نیز همه از علل 
نازایی است. ضعف اعضای رئیسه که شامل مغز, قلب و کبد است خود از علل نازایی 
محسوب می شود چرا که پدر یا مادری که مبتلا به بیماری کبد چرب است, تخمک 
یا اسپرم چنین پدر و مادری ضعیف بوده و بر کیفیت نطفه تأثیر گذار است. اختلال 
در ترشح هورمون های مغزی مانند هیپوتالاموس و هیپوفیز ناشی از ضعف مغز بوده 
که از علل ناباروری است. امروزه به دلیل تغییر سبک زندگی, افراد بیشتر غذاهای با 
طبع سرد مانند نوشابه های گازدار, غذاهای آماده, فست فودها, غذاهای کنسروی 
و غذاهایی که دارای مواد افزودنی و ... هستند، مصرف می کنند و مزاج بدنشان را 
به سمت سردی سوق داده اند. مصرف غذاهایی با طبع سرد به شدت برای رحم و 
سیستم تناسلی مردان مضر است. مصرف سوسیس و کالباس موجب غلبه سردی 
و خشکی در افراد می شود که سردی و خشکی عامل اصلی نازایی محسوب می شود 
چرا که رحمی که گرم و تر است توانایی بالایی در باروری دارد. همچنین مصرف 
غذاهای سرد و خشک موجب افزایش درگیری ها و ترافیک ذهنی در افراد شده است 
که عدم تمرکز موجب ضعف مغز می شود و نازایی را در پی دارد. تمایل زنان به مصرف 
مواد غذایی ترش بیشتر شده است و بیشتر به دلیل تبلیغات کاذبی است که بیشتر در 
محافل زنانه یا توصیه آرایشگران برای لاغر شدن است. متأسفانه دختران جوان بسیار 
به لواشک و ترشی ها علاقه دارند. امروزه اختلالات قاعدگی در دختران به وفور دیده 
می شود, که همین اختلالات قاعدگی در آینده منجر به اختلالات هورمونی و ناباروری 
می شود. اگر به مکان های عمومی مانند مترو یا اتوبوس رفته باشید مطمئناً مشاهده 
کرده اید که افراد فروشنده بیشتر مواد غذایی ترش مانند لواشک یا تمبر هندی را 
با عناوینی مانند "ترش و خوشمزه", "رفع کننده یبوست" یا "با مصرف لواشک لاغر 
شوید" و ... را تبلیغ می کنند. به خلاف تصور افراد لواشک کسی را لاغر نمی کند, 
مکانیزم اثر لواشک و مواد غذاهایی ترش بر بدن این گونه است که ترشح بزاق و اسید 
معده را افزایش می دهد, غذا را زودتر هضم می کند و موجب گرسنگی زودهنگام و 
افزایش اشتها و در نهایت به چاقی منجر می شود. از دیدگاه طب سنتی باید گفت که 
ترشی ها مانند آلوچه و لواشک دارای طبع سرد و تر هستند که طبیعت بدن را به سمت 
سردی و تری سوق می دهند و مزاج رحم را سردتر می کنند که ناباروری را افزایش 
می دهد؛ "سردی و تر" مساوی با چاقی است که چاقی عامل ناباروری در زنان و مردان 
نیز است. پس لازم است توجه کنید که دختران لواشک نخورند. متأسفانه بسیاری 
از افراد نیز از روی ناآگاهی اقدام به مصرف زیاد ترشی ها برای لاغر شدن می کنند, 
غافل از اینکه سیستم عصبی و سیستم رحمی, سیستم استخوانی, سیستم گوارشی 
حتی پوست و موی و ... خود را در معرض آسیب قرار داده اند. مواد غذایی ترش برای 
افرادی که مزاج گرم و خشکی دارند, بسیار مناسب است چرا که موجب کاهش حرارت 
اضافی بدنشان می شود. مواد غذایی ترش جدا از اینکه عامل ناباروری در زنان و 
مردان محسوب می شود عاملی برای کاهش رشد کودکان, ضعف و بی حالی آنهاست.

8غذایی که در زمان سرماخوردگی
 حتما باید بخورید

سرماخوردگی مشکلی ست که با سرد شدن هوا بسیاری از ما ممکن است به آن 
دچار شوید، اما علاوه بر مصرف دارو در زمان ابتلا به سرماخوردگی آنچه مهم است 

تغذیه مناسب است .
هر ساله با شروع شدن فصل سرما تعداد زیادی به خاطر سرماخوردگی معمولی 
سریعتر  بهبود  به  که  است  مسائلی  از  یکی  تغذیه  کنند.  می  مراجعه  پزشک  به 
زمان  در  که  شوند  می  معرفی  غذاهایی  ادامه  در  کند.  می  کمک  سرماخوردگی 

سرماخوردگی حتما باید بخورید. 
سوپ مرغ : خوردن یک کاسه سوپ مرغ داغ در زمان ابتلا به سرماخوردگی به بدن 
آرامش زیادی می دهد. در سال 2000 محققان دانشگاه نبراسکا Nebraska مقاله 
ای منتشر کردند و بیان کردند که سوپ مرغ حاوی عوامل ضد التهابی است که می 
تواند علائم سرماخوردگی را بهبود بخشد. اینکه چرا سوپ اینقدر برای سرماخوردگی 
موثر است نیاز به تحقیقات بیشتری دارد، اما آنچه مسلم است این است که یک رژیم 
غذایی سالم و مقوی به تقویت سیستم ایمنی بدن کمک می کند که بسیار مهم است. 
 D بخورید : غذاهایی که سرشار از ویتامین D شیر و سایر مواد حاوی ویتامین
هستند، مانند شیر و سایر غلات غنی شده می توانند در مبارزه با سرماخوردگی به 
بدن کمک کنند. تحقیقی در سال 2009 در این زمینه انجام شد و محققان دریافتند 
افرادی که کمبود ویتامین D دارند بیشتر دچار سرماخوردگی می شوند. غذاهای 
حاوی ویتامین D علاوه بر بهبود علائم سرماخوردگی به بهبودخ لق و خو در هوای 

سرد نیز کمک می کنند. 
هویج و سایر غذاهای حاوی ویتامین A: تمام ویتامین ها برای داشتن یک بدن 
سالم ضروری هستند، اما محققان دانشگاه هاروارد معتقدند ویتامین A نقش مهمی 
در تقویت سیستم ایمنی دارد. زمانی که دچار سرماخوردگی می شوید بهتر است 
سبزیجاتی مانند هویج، سیب زمینی شیرین، کدو اسکواش و اسفناج مصرف کنید. 

چای سبزسرشار از آنتی اکسیدان است که سیستم ایمنی را  چای سبز سرد : 
تقویت می کند حتی زمانی که بیمار هستید. به علاوه چای سبز می تواند علائم 

مربوط به سرماخوردگی مانند گلو درد را بهبود بخشد. 
سیر: بررسی ها نشان داده اند که مصرف منظم سیر می تواند از بروز سرماخوردگی 
پیشگیری کند. سیرحاوی ماده ای به نام آلیسین allicin است که به تقویت سیستم 

ایمنی کمک می کند. در هوای سرد بهتر است بیشتر سیر مصرف کنید. 
بلوبری : محققان معتقدند میزان آنتی اکسیدان موجود در بلوبری از هر میوه تازه 
دیگری بیشتر است و این میزان آنتی اکسیدان به بهبود سرماخوردگی کمک می کند. 

در زمان سرماخوردگی می توانید بلوبری را تنها یا همراه با شیر بخورید. 
چای : چای به بهبود علائم سرماخوردگی کمک می کند، اگر می خواهید چای 
بهترین تاثیر را روی شما داشته باشد بهتر است چای خود را با عسل، دارچین یا حتی 
سیر و نعناع بخورید. توصیه می شود در زمان سرماخوردگی 3 بار در روز چای بنوشید. 
ماهی : توصیه می شود در زمان سرماخوردگی ماهی هایی مانند ماهی تن و ماهی 
سالمون بخورید، این ماهی ها سرشار از اسیدهای چرب امگا 3 هستند. اسیدهای 
چرب امگا 3 التهاب بدن را کاهش می دهند؛ التهاب یکی از مهم ترین عواملی است 

که از عملکرد درست سیستم ایمنی جلوگیری می کند.

بدون نگرانی هر صبح تخم مرغ بخورید

تخم مرغ علیه سکته
نیازی به گفتن ندارد که تخم مرغ، غذایی کامل است، اما ممکن است نگرانی از 
بالا رفتن کلسترول خونتان، میان شما و این ماده مغذی سرشار از ویتامین D، فاصله 

انداخته باشد.
به گزارش سلامت نیوز ، با وجود حرف وحدیث هایی که در مورد کلسترول بالای 
تخم مرغ وجود دارد، محققان مصرف یک عدد از آن در هر روز را ضامن سلامت قلب 

می دانند.
به گفته پژوهشگران، تخم مرغ سرشار از پروتئین است و خوردن آن باعث تقویت، 
قوی و سالم شدن عضلات تان می شود و انگیزه شما را برای فعالیت بیشتر در روز 
افزایش می دهد. بررسی ها نشان می دهد که مصرف هر روزه تخم مرغ، خطر ابتلا به 
بیماری های قلبی و عروقی را تا 18درصد کاهش می دهد و احتمال مرگ در اثر سکته 
مغزی را هم پایین می آورد. مطالعات پژوهشگران نشان داده، مصرف کنندگان هر روزه 
تخم مرغ، تا 26درصد کمتر دچار سکته مغزی می شوند و با توجه به همین شواهد، 
می تواند  آن  روزه   هر  مصرف  تخم مرغ،  بالای  کلسترول  وجود  با  که  کرده اند  تایید 
احتمال مرگ در اثر سکته قلبی و مغزی را کاهش دهد. البته با وجود تاکید متخصصان 
تغذیه بر مصرف هر روزه تخم مرغ، آن ها در مورد سرخ کردن این ماده مغذی هشدار 
می دهند و می گویند، اگر سهم تخم مرغ روزانه تان را با چند قاشق روغن همراه کنید، 
حتما به جای گرفتن تاثیرات مثبت از اضافه کردن تخم مرغ به سفره تان، با آسیب های 

ناشی از مصرف چربی فراوان، درگیر خواهید شد.

به مصرف  تنها  نه  وقت غذا می خورند،  دیر  که  افرادی 
غذای بیشتر تمایل دارند، بلکه اغلب انتخاب های غذایی 

ضعیف تری نیز دارند.
افراد  برای  زمانی مشخص  به  دیرتر غذا خوردن نسبت 
بسیاری نگرانی از افزایش وزن را به همراه دارد. غذا نخوردن 
پس از ساعت هشت شب یکی از پیشنهادهای رایج است، 
اما این قبیل توصیه ها درباره غذا خوردن شبانه می توانند 

گمراه کننده باشند.
آنچه  می شود،  مطرح  وزن  افزایش  موضوع  که  زمانی 
می خورید،  غذا  زمانی  چه  که  این  به  نسبت  می خورید، 

اهمیت بیشتری دارد.
غذا خوردن و ریتم شبانه روزی

این ایده که غذا خوردن هنگام شب موجب افزایش وزن 
می شود از مطالعاتی با حضور سوژه های حیوانی سرچشمه 
می گیرد که نشان داده اند بدن ممکن است طی این ساعات 
از کالری های مصرف شده به شیوه ای متفاوت نسبت به 

زمان های دیگر روز استفاده کند.
برخی پژوهشگران این نظریه را مطرح کرده اند که غذا 
خوردن هنگام شب علیه ریتم شبانه روزی انسان، چرخه ای 
24 ساعته که به بدن شما می گوید چه زمانی بخوابد، غذا 
بخورد و بیدار شود، عمل می کند. بنا بر ریتم شبانه روزی، 

شب زمان استراحت و نه غذا خوردن است.
نظریه  این  از  حیوانات  روی  مطالعه  چندین  واقع،  در 
پشتیبانی کرده اند. موش هایی که برخلاف ریتم شبانه روزی 
غذا خورده بودند، افزایش وزن قابل توجهی را در مقایسه با 
موش هایی که تنها طی ساعات بیداری غذا خورده بودند، 
تجربه کردند، و این در شرایطی بود که مقدار غذای مصرفی 

هر دو گروه مشابه بود.
با این وجود، تمام مطالعات به نتایجی یکسان دست نیافته 
و مطالعات با حضور سوژه های انسانی به طور کامل از این 
روی  مطالعات  حقیقت،  نمی کنند.در  پشتیبانی  نتیجه 
انسان نشان داده اند که لزوماً زمان غذا خوردن در افزایش 
وزن مؤثر نیست، بلکه مقدار غذای مصرفی عامل کلیدی 

محسوب می شود.
 1,600 از  بیش  حضور  با  مطالعه ای  مثال،  عنوان  به 
کودک، هیچ پیوندی بین صرف شام پس از ساعت هشت 
شب و افزایش وزن را نشان نداد. در این مطالعه، کل کالری 
مصرفی کودکانی که دیر غذا می خوردند بیشتر از دیگران 

نبود.
اما زمانی که پژوهشگران عادات غذا خوردن 52 بزرگسال 
را پیگیری کردند، دریافتند، آن هایی که پس از ساعت هشت 
شب غذا می خورند، کالری کلی بیشتری نسبت به افرادی 
کالری های  می کنند.  مصرف  می خورند،  شام  زودتر  که 
مصرفی اضافه می تواند با گذشت زمان به افزایش وزن منجر 

شود.
به طور کلی، زمانی که کل کالری مصرفی شما در محدوده 
نیازهای روزانه باشد، به نظر نمی رسد افزایش وزن در نتیجه 

دیر غذا خوردن رخ دهد.
بیشتر  غذای  مصرف  به  می خورند  غذا  دیر  که  افرادی 

تمایل دارند
تمایل افراد به مصرف کالری کلی بیشتر توضیحی برای 

ارتباط بین غذا خوردن شبانه و افزایش وزن است.
بدون در نظر گرفتن زمان بندی، مصرف کالری بیشتر از 

نیاز بدن به افزایش وزن منجر خواهد شد.

به عنوان مثال، پژوهشگران طی یک مطالعه به بررسی 
ارتباط بین زمانبندی وعده های غذایی و کل کالری دریافتی 
59 شرکت کننده اقدام کردند. به طور قابل توجهی، افرادی 
که نزدیک به زمان خواب خود غذا می خوردند، کالری کلی 
بیشتر نسبت به آن هایی که آخرین وعده غذایی خود را 

زودتر خورده بودند، مصرف می کردند.
مطالعه ای دیگر نشان داد افرادی که بین ساعات 11 شب 
تا 5 صبح غذا می خورند، نسبت به افرادی که ساعات غذا 
خوردن خود را محدود می کنند، تقریباً 500 کالری بیشتر 
در روز مصرف می کنند. با گذشت زمان، افرادی که دیر غذا 
می خوردند به طور میانگین 10 پوند )4.5 کیلوگرم( افزایش 

وزن بیشتر را تجربه کردند.
پس اگر بیش از نیاز بدن کالری دریافت کنید، غذا خوردن 

هنگام شب ممکن است به افزایش وزن منجر شود.
غذا خوردن دیر وقت ممکن است بر انتخاب های غذایی 

تأثیرگذار باشد
به مصرف  تنها  نه  وقت غذا می خورند،  دیر  که  افرادی 
غذای بیشتر تمایل دارند، بلکه اغلب انتخاب های غذایی 

ضعیف تری نیز دارند.
هنگام شب، ممکن است خوراکی های ناسالم و سرشار از 
کالری مانند چیپس، نوشابه و بستنی را انتخاب کنید. این 

غذاها از ارزش تغذیه ای کم برخوردار هستند.
دلایل مختلفی می توانند در این زمینه مؤثر باشند. به 
عنوان مثال، افرادی که دیر وقت غذا می خورند، ممکن 

است به غذاهای سالم دسترسی نداشته باشند.
افراد شب کار نمونه خوبی در این زمینه هستند. مطالعات 
بسیاری نشان داده اند که کارگران شب کار تمایل بیشتری به 

مصرف غذاهای ناسالم به واسطه دسترسی راحت تر دارند.
برای  دیگر  مؤثر  عامل  یک  نیز  احساسی  خوردن  غذا 
انتخاب های غذایی ضعیف شبانه است. از این رو، تمایز بین 
گرسنگی واقعی و غذا خوردن به واسطه استرس، اضطراب، 

بی حوصلگی یا ناراحتی اهمیت دارد.
افزون بر این، خستگی با مصرف غذای بیشتر و تمایل به 
مصرف غذاهای پرکالری ارتباط دارد. این شرایط می تواند 
طی دوره محرومیت از خواب به واسطه تغییرات هورمونی 

اثرگذار بر اشتها رخ دهد.
بار دیگر، زمانی که موضوع افزایش وزن مطرح می شود، 
این که چه چیزی مصرف می کنید، از این که چه زمانی غذا 
می خورید، اهمیت بیشتری دارد. اگر به مقدار کالری های 
مورد نیاز روزانه غذا بخورید، احتمالًا غذا خوردن شبانه به 

افزایش وزن منجر نخواهد شد.
اگر پس از شام همچنان احساس گرسنگی می کنید، 
را  مغذی  مواد  از  سرشار  نوشیدنی های  و  غذاها  مصرف 
مدنظر قرار دهید. این مواد غذایی به طور معمول دارای 
کالری کم و ارزش تغذیه ای بالا هستند. از جمله بهترین 

گزینه ها می توان به موارد زیر اشاره کرد:
هویج و کرفس به همراه حمص

برش های سیب به همراه مقدار کمی از کره آجیل مورد 
علاقه

ذرت بو داده تهیه شده به صورت هواپز
مقداری انگور منجمد

زمانبندی و تکرر غذا خوردن
اگرچه مقدار کالری مصرفی آن چیزی است که در نهایت 
بر وزن شما اثر می گذارد، برخی پژوهش ها نشان داده اند 
از طریق  اشتها  تنظیم  برای  است روش هایی  که ممکن 

زمانبندی و تکرر وعده های غذایی وجود داشته باشند.
به عنوان مثال، چندین مطالعه به این نکته اشاره داشته اند 
احساس  است  ممکن  پرکالری  صبحانه  یک  خوردن  که 
از  و  کرده  حفظ  طولانی تر  زمانی  مدت  برای  را  سیری 

پرخوری احتمالی در ادامه روز پیشگیری کند.
در یک مطالعه، افرادی که 600 کالری از صبحانه خود 
دریافت کرده بودند، اشتهای کمتر و هوس های غذایی به 
مراتب کمتر در طول روز نسبت به آن هایی که 300 کالری 
از صبحانه خود دریافت کرده بودند را نشان دادند. به طور 

ویژه، هوس های غذایی برای شیرینی کاهش یافته بود.
اگر شب دیر غذا خورده اید ممکن است نیازی به صرف 
صبحانه نداشته باشید - دست کم نه در زمان سنتی صرف 
صبحانه. با دنبال کردن سرنخ های گرسنگی ممکن است 
متوجه شوید که نخستین وعده غذایی روز را دیرتر از حد 

معمول می خورید.
غذایی  وعده های  مصرف  می توانید  شما  همچنین، 
کوچک تر با تکرر بیشتر را مدنظر قرار دهید. برخی مطالعات 
نشان داده اند که این اقدام ممکن است به مدیریت اشتها 
کمک کرده و احساس گرسنگی را در طول روز کاهش دهد.
و تکرر وعده های غذایی  تغییر در زمانبندی  این رو،  از 
ممکن است راهبردی برای کاهش کل کالری مصرفی از 

طریق مدیریت گرسنگی باشد.

 

پهپادی که با یک بار شارژ 
۲۰ ساعت پرواز می کند

یک شرکت تجاری پهپادی به  
نام پنگوئن سی تولید کرده که 
می تواند بعد از یک بار شارژ تا 
20 ساعت پرواز کند و تا شعاع 
100 کیلومتری از مرکز کنترل 

خود دور شود.
به  مجهز  یادشده  پهپاد 
متنوعی  امکانات  و  تجهیزات 
گشت  و  نظارت  و  کنترل  برای 
از  اطلاعات  آوری  جمع  و  زنی 

محیط اطراف است.
هدایت این پهپاد توسط دو نفر صورت می گیرد و تجهیزات راه اندازی و هدایت آن بر 
روی یک وانت کوچک نصب شده و قابل حمل و نقل است. مونتاژ این پهپاد نیز در عرض 
کمتر از یک ساعت صورت می گیرد. سیستم پرتاب قابل حمل و سیستم چتر نجات این 

پهپاد هم هدایت راحت و ایمن آن را ممکن می کند.
یک نقطه قوت این پهپاد موتور برقی دارای سیستم گرم و سرد کننده اختصاصی است 
که باعث می شود این پهپاد حتی بتواند در سرمای زیر صفر و در گرمای کشنده ) از منفی 
25 درجه تا مثبت 50 درجه( هم ماموریت های گشت زنی خود را انجام دهد. تعویض 
اجزای آسیب دیده موتور پهپاد یادشده هم با توجه به طراحی ماژولار آن ساده است. کم 

سرو صدا بودن موتور هم استفاده از آن برای گشت زنی های مخفی را تسهیل می کند.
این پهپاد که در دارای دوربین دید در شب هم هست می تواند اطلاعات را با سرعت 12 
مگابیت در ثانیه به مرکز فرماندهی منتقل کند. پهپاد یادشده می تواند تا حداکثر 3000 
متر در آسمان اوج بگیرد. قابلیت زوم چهار دوربین این پهپاد از 15 ایکس تا 30 ایکس در 

نوسان است. حداکثر سرعت این پهپاد 32 متر در ثانیه است.

موتورسیکلت پرنده ۲۰۱۹ به بازار می آید

پیش سفارش یک هاوربایک روسی آغاز شده است. این موتورسیکلت پرنده با قیمت  
150 هزار دلار در 2019 میلادی عرضه می شود.

تولید موتورسیکلت های  تازگی اعلام کرده مشغول  به   Hoversurf شرکت روسی
پرنده)هاوربایک( خود است و مشتریان می توانند محصول مورد نظر خود را سفارش 

دهند. این هاوربایک در 2019 میلادی عرضه می شود.
شرکت مذکور، نمونه اولیه خود را به سرعت یک هواپیما تجاری تبدیل و اعلام کرد آن 
را به پلیس دبی خواهد فروخت. در این اواخر نیز موتورسیکلت پرنده مذکور  گواهینامه 
سازمان هوایی فدرال در آمریکا را دریافت کرده و اکنون جزو وسایل نقلیه قانونی سبک 

به حساب می آید.
 طبقه بندی موتورسیکلت پرنده به عنوان یک وسیله نقلیه منجر به تغییراتی اندک در 
طراحی های آن شد تا در دسته بندی ملزومات قانونی جای بگیرد. به این ترتیب راننده 

برای کنترل این وسیله نقلیه نیازی به گواهینامه خلبانی ندارد.
 بدنه فیبرکربنی این وسیله نقلیه سبب شده وزن آن کاهش یافته و به 114 کیلوگرم 
برسد. همچنین حداکثر سرعت آن 96 کیلومتر برساعت اعلام شده است. هر دو این 

شاخص ها کمتر از حد تعیین شده قوانین فدرال هستند.  
یکی دیگر از تغییرات این موتورسیکلت، استفاده از باتری هیبریدی لیتیوم- منگنز-
نیکل است بنابراین موتورسیکلت پرنده می تواند با توجه به وضعیت آب وهوا و وزن خلبان 
بین 10 تا 25 دقیقه پرواز کند. علاوه برآن یک وضعیت کنترل ازراه دور برای موتورسیکلت 

تعریفه که وسیله نقلیه با کمک آن 40 دقیقه پرواز می کند.
در حال حاضر مشتریان می توانند با پرداخت 10 هزار دلار ودیعه این موتورسیکلت 

پرنده را سفارش دهند. قیمت کامل آن 150 هزار دلار است.

بررسی جدید پژوهشگران کانادایی نشان می دهد که بوها نقش مهمی در نحوه رفتار 
موجودات دارند.

به گزارش ایسنا و به نقل از یورک الرت، حس بویایی که قدیمی ترین حس از حواس 
پنجگانه است، نقش بسیار مهمی در رفتارهای حیوانات و انسان ها دارد.

از گذشته این باور وجود داشت که حیوانات نسبت به بو واکنش نشان می دهند. 

اکنون، پژوهشگران "دانشگاه مونترآل")UdeM( و "دانشگاه ویندزور")U of W( کانادا 
سعی دارند مسیرهای عصبی و مکانیسم هایی که در این رفتارها نقش دارند، توضیح 

دهند.
نخستین گام برای این کار، نشان دادن وجود یک مسیر عصبی مرتبط با بویایی و مراکز 
حرکتی مغز موجودات بود. پژوهشگران برای بررسی این مسیر در بی مهرگان، از "کرم 

الگانس" و در مهره داران از "مکنده ماهی" استفاده کردند.
"گاما  عصبی  دهنده  انتقال  که  مهارکننده  مدار  یک  می دهد  نشان  پژوهش  این 
آمینوبوتیریک اسید")GABA( را در پیاز بویایی آزاد می کند، مسئول تعدیل واکنش های 
رفتاری نسبت به بو در مکنده ماهی است. بررسی این مکانیسم ها، به پژوهشگران امکان 
می دهد مسیرهای جدیدی که بویایی و مراکز حرکتی را به مغز متصل می کنند، کشف 

کنند.
این  پژوهش گفت:  این  ارشد  نویسنده   ،)Gheylen Daghfous("گیلن داگفوس"
بررسی نشان می دهد مراکز حرکتی مغز، به وسیله دو مسیر جداگانه فعال می شوند. 

پژوهش ما، بینش جدیدی در مورد تکامل سیستم بویایی مهره داران ارائه می دهد.
وی افزود: ما می دانیم که حیوانات به بوها جذب می شوند و با همین توانایی، شکار 
خود را پیدا می کنند. ما قصد داریم نحوه استفاده مغز از بوها برای ایجاد رفتار را درک 
کنیم. این پژوهش، مسیر جدیدی را در مغز نشان می دهد که مسئول انتقال اطلاعات 

مربوط به بو به نواحی کنترل حرکت در مغز است.
این پژوهش، در مجله "PLoS Biology" به چاپ رسید.

ابداع  با  دارند  سعی  استرالیایی،  پژوهشگران 
نجات  و  مرجان ها  دوباره  رشد  به  جدید،  ربات  یک 

صخره های مرجانی کمک کنند.
به گزارش ایسنا و به نقل از گیزمگ، این که "سد 
بزرگ مرجانی" استرالیا، در معرض خطر جدی قرار 
دارد، موضوع مشخصی است و راههای بسیاری برای 
با این مشکل پیشنهاد شده اند. آخرین  کنار آمدن 
راه حل پیشنهاد شده برای این مشکل، استفاده از 
ربات هایی است که می توانند نقش طوفان را بازی 
کنند و با پخش لاروها میان صخره های مرجانی، به 

رشد دوباره آنها کمک کنند.
سد بزرگ مرجانی در سال های 2016 تا 2017 در 
معرض رخدادهای بزرگی قرار گرفته است. شرایط 
غیرمعمول دریا مانند آب های گرم تر از حد معمول، 
می توانند به رشد جلبک روی مرجان ها، سفید شدن 

و از بین رفتن آنها منجر شوند.
فناوری  "دانشگاه  پژوهشگران  این،  از  پیش 
خودکار  ربات  نوعی  استرالیا،   )QUT("کوئینزلند
موسوم به "رنجربوت")RangerBot( ابداع کردند که 
می توانست شیرماهی ها را از بین ببرد و به این شکل، از 

صخره های مرجانی محافظت کند. اکنون پژوهشگران 
"دانشگاه کراس جنوبی")SCU( و دانشگاه فناوری 
از  جدیدی  نسل  جدیدی،  پروژه  در  کوئینزلند 
ارائه   )LarvalBot("لاروال بوت" به  موسوم  رنجربوت 

داده اند که می تواند هنگام تخم ریزی سالانه، لاروها را 
در سرتاسر تپه های مرجانی پخش کند. انتظار می رود 
با این کار، هم تعداد مرجان های کوچک تا 100 برابر 
افزایش یابد و هم مرجان ها بیشتر در قسمت هایی که 

به آنها نیاز است، قرار بگیرند.
در این روش جدید، میلیون ها لارو از صخره های 
مرجانی جمع آوری می شوند و پرورش آنها تا مرحله 
تبدیل شدن به مرجان های کوچک، در مخزن های 
بزرگ صورت می گیرد. گفته می شود این مخازن که 
در حال حاضر در مرحله ساخت هستند، 30 متر قطر 
دارند و قرار است بزرگترین آنها نیز در آینده ساخته 
 ،)Peter Harrison("هریسون "پیتر  پروفسور  شود. 
استاد دانشگاه کراس جنوبی گفت: پرورش لاروهای 
بزرگ و انتقال آنها با کمک "لاروال بوت"، به ما امکان 
می دهد به بازگشت دوباره بسیاری از لاروهای مرجانی 

به چندین تپه کمک کنیم.
برای نخستین  نظر  آزمایش های مورد  افزود:  وی 
استفاده از لاروال بوت، در ماه نوامبر صورت خواهد 
برای  موثری  ابزار  لاروال بوت،  امیدواریم  ما  گرفت. 

نجات سد بزرگ مرجانی از تغییرات اقلیمی باشد.

گروهی از محققان روش تازه ای را ابداع کرده اند که با استفاده از آن انسان ها 
راحت تر و سریع تر می توانند مسائل مختلفی را به ربات ها آموزش دهند.

ابزاری که توسط محققان آمریکایی دانشگاه استنفورد بدین منظور ابداع شده 
روبوتورک نام دارد و با استفاده از آن می توان با یک گوشی و یک مرورگر اینترنتی 
تلفن همراه مسائل مختلفی را به ربات ها آموخت. به عنوان مثال ربات از این طریق 

می آموزد که چگونه باید اشیا را انتخاب کرده و بردارد.
محققان دانشگاه مذکور ابزار دیگری به نام SURREAL را هم ابداع کرده اند 
که فرایند آموزش با روبوتورک را با بررسی تجارب متعدد قبلی ساده تر می کند. 
همچنین SURREAL به ربات ها امکان می دهد تا در آن واحد با بررسی تجارب 

مختلف آموزش های موازی را دریافت کنند.
پژوهشگران می گویند استفاده از این دو ابزار مرزهای آموزش به ربات ها توسط 
انسان ها را جابجا کرده و از این طریق می توان انبوهی از اطلاعات جمع آوری شده 

توسط انسان ها را به ربات ها منتقل و توانمندی های آموزشی آنها را تقویت کرد.
تا به حال ربات ها بخش اعظم اطلاعات خود را از طریق تعامل با محیط اطراف 
یا از طریق نرم افزارهای رایانه ای دریافت می کردند. اما حالا انسان های عادی هم 

می توانند در این فرایند مشارکت کنند.

بوها بر نحوه رفتار موثر هستند

ربات ها صخره های مرجانی را نجات می دهند

آموزش به ربات ها با گوشی و مرورگر

رابطه غذا خوردن دیر وقت و افزایش وزن

آیا دیر غذا خوردن موجب افزایش وزن می شود

 مفقودی
برگ سبز وسند کمپانی خودرو پیکان  تیپ  1600i مدل 1385 به 
شماره انتظامی78 ایران 181 د 68 به شماره شاسی 31001388 
شماره موتور 11485015062 متعلق به آقای علی نصیرلو مفقود واز 

درجه اعتبار ساقط می باشد.



چهارشنبه -نهم آبان ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64678
اجتماعی

نعیمه موحد 

اکثر پدر و مادرها بیشتر از این که نگران تاثیر تماشای 
کارتون و انیمیشن روی شخصیت و روان کودکانشان 
باشند، نگران این هستند تماشای صفحه تلویزیون یا 
دیگر صفحه نمایش ها، چشم کودکانشان را ضعیف 
از صفحه  دور  ها  بچه  اینکه  برای همین صرف  کند. 
نمایش بشینند برای والدین کافی است در حالی که 
از محتوای  آنها  اندازه چشم بچه ها، دور نشستن  به 
نامناسب یا حتی محتوای مناسب به مدت طولانی هم 

مهم است 
 با در نظر گرفتن اینکه نمی شود بچه ای را در غار و 
به دور از وسایلی مثل تلویزیون و موبایل بزرگ کرد، به این 
نتیجه می رسیم که طبق عقیده بسیاری از روانشناسان، 
تماشای کارتون و انیمیشن برای کودکان مثل یک تیغ 
دو لبه است که باید مفید و مضر آن را با مدیریت درست 

در اختیار کودک گذاشت.
کارتون به معنای یک جور سرگرمی، بیشترین برنامه ای 
است که توسط بچه ها دیده می شود. تحقیقات می گوید 
بچه ها تا قبل از پنج سالگی دوست دارند فیلم های کوتاه 
و خلاصه شده ببینند، اما بچه هایی که به مدرسه می روند 
به سریال های بلند علاقه بیشتری دارند. اما عموماً بچه ها 
تماشای کارتون را از سن شش ماهگی شروع می کنند. 
در سن دو تا سه سالگی آن ها به بینندگان مشتاق تبدیل 
می شوند و چیزی که در تلویزیون می بینند؛ هم موارد 
خوب و هم موارد بد را تقلید می کنند. این سن، سنی 
است که بچه ها نیاز به راهنمایی دارند چون کارتون ها 

روی رفتار بچه ها تأثیر می گذارند.
کارتون ها به طور مستقیم روی ذهن و ذات بچه ها تأثیر 
می گذارند که این تأثیر هم مثبت است و هم منفی. برای 
ما به عنوان والدین ضروری است که نظارت درستی روی 

کارتون هایی که بچه ها نگاه می کنند داشته باشیم.
 چرا بچه ها کارتون نگاه کردن را دوست دارند؟

جدای از کنجکاوی برای یادگرفتن، بچه ها برای اینکه 
اطلاعات به دست بیاورند، وقت صرف می کنند که محل 
یکی از این وقت صرف کردن ها، تلویزیون و تماشای 
کارتون است. تحقیقات می گویند آن ها از کودکی علاقه 
کوتاه مدتی به تلویزیون پیدا می کنند که بعدها می تواند 
روی وضعیت روانشناسی آن ها تأثیر بگذارد. آن ها برای 
قائل  تفاوت  واقعیت  و  فانتزی  بین   نمی توانند  اینکه 
بشوند، باور می کنند که این تصاویر واقعی هستند. مغز 

بچه ها ظرفیت خیلی بزرگی برای ذخیره هر چیزی که 
تجربه می کنند، دارد حتی آن چیزهایی که از طریق 
تماشای تلویزیون به دست می آورند. یعنی این قابلیت را 
دارند هر تصویری را در ذهنشان ذخیره کنند، البته همه 
این تصاویر در بلندمدت در ذهنشان باقی نمی ماند، اما 

تأثیرش در رفتار و گفتارشان خودش را نشان می دهد.
چشم و مغر بچه ها در معرض خطر است

طبق تحقیقات آکادمی آمریکایی پزشکی کودکان و 
بزرگسالان، کودکانی که نمایش هایی را نگاه می کنند که 
خشونت در آن ها خیلی واقعی است، مرتب آن صحنه ها 
نمی پذیرند.  را  شدن  تنبیه  دیگر  یا  می کنند  تکرار  را 
درواقع آن ها از چیزی که می بینند تقلید می کنند. مغز 
و بینایی بچه ها معمولًا تحت تأثیر سرعت صحنه هایی 
که می بینند قرار می گیرد. این وضعیت می تواند بچه ها 
را دچار یک حمله ناگهانی هم بکند. این حمله مربوط 
به یک اختلال ناگهانی در عملکرد مغز می شود و باعث 
می شود حتی فرد دچار تشنج شود. بچه هایی که زیاد 
از  را  تمایل  این  می کنند،  تماشا  خشن  کارتون های 
خودشان بروز می دهند که در برابر درد کمتر حساس 
باشند و به همین خاطر آسیب می بینند. این تمایل 
باعث می شود آن ها از عکس العمل های مخرب در برابر 
دیگران استفاده کنند چون بقیه آدم ها برای آن ها مهم 
می شود؛  کم  بدنی شان  فعالیت  بچه ها  این  نیستند. 
چون بیش اندازه وقت پای تلویزیون صرف می کنند و 

اغلب هم اضافه وزن پیدا می کنند.

طبق تحقیقات دانشگاه »بلینگ گرین استیت« تأثیر 
تماشا  کارتون  زیاد  که  بچه هایی  مغز  روی  ثابت شده 

می کنند، تأثیر روی بینایی است.
یادگیری کودکان با کارتون

گفتیم که کارتون ها و انیمیشن ها مثل یک تیغ دو 
لبه هستند که تأثیرات مثبتی هم روی بچه ها دارند. 
کارتون ها به عنوان یک وسیله سودمند شناخته می شوند 
که برای بالا بردن سطح سواد بچه ها به کار گرفته بشوند. 
جایگزین  می تواند  و  می برد  بالا  را  یادگیری  کارتون 
کتاب هایی بشود که برای بچه ها مفید هستند اما به 
خاطر اینکه جالب یا بامزه نیستند، پس زده می شوند. 
میلیون ها پیام خیلی راحت می تواند از طریق نگاه کردن 
به  دست بیاید و بچه ها این پیام ها را با رغبت بیشتری 

یاد می گیرند. 
استراحت  والدین  می بیند،  تلویزیون  بچه 

می کنند!
برای بعضی از پدر و مادرها وقتی فرزندشان تلویزیون 
نگاه می کند یا از گوشی موبایل و تبلت یک انیمیشن 
می بیند، فرصت خوبی است که به کارهای روزمره شان 
برسند یا استراحت کنند. اما آیا به تأثیرات مثبت یا منفی 
آن کارتون روی فرزندتان فکر کرده اید؟ کفه کدام یکی 
تماشا  را  کارتون  آن  او  از  قبل  اصلًا  سنگین تر است؟ 
کرده اید؟ یادتان باشد بچه ها همه چیز را می بینند و یاد 
می گیرند و البته قبل از آن یادتان باشد که فرزند پروری 

یک هنر است.

وزیر راه: 

اتصال ایلام به شبکه ریلی کشور ضرورت دارد 
وزیر راه و شهرسازی بر ضرورت اتصال ایلام و شهر مرزی مهران به شبکه ریلی کشور 
تاکید کرد و گفت: امیدواریم هر چه سریعتر با کمک دولت و مسئولان این امر محقق شود. 
محمد اسلامی روز دوشنبه در نشست ستاد اربعین در مرز مهران اظهار داشت: یکی از 
مشکلات استان ایلام در ایام اربعین تکمیل نبودن زیر ساخت های ارتباطی است، طی 
سال های گذشته تلاش های مستمری برای این مشکلات از سوی مسئولان مختلف 
بویژه دستگاه های زیر مجموعه وزارت راه و شهرسازی صورت گرفته اما همچنان نواقصی 

مشاهده می شود که باید پیش از اربعین سال آینده برطرف شوند.
وی از تکمیل پروژه چهار بانده کردن مسیر ایلام - مهران تا پایان سال خبر داد و افزود: 
علائم ایمنی، سیستم روشنایی و نصب نیوجرسی نیز باید در این مسیر هر چه سریعتر به 

اتمام برسد.
وزیر راه و شهرسازی یکی از نیازهای استان را اتصال ایلام و مرز مهران به شبکه ریلی 
برشمرد یادآور شد: امیدواریم هر چه سریعتر با کمک دولت و مسئولان امر این خواسته 

بحق مردم ایلام را محقق کنیم.
سلامی با تاکید بر تدوین طرح جامع اربعین در مهران تصریح کرد: باید با شناخت کامل 
وضع موجود و رصد نیازهای آینده طرح جامع اربعین در مرز مهران تدوین و در آینده یک 

برنامه ریزی جامع برای گسترش این پایانه حیاتی و مهم کشور داشته باشیم.
وزیر راه با اشاره به اینکه سالانه شاهد تردد حدود چهار و نیم میلیون زائر از مرزهای مهران 
هستیم، گفت: تمامی ارگان های مرتبط با حوزه اربعین باید با کمک یکدیگر تلاش کنند 

کیفیت خدمات ارائه شده به زائران را ارتقا دهند.
سلامی تاکید کرد: بر اساس ارزیابی های صورت گرفته در مسیر بازگشت نیز بیشتر زائران 
این مرز را برای ورود به کشور انتخاب می کنند بنابراین باید با مدیریت پارکینگ ها اتوبوس 

های مورد نیاز برای انتقال زائران به شهرهای مبدا را تامین کنیم.
وزیر راه و شهرسازی به منظور بررسی زیرساخت های اربعین و بازدید از مرز بین المللی 

مهران صبح امروز به این استان سفر کرده است.

استاندار چهارمحال و بختیاری: 

حمل و نقل هوایی استان توسعه می یابد 
استاندار چهارمحال و بختیاری از اعلام اعلام آمادگی سرمایه گذار بخش خصوصی برای 
فعالیت در فرودگاه شهرکرد خبر داد و گفت: بزودی شاهد رونق حمل و نقل هوایی استان 

خواهیم بود. 
اقبال عباسی عصر یکشنبه در دیدار با مدیران شرکت 'ویژن صنعت پرواز کیش' که به 
جهت سرمایه گذاری این شرکت در چهارمحال و بختیاری صورت گرفت، اظهار داشت: 
این استان در بین 2 استان بزرگ کشور واقع شده و دارای ظرفیت مطلوبی در بخش 

گردشگری است.
وی افزود: این استان با آب و هوای خنک و مناطق تفریحی و توریستی بکر و دست 
نخورده و همچنین به عنوان مرتفع ترین نقطه ایران، می تواند جوابگوی گردشگران خارجی 

و داخلی باشد.
عباسی با اشاره به اینکه سالانه حدود 2 میلیون مسافر در سکونتگاه های تفریحی و 
گردشگری این استان اقامت می کنند، تصریح کرد: این آمار جدای از مسافران عبوری 

این استان است.
استاندار چهارمحال و بختیاری با بیان اینکه بسترهای لازم برای ایجاد خطوط هوایی 
در این استان فراهم است، گفت: آمادگی لازم برای ارائه کمک های فنی از قبیل اعطای 

تسهیلات و واگذاری زمین برای رونق بخش حمل و نقل هوایی استان وجود دارد.
در ادامه این نشست مدیران شرکت ویژن صنعت پرواز کیش از تمایل این شرکت برای 
سرمایه گذاری و استفاده از بخش هوانوردی این استان ابراز تمایل کردند و در ادامه دلیل 
این خواسته را موقعیت جغرافیایی، ظرفیت های گردشگری و نزدیکی به کشورهای حوزه 
خلیج فارس عنوان کردند. این شرکت بنا دارد فرودگاه بین المللی شهرکرد را به  عنوان 
مبنای پروازهای خود انتخاب و در ادامه کار اقدام به ایجاد زیرساخت های گردشگری 

همچون هتل در چهارمحال و بختیاری نمایند.
پروازهای فرودگاه شهرکرد هم اینک به مقصد شهرکرد - تهران و شهرکرد - مشهد و 
بالعکس در طول هفته انجام می شود، پیش از این نیز پرواز شهرکرد - کویت و بالعکس به 

جهت حضور کارگر ماهر از این استان به کویت انجام می شد. 

استاندار کرمانشاه: 

ورودی ها، نماد توسعه یافتگی شهرها هستند 
استاندار کرمانشاه گفت: میدان های ورودی هر شهر، نماد توسعه یافتگی آن محسوب 
می شوند و گردشگران بر مبنای وضعیت آن ها، پیرامون شهر، شهردار و شورای شهر آن 

قضاوت خواهند کرد. 
هوشنگ بازوند روز یکشنبه در نشست ساماندهی ورودی شرقی شهر کرمانشاه که با 
حضور معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار و مدیران حوزه شهری برگزار شد؛ اظهار 
داشت: ورودی شرقی کرمانشاه در محور بیستون از مهمترین ورودی های شهر است و 

گردشگرانی که از جاده تهران وارد می شوند ابتدا با این ورودی روبرو می شوند.
وی اظهار داشت: متاسفانه این ورودی بسیار مهم اکنون شرایط مناسبی ندارد و نیازمند 
یک ساماندهی ویژه است. در گذشته هنگام عبور از این مسیر، به عنوان یک مسافر، 

احساس می کردم نسبت به سال های جنگ تفاوت چندانی نکرده است. 
بازوند اضافه کرد: قصد داریم در یک فاصله زمانی یک ساله، طرح جامع ساماندهی این 
مسیر از محدوده استانداری تا میدان امام و در ادامه تا ورودی جدید شهر در ابتدای جاده 

قدیم، تهیه شود. 
استاندار کرمانشاه گفت: یکی از موضوعات مهم طراحی مبلمان شهری است . متاسفانه 
طراحی های بدون مفهوم زیادی در مبلمان شهری کرمانشاه، به چشم می خورند که به 

منظر عمومی شهر لطمه زده است.
وی اظهار داشت: تلاش می کنیم برای ساماندهی ورودی شرقی شهر، از یک شهرساز 
و معمار خوش ذوق برای طراحی یک مبلمان خوب با بهره گیری از پیشینه فرهنگی و 
تاریخی منطقه استفاده کنیم. به گونه ای که حاصل کار هم نمادی آبرومند برای شهر باشد 

و هم مردم با آرامش خاطر از فضا و خدمات آن استفاده کنند .
استاندار کرمانشاه تاکید کرد: شهردار تا هفته آینده یک مدیر ویژه برای این پروژه مهم در 
نظر بگیرد و میراث فرهنگی نیز در حال تهیه یک طرح مناسب در قالب کریدور گردشگری 

بیستون به طاق بستان است که توسط مشاور در حال انجام می باشد.
شهر کرمانشاه یک میلیون نفر از جمعیت 2 میلیون نفری استان را در خود جا داده است.

 
معاون امور عمرانی استاندار بوشهر :

ارتقای ایمنی طرح ها و بناها در بوشهر 
ضروری است 

معاون امور عمرانی استاندار بوشهر گفت: با هدف برطرف کردن نگرانی مردم ارتقای 
ایمنی در طرح های عمرانی و ساختمانی این استان ضروری است. 

مهرداد ستوده در نشست با اعضای نظام مهندسی ساختمان بوشهر با تسلیت ایام 
اربعین حسینی افزود: بی توجهی به ایمنی درساخت و سازها، در هنگام سوانح، خسارت 
های سنگینی وارد می کند از این رو باید از تمام ظرفیت های نظام مهندسی برای مدیریت 
این مهم استفاده کرد. وی بیان کرد: در این زمینه در رشته های هفتگانه نظام مهندسی 
ساختمان باید اجرای پروژه ها مورد توجه و نظارت دقیق قرار گیرد. ستوده، با مهم برشمردن 
نقش نظام مهندسی ساختمان اظهار داشت: نظام مهندسی با اعتماد سازی جامعه باید 
به جایگاه اصلی خود بازگردد. وی بیان کرد: باید گره مشکلات مردم با تدابیر و تعامل در 
امر ساختمان سازی برطرف شود که این مهم نیاز به همکاری اعضای نظام مهندسی 
ساختمان دارد. معاون امور عمرانی استاندار بوشهر ادامه داد: دراین حوزه نظارت بر تولید 
مصالح، طراحی و اجرا در ساختمان سازی و پروژه های عمرانی از ماموریت های مهم 
سازمان نظام مهندسی ساختمان است. ستوده اظهارداشت: پروژه های عمرانی در همه 
ابعاد بویژه پروژه های عمران شهری شهرداری ها باید مورد نظارت فنی دقیق قرار گیرد زیرا 

پروژه های برخی از شهرداری ها به سبب نبود نظارت مشکلات زیادی دارد.
وی گفت:همچنین باید در فعالیت نظام مهندسی اخلاق، شرافت، قانون، دین، مذهب 

در اجرا و تحویل با کیفیت پروژه ها به جامعه مورد توجه قرار گیرد.

معاون سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر :

پرورش شتر در استان بوشهر توسعه می یابد 
معاون بهبود تولیدات دامی سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهرگفت: با توجه به 

قابلیت و ظرفیت این استان در زمینه شترداری پرورش این دام توسعه می یابد. 
افشین قطبی افزود: در این ارتباط هویت گذاری شترها، واگذاری زمین برای احداث 
استراحتگاه شتر، تامین آب آشامیدنی مورد نیاز از طریق حفر چاه و راه اندازی واحدهای 

شترداری نوین از مهمترین برنامه های سازمان جهاد کشاورزی استان بوشهر است.
وی بیان کرد: نخستین موافقت اصولی واحد پرورش شترداری در شهرستان دشتی 
صادر شده و امیدواریم بزودی پس از صدور پروانه تاسیس، شاهد راه¬اندازی آن و واحد 
فرآوری شیر و فرآورده¬های لبنی شتر در استان باشیم. قطبی، صدور پروانه چرا برای 

شترداران استان بوشهر را از مهمترین مشکلات پرورش شتر در استان معرفی کرد.
وی تاکید کرد: با توجه به مرغوبیت بافت و پشم شتر استفاده شده در عبای این استان، 
این دست بافته قابلیت ثبت جهانی دارد. قطبی، برضرورت و اهمیت توسعه پرورش شتر 
به عنوان یک دام وابسته به مرتع، احیای مراتع و توسعه کشت گیاهان مناسب مرتعی برای 

استفاده شتر بویژه گیاه خارشتر را ضروری دانست.
وی یادآور شد: براساس تاکید وزارت جهاد کشاورزی مبنی بر توسعه کشت گیاه خارشتر 
طرح جامع کشت این گیاه به صورت پایلوت برای استفاده آن در تغذیه دام تهیه و به استان 

ها ابلاغ می شود.

معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب شهری اصفهان: 

سرانه مصرف آب در اصفهان کاهش یابد 
معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب شهری اصفهان گفت : سرانه 
مصرف آب آشامیدنی در این استان 154 لیتر بر ثانیه است که این رقم با توجه به ادامه 
مشکلات کم آبی باید به عدد 110 کاهش یابد.  هم اکنون تعداد مشترکان فعال آب در 
اصفهان، یک میلیون و 125 هزار و 899 مشترک و تعداد انشعاب خانگی استان یک 
میلیون و 14 هزار و 811 عدد است. رضا رضایی افزود : این در حالی است که سرانه 
مصرف مردم استان در سال 88 در شبانه روز 198 لیتر بر ثانیه بود. وی بر ضرورت آموزش 
راهکارهای مصرف بهینه آب تاکید و اضافه کرد : در این راستا یکی از اقدامات این شرکت، 
شناسایی مشترکین پرمصرف بود که این کار از پنج سال پیش شروع شد و بر این اساس 
جمعیت پرمصرف در 53 شهر و سه هزار و 300روستای شرق استان شناسایی شدند.  
معاون خدمات مشترکین و درآمد شرکت آب و فاضلاب شهری اصفهان، از جمله اقدامات 
این معاونت را پس از شناسایی مشترکین، اطلاع رسانی و آموزش به آنها در قالب توزیع 
بروشورها و هشدارهایی همراه با قبوض آب که در رنگ های مشخصی پس از شناسایی 
مشترکین پرمصرف صورت می گرفت ذکر کرد.  وی خاطرنشان کرد : در پنج ساله اخیر 
حدود 80 هزار نفر مشترک پر مصرف در مجتمع های مسکونی و 40 هزار نفر در ادارات 
آموزش های لازم در ارتباط با مصرف بهینه آب و صرفه جویی در این زمینه داده شده است. 
رضایی، معرفی لوازم کاهنده آب و شیوه تهیه آسان آن، آموزش کمتر مصرف کردن آب در 
زمان استحمام، وضو گرفتن و مسواک زدن را از جمله نکات مهم در این دوره های آموزشی 
برشمرد.  وی یادآور شد : در پس برگزاری این کلاس های آموزشی میزان مصرف مشترکین 
در هر ماه بطور قابل ملاحظه ای کاهش می یافت.  معاون خدمات مشترکین شرکت آبفای 
شهری اصفهان بر اجباری کردن استفاده از لوازم کاهنده آب از سوی مشترکین تاکید کرد 
و گفت : این اقدام تاثیر بسزایی در کاهش مصرف آب در استان خواهد داشت.  وی تصریح 
کرد : قرار بود در اجرای هدفمندی یارانه ها، بهای یک متر مکعب آب بطور متوسط چهار و 
500 ریال باشد و طی پنج سال به سمت و سوی قیمت تمام شده برویم که متاسفانه تنها 
شرکت خدماتی که شیب افزایشی قیمتی آن در مدت اجرای این برنامه خیلی ملایم بود 
آب بود که این زیان آور است.  رضایی از مردم درخواست کرد که نسبت به افزایش بهای آب 
گله مند نباشند زیرا باید جامعه پذیرای این باشد که در برخی خدمات نرخ مخفف و رایگان 
معنی ندارد.  وی از صدا و سیما خواست که هر شب یک زمان مشخص و مناسب را برای 

بیان مشکلات در زمینه کم آبی به مسئولان امر اختصاص دهند. 
  

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان :

واحدهای مستقر در شهرک های صنعتی 
اصفهان مشمول بخشودگی می شوند 

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان از اعمال بخشودگی جرایم پرداخت 
نکردن بدهی واحدهای صنعتی مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی استان تا پایان 
آبان سالجاری خبر داد.  محمد جواد بگی بیان کرد: تعدادی از واحدهای صنعتی، تولیدی 
و خدماتی مستقر در شهرک ها و نواحی صنعتی استان اصفهان به دلیل پرداخت نشدن 
کامل حق انتفاع و بهره برداری زمین، مشمول جریمه شده اند. وی اضافه کرد : شرکت 
شهرک های صنعتی اصفهان برای حمایت از تولید در استان، بخشودگی جرایم این واحدها 
را تا پایان امسال در دستور کار خود قرار داده است. بگی با بیان اینکه متقاضیانی که خواهان 
استفاده از این بخشودگی هستند باید شرایطی داشته باشند، آنها را داشتن مجوز بهره 
برداری یا پایان کار یا جواز کسب عنوان کرد و گفت : اگر واحدی در حال نصب ماشین 
آلات خود و فعال است نیز می تواند از این بخشودگی بهره مند شود. وی درباره چگونگی 
اعمال بخشودگی نیز توضیح داد : اگر واحدی قصد تسویه حساب 100 درصد جرایم را 
داشته باشد مشمول 80 درصد بخشودگی و اگر قصد تسویه حساب 50 درصد جرایم را 
داشته باشد مشمول 60 درصد بخشودگی می شود. بگی با بیان اینکه شرکت شهرک های 
صنعتی اصفهان، رتبه نخست کشور در تعداد قرارداد و مساحت فروش زمین در سال های 
گذشته را دارد، گفت : تامین زیر ساخت های لازم برای واحدهای صنعتی مستقر در شهرک 
ها و نواحی صنعتی استان و ارائه خدمات حمایتی به صنایع کوچک و متوسط از مهمترین 
رسالت های این شرکت است.  مدیر عامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان با بیان اینکه 
بیش از 90 درصد صنایع استان را صنایع کوچک و متوسط تشکیل می دهند، افزود : در 
زمان حاضر بیش از پنج هزار و 500 واحد صنعتی، تولیدی و خدماتی در شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان مستقر هستند. 76 مجوز ایجاد شهرک و ناحیه صنعتی در استان اصفهان 
صادر شده که تاکنون از میان آنها 70 شهرک و ناحیه صنعتی با اشتغال بیش از 120 هزار 
نفر به بهره برداری رسیده است. اصفهان با 12 هزار هکتار مساحت شهرک ها و نواحی 

صنعتی از نظر تعداد و اراضی مقام نخست را در کشور دارد.

رئیس کلوپ سافاری استان های جنوب غربی کشور :

کویر مرنجاب ورود ممنوع نیست 
رئیس کلوپ سافاری استان های جنوب غربی کشور گفت: کلوپ سافاری استان 
اصفهان تنها ورود و خروج خودروهای دو دیفرانسیل و سافاری در کویر مرنجاب را منوط 
به دریافت مجوز و رعایت ضوابط کرده اما ممنوعیتی برای تردد گردشگران و خانواده ها 
وجود ندارد.  حسین انصاری فرد بیان کرد: بهره برداری علاقه مندان و گردشگران از کویر 
مرنجاب ادامه داشته و آمادگی صدور مجوز جهت ورود خودروهای دو دیفرانسیل واجد 
شرایط به این منطقه نیز وجود دارد. وی افزود: مالکان خودروهای دو دیفرانسیل می توانند 
با مراجعه به دفتر کلوپ سافاری استان اصفهان واقع در ضلع شرقی میدان فولاد آران و 
بیدگل و ارائه مدارک مورد نیاز در مسیر کویر مرنجاب تردد کنند. رئیس کلوپ سافاری استان 
های جنوب غربی کشور، همراه داشتن اصل شناسنامه، کارت ملی، کارت خودرو، برگه 
معاینه فنی و امضای تعهدنامه )پذیرش برخی محدودیت ها( را از جمله مدارک مورد نیاز 
جهت دریافت مجوز تردد در کویر مرنجاب برای خودروهای دو دیفرانسیل و علاقه مندان 
آفرود و سافاری عنوان کرد.  وی اضافه کرد: کلوپ سافاری استان اصفهان تلاش دارد که با 
اجرای طرح ساماندهی آفرود، سافاری و حمایت از تورهای گردشگری تحت نظارت، زمینه 
های سفری مسئولانه را فراهم و از ایراد آسیب به منابع طبیعی و محیط زیست جلوگیری 
کند. انصاری فرد تصریح کرد: هرگونه حضور بدون مدیریت و برنامه ریزی گردشگران در 
مرنجاب می تواند برای گونه های جانوری، پوشش گیاهی و سیمای بکر کنونی کویر آسیب 
زا باشد و امید می رود با اجرای این طرح، رویدادهای ناگوار رانندگی ناشی از فقدان آشنایی 
گردشگران با منطقه نیز کاهش یابد.  منطقه نمونه گردشگری مرنجاب در شمال شهرستان 
آران و بیدگل جزو بکرترین و زیباترین کویرهای کشور است که از شمال به دریاچه نمک، 
از غرب به کویر مسیله، دریاچه حوض سلطان و حوض مره و از شرق به پارک ملی کویر 
منتهی می شود. مرنجاب با برخورداری از ظرفیت فعالیت هایی مانند کویرنوردی، آفرود، 
موتورسواری، سافاری، شترسواری و اسکی روی شن و ماسه، سالانه میزبان دهها هزار نفر 

گردشگر داخلی و خارجی است.
 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز :

شهرداری های البرز برای جمع آوری نخاله ها 
یک ماه فرصت دارند 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز اعلام کرد که شهرداری ها و دهیاری ها 
مکلف شده اند در مدت یک ماه تمام نخاله های اطراف و محدوده شهرها و روستاهای 
استان را جمع آوری کنند.  فردین حکیمی افزود: انباشت نخاله ها در اطراف شهرها و 
روستاهای استان مشکلات زیست محیطی به وجود آورده و می بایست در کمترین زمان 
رفع آلایندگی شود. وی گفت: با وجود ابلاغ قبلی اقدامی از سوی شهرداری ها ودهیاری 
ها صورت نگرفته و اگر در زمان مقرر پسماندها و نخاله ساماندهی نشود طبق قانون 
برخورد خواهد شد. مدیرکل حفاظت محیط زیست البرز بیان داشت: نحوه مدیریت 
پسماندهای عادی و به ویژه نخاله های ساختمانی در حوزه ی شهری نامطلوب است 
و می بایست چاره جویی شود. وی ادامه داد: نظارت مناسبی به لحاظ زیست محیطی 
توسط عوامل شهرداری ها در محدوده شهرها و نیز حاشیه جاده های اصلی به خصوص 
حریم آزاد راه کرج- قزوین دیده نمی شود. مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز 
گفت: طبق ماده 7 قانون مدیریت پسماند، مدیریت اجرایی پسماندها در شهرها و حریم 
آن ها بر عهده شهرداری ها است. وی تاکید کرد که ابلاغیه قضایی به شهرداری های 
استان ارسال شده و موضوع تا رسیدن نتیجه مطلوب به صورت جدی پیگیری خواهد 
شد. پیش از این نماینده مردم کرج، اشتهارد و آسارا در مجلس شورای اسلامی خواستار 
راه اندازی کارخانه بازیافت نخاله ها دراستان البرز شده بود. محمد جواد کولیوند افزود: 
البرز با همه انواع زباله ها شامل خانگی، صنعتی، بیمارستانی ، نخاله های ساختمانی 
مواجه هست بنابراین این امر ضرورت توجه به بحث مدیریت پسماند را دو چندان می 
سازد. کولیوند گفت: روزانه شاهد تولید یک هزار و700 تن زباله در استان هستیم که اگر 

قرار است عملیات مکانیزه انجام بدهیم یک تصمیم منطقی 100ساله بگیریم.
 

مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراها استانداری البرز :

کتابخانه های روستایی البرز توسعه می یابد 
مدیرکل دفتر امور روستایی و شوراها استانداری البرز گفت: راه اندازی و توسعه فضاهای 
کتابخانه ای در روستاهای استان با مساعدت اداره کل کتابخانه ها و دهیاران و روسای 
شوراهای اسلامی توسعه می یابد.  غفور قاسم پور روز دوشنبه درنشست با مدیر کل 
کتابخانه های عمومی البرز افزود: امروزه با رویکرد و نگاه توسعه پایدار به روستاها، ملزم 
به انجام کار فرهنگی برای حفظ هویت روستاها هستیم. وی اضافه کرد: با توجه به بحث 
مهاجرت از روستاها به شهرها، احداث و راه اندازی مراکز فرهنگی در روستاها بسیار لازم 
است. قاسم پور ادامه داد: به مناسبت نزدیک شدن هفته کتاب، از طریق هماهنگی با 
دهیاران و روسای شورای روستا و دیگر مسئولین، جلسه ای با موضوع کتابخانه های 
عمومی برگزار و نحوه راه اندازی و توسعه فضاهای کتابخانه های عمومی و دیگر زمینه 
های همکاری را بررسی خواهیم کرد.استان البرز دارای 45 کتابخانه نهادی، 23 کتابخانه 

مشارکتی و یک باب کتابخانه مستقل است.

کارتون دیدن، هم بد است هم خوب

 از کارتون دیدن، به نفع فرزندمان استفاده کنیم 

آیا زندگی زناشویی مذهبی ها بهتر از غیر مذهبی هاست؟
تأثیر دینداری در رضایت زناشویی 

بر اساس تحقیقات انجام شده دینداری در بین زوجین تأثیر به سزایی در رضایت زناشویی 
داشته است یعنی هر چقدر بر میزان دینداری افراد افزوده شود رضایت از زندگی افزایش خواهد 

یافت اما دینداری چه رابطه ای می تواند با زندگی زناشویی داشته باشد؟
اجتماع بشری مجموعه ای از خانواده هاست. خانواده مناسب ترین و بهترین بستر برای تأمین 
امنیت و آرامش روانی است اما این آرامش در سایه ی رضایت زناشویی و سازگاری بین زن و مرد 
امکان پذیر است لذا لازمه ی یک جامعه ی سالم، خانواده ی سالم و لازمه ی خانواده ی سالم 
زن و شوهر سالم است. اگر زن وشوهری با یکدیگر سازگاری داشته باشند می توانند کانون گرم 
و صمیمی را برای فرزندان فراهم کنند. عوامل مختلفی می تواند در رضایت زناشویی مؤثر باشد 
اما ما در این مقاله سعی دارید به تأثیر دین داری و اعتقادات مذهبی بر کیفیت زندگی زناشویی 

بپردازیم. 
دین داران متعهد

اعتقادات مذهبی باعث می شود که افراد به زندگی زناشویی تعهد بیشتری داشته باشند. 
تعهد معنای گسترده ای دارد. فرد متعهد خود را ملزم به دوست داشتن طرف مقابل، احترام، 
صداقت، وفاداری و حمایت می داند اما فردی که اعتقاد مذهبی نداشته باشد  حد و مرزی در 
دروغ گفتن، رابطه با جنس مخالف، بی احترامی کردن، خیانت کردن و... ندارد و کسی را شاهد 
و ناظر بر اعمال خود نمی داند اما برعکس افراد دین دار به ازدواج و تشکیل خانواده به عنوان یک 

امر الهی و مقدس می نگرند و به تداوم ازدواج و حفظ کانون خانواده متعهدتر هستند.
در پژوهشی که لامبرت و دولاهیت  به منظور بررسی تعهد زناشویی زوجین مذهبی انجام 
دادند، زوج ها گزارش کردند که باورها و اعمال مذهبی به آن ها کمک کرده تا خدا را به عنوان 
ناظر بر ازدواج خویش قرار دهند و به ازدواج به عنوان یک نهاد مذهبی که دوام دارد، باور داشته و 

در تعهد نسبت به ازدواج معنا پیدا کنند.
تأثیر نگرش مذهبی در کاهش طلاق و افزایش ازدواج

متأسفانه امروزه شاهد کاهش تمایل به ازدواج و افزایش طلاق هستیم. جوان غیرمذهبی 
امروزی در حال تجربه کردن یکسری تغییرات درباره ی ازدواج و رابطه ی زناشویی است که 

ممکن است این عوامل شیوه تفکر و تجربه موضوعات مربوط به ازدواج را تحت تأثیر خود 
قرار دهد. به عنوان مثال تجربه ی اولین رابطه ی جنسی قبل از ازدواج و پذیرش زندگی های 
هم خانه ای باعث شده است تا تمایلات به ازدواج کاهش یابد و یا در صورت ازدواج، روابط قبل از 
ازدواج زندگی بعد از ازدواج این افراد را تحت تأثیر قرار دهد و دچار نوعی بددلی نسبت به طرف 
مقابل، احساس گناه نسبت به خود، تمایل به روابط فرازناشویی و ... شوند لذا عدم توجه به نقش 
مذهب در زندگی می تواند باعث افزایش تجرد قطعی و کاهش عمومیت ازدواج در دهه های 
آینده شود اما یک جوان مذهبی خدا را در تمام شرایط سخت در کنار خود احساس می کنم و 
حاضر است برای آنکه به گناه نیفتد در هر شرایطی ازدواج کند و چنین فردی در زندگی زناشویی 
هم تمایلی به رابطه خارج از رابطه زناشویی ندارد و دین داری آن ها باعث متعهد ماندن آن ها به 

رابطه با همسرشان می شود.
میزان خشونت خانگی در بین مذهبی ها و غیر مذهبی ها

خشونت خانگی به معنای ابراز خشم و عصبانیت به صورت پرخاشگری فیزیکی و یا لفظی و 
کلامی است. برخی معتقدند خشونت و پرخاشگری بستگی به شخصیت افراد دارد و برخی 
دیگر چنین استدلال می کنند که پرخاشگری بستگی به شخصیت خاصی ندارد و در بین انواع 
شخصیت ها یافت می شود اما عده ای هم میزان اعتقادات مذهبی را در شدت پرخاشگری 
افراد دخیل می دانند و براساس تحقیقات به دست آمده احتمال وقوع خشونت خانگی بین 
زوج هایی که به طور مرتب در مراسم مذهبی شرکت می کنند )رفتن به کلیسا یا مسجد(، بسیار 
کمتر از زوج هایی است که در این مراسم شرکت نمی کنند، به ویژه که زوجین عقاید و باورهای 
مذهبی مشترکی دارند. نتایج پژوهش الیسون و همکاران )1997( نشان داد میزان خشونت 
خانگی در زوج هایی که حداقل هفته ای یک بار در فعالیت های دینی دسته جمعی شرکت 
می کنند، نصف میزان آن در زوج هایی که حداکثر سالی یک یا دو بار در این فعالیت ها شرکت 

می کنند.
زندگی زناشویی مذهبی ها چه شکلی است؟

یکسان بودن زوجین در اعتقادات مذهبی از عوامل مؤثر در موفقیت ازدواج است. بی ترید 
انسان های خداشناس و دین دار ملاک تدین را در ازدواج موردتوجه قرار می دهند؛ پوشش، 
حجاب و نگاه خود را حفظ می کنند، با همسر خود در کمال عطوفت و مهربانی و صداقت رفتار 
می کنند و به طورکلی در رفتار و کردارشان حتی در روابط جنسی با همسر هم جهت گیری الهی 
دارند؛ بنابراین می توان انتظار داشت که رضایت زناشویی متأثر از میزان تقیدات مذهبی افراد 
باشد و جدای از باورهای مذهبی فردی، افراد باید باورهای مذهبی خود را در رابطه زناشویی وارد 

کنند و از آموزه های مذهبی در مورد رابطه زناشویی بهره مند شوند. 
اگر به ازدواج به عنوان یک سنت الهی نگاه کنید و عمیقا دستورات خدا در زندگیتان پیاده 
کنید می توانید مقابله ی بهتری با بسیاری از از تعارض های زندگی زناشویی داشته و برعکس 
اگر باورهای مذهبی به شکل اشتباهی در زندگی زناشویی تعبیر و تفسیر شوند، ممکن است 
به شیوه های مقابله نامناسب در فرد بیانجامد؛ بنابراین، پیشنهاد می شود متخصصین مربوطه 
در تعامل با زوجین ارتباط ایمان به حضور خداوند در زندگی زناشویی و رضایتمندی زوجین را 
در نظر بگیرند. همچنین پیشنهاد می شود آموزش های مبتنی بر استفاده از نگرش مذهبی و 
ایمان به حضور خداوند در زندگی زناشویی با تأکید بر مقایسه دیدگاه های الهی و مادی در رابطه 
زناشویی، در مشاوره های پیش از ازدواج گنجانده شود. به علاوه، می توان در مشاوره های پیش 
از ازدواج چگونگی استفاده از باورهای مذهبی در رابطه زناشویی به عنوان شیوه های مقابله با 

تعارض های زناشویی را به زوجین آموزش داد.

تربیت  بحث  در  خانواده ها  که  است  مسائلی  از  حجاب 
بچه هایشان با آن درگیر هستند. چه طور فرزندانی با اعتقاد به 

اصل حجاب و رعایت آن تربیت کنیم؟ 
و  پدر  مهم  دغدغه های  از  یکی  محجبه  فرزند  تربیت   
مادرهای امروزی است. بسیار مادران محجبه ای را دیده ایم که 
فرزندانشان پوشش بسیار متفاوتی نسبت به خودشان دارند 
و همیشه این ناراحتی در این مادران وجود دارد که چطور 
می توانند حجاب فرزندشان را اصلاح کنند؟ سوالی که جواب 
آن وابسته به سن و سال فرزندان است و مادران باید بدانند در 
هر سن چه نوع برخوردی را درنظر بگیرند. اینکه چطور باید 
به دختران مکلف  گفت که محجبه باشند، سوالی است که از 

دکتر طاهره همیز، کارشناس خانواده پرسیده ایم.
در جامعه مادران محجبه ای را می بینیم که کنار دخترشان 
راه می روند، اما دختر حجاب مناسبی ندارد. چه چیزی باعث 
می شود یک فرزند ازنظر اعتقاد به حجاب، از والدینش فاصله 

بگیرد؟
درباره آموزش مسائل اعتقادی به بچه ها، متأسفانه نمی بینم 
که خانواده ها باهم نشست عقیدتی داشته باشند. یکی از 
خاطرات خوب من از دوران کودکی این است که پدرم حتماً 
به خودی خود  ما مثنوی می خواندند. داستان  برای  شب ها 
آن قدر جذاب و لذت بخش است که نیازی به اصرار هم نبود 
و ما خودمان داوطلبانه پای آن می نشستیم. این داستان ها به 
ما آموزش اجتماعی می داد که اگر مثلًا شما در جامعه دچار 
این مشکل شدید، راه حل آن این است. ولی ما چون این روزها 
این برنامه ها را با بچه هایمان نداریم، آن ها را به چشم بسته های 
تهی نگاه می کنیم. نه یک موجود قدرتمند که می توانیم او را 

پرکنیم تا او بتواند با بدی ها مبارزه کند.
امام صادق )ع( می گویند که علوم ما را به بچه هایتان بدهید 
می کنند.  پر  را  آن ها  ذهن  عقیدتی  منحرف  گروه های  والا 
وقتی ذهن بچه در خانه و با آن چیزی که باید، پر شد؛ وقتی 
در جامعه با یک چیز متفاوت مواجه می شود، شروع به نقد 
می کند. تلاش می کند ببیند چقدر با دانسته های خودش 

هماهنگ است؛ و اگر هماهنگ نباشد با آن مبارزه می کند.
اما اگر اول افکار منحرف را بگیرد، حالا پدر و مادر می خواهند 
نصیحت کنند. اینجا دیگر فایده ای ندارد، چون بچه شروع به 

مبارزه با حرف صحیح می کند و آن رانمی پذیرد. 

این نشست های عقیدتی در یک خانواده باید چه طور 
برگزار بشود؟

با  نباشد.  آموزش عقیدتی نصیحت گونه  این  بهتر است 
داستان سرایی، تعریف سوژه های تجربی و... آموزش بهتر و 
مفیدتر حاصل می شود. نشست های قوی و زنده بین فرزندان 
و والدین باعث می شود ترس بچه ها بریزد و سؤالات و مشکلات 
خود را بپرسند. وقتی این سؤالات توسط پدر و مادر جواب 
درست داده بشود، بچه خیلی جلو می افتد. باید بچه ها را از 
لحاظ عقیدتی سیراب کرد. امام صادق)ع( هم سن شروع 
می گویند  و  می دانند  سال   14 از  را  عقیدتی  آموزش های 
مرزهایی که خدا مشخص کرده را به بچه آموزش بدهید. اگر ما 
عقیده بچه ها نسبت به خدا، آخرت، معاد و... را درست جهت 
بدهیم و اصلاح کنیم قطعاً بچه های ما از خود ما در زندگی 
موفق تر می شوند. مادرها باید برای تربیت روح بچه ها هم برنامه 
داشته باشند. آن هایی هم که بلد نیستند، برای آن ها آموزش 

باید توسط رسانه، اساتید، کتاب ها و... انجام بشود.
 

فرزندمان  عقیدتی  تربیت  برای  را  راه  ما  کنید  فرض 
اشتباه رفته ایم و او وارد این بحران شده است. حالا باید 

چه کار کنیم؟
سال  تا 14  سن 7  از  بشود.  لحاظ  باید  حتماً  سنی  رده 
یک جور باید برخورد بشود و در سنین بالاتر طور دیگر. بچه ها 
در سن 7 تا 14 سال به تفکر استدلالی و تحلیلی نرسیده اند و 
تفکر تجربی دارند. پس باید از سخت گیری استفاده کرد؛ اما 
سخت گیری همراه با محبت. مثلًا با فرزندمان همراه بشویم، 
کارهایی که دوست دارد را با او انجام بدهیم، بعد خیلی با 
محبت سر حرف را باز کنیم و بگوییم من این رفتارها یا کارهایت 

را دوست ندارم.
این امر کردن باید محکم ادا بشود و باید پای آن هم بایستیم. 
در این مواقع بچه برای اینکه دوستی و همراهی شما را از دست 
ندهد، رفتارش را اصلاح می کند. در این سن بچه ها به شدت 
عاطفی هستند، به کسی که دوستش دارند عشق می ورزند و 

دوست دارند محبت او را هم داشته باشند.
این امرونهی به بچه نوجوان ازنظر تربیتی برای او ضرر 

ندارد؟
درخت  یک  شاخه های  شما  که  است  این  مثل  اصلًا.  نه 

است،  برای خود درخت خوب  این  کنید.  کوتاه  و  ببرید  را 
روی رشدش تأثیر دارد و باعث میوه دادنش می شود. آنچه 
روان شناسی غربی می گوید و می گوید »بچه را آزاد بگذار«، 
معصومین  همه  از  سن،  این  برای  ما  است.  اشتباه  کاملًا 
دستورالعمل داریم که می گویند تربیت باید انذاری باشد اما 

انذار همراه با محبت.
 برای سن ۱۴ سال به بالا راه حل چیست؟

از سن 14 تا 21 سال که در روایات به آن هفت سال سوم 
زندگی می گویند، بازهم باید این رفاقت انجام بشود و سد بین 
فرزند و والدین شکسته بشود. حضرت محمد)ص( برای جوان 

به شدت سفارش به ملایمت، ملاطفت و محبت کرده اند.
اما تفاوت آن با رده سنی قبل این است که باید از نظر عقلی 
و برهانی در حوزه عقیدتی با جوان کارکنیم. مثلًا از اسرار عزت 
حجاب برای او بگوییم تا حس عزت نفسش زیاد بشود و آن را 
انتخاب کند. درواقع ما این احساس عزت و قدرت را برای او 
توضیح می دهیم و او خودش این مسیر را انتخاب می کند. 
مخصوصاً که در جامعه، دشمنان حجاب مدام دنبال تحقیر 

محجبه ها هستند.
 پس درواقع، اول والدین باید خودشان را ازنظر عقیدتی 

پر کنند؟
جوان به دنبال برترین است. برای همین است که می گویند 
پدر و مادر ضعف هایشان را جلوی بچه به روی هم نیاورند چون 
آن بچه دیگر حرف پدر و مادر را نمی خواند. روایتی در این 
زمینه هست که می گوید »خدا لعنت کند پدر و مادری را که 
یکدیگر را تحقیر می کنند« وقتی والدین جلوی چشم بچه ها 
یکدیگر را تحقیر کنند هرچقدر حرف های دیگرشان درست 
و بجا باشد، بچه دیگر نمی شنود. مثلًا به او بگویند »درست 
را خوب بخوان«. بچه با خودش می گوید: »تو کی هستی 
که بخواهی به من بگویی درس بخوان یا فلان کار را بکن، 
تو خودت کلی عیب و نقص داری!« و این بچه کم کم در برابر 

والدینش مقاوم و به اصطلاح »حرف گوش نکن« می شود.
ازنظر مذهبی من همیشه سفارشم به خانواده ها این است 
که دعای »حدیث کساء« را در خانه بخوانند. این دعا داستان 
قشنگ یک خانواده است که دورهم جمع می شوند و برکت 
الهی به سمتشان نازل می شود. این داستان ها روی نزدیک 

شدن اعضای خانواده به هم تأثیر مثبت زیادی دارد.

چه طور به دخترم بگویم محجبه باش؟ 
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دانشگاه مکانی برای »مخلان امنیت« نبوده و نیست

حاشیه های انتشار ویدیویی از گشت ارشاد 

انتشار ویدیویی در فضای مجازی که در آن ماشین گشت ارشاد در دانشگاه آزاد 
سوهانک تهران به طرف دختری که به سپر آن چسبیده حرکت می کند باعث شد تا 

واکنش هایی نسبت به آن صورت بگیرد. 
گشت ارشاد، مقوله ای است که با مسایل روزانه زنان و دختران پیوند دارد و هرچند 
وقت یک بار فیلم هایی از برخورد آنها با زنان یا دختران در فضای مجازی منتشر می 
شود که اظهارنظرهای متفاوتی در پی دارد. اظهارنظرهایی که عده ای آن را برحق و 
برای جلوگیری از بی بندوباری مثبت ارزیابی می کنند و عده ای دیگر آن را نقض 

حقوق شهروندی و دخالت در زندگی شخصی افراد می دانند. 
اما تازه ترین ماجرا به حضور گشت ارشاد در دانشگاه آزاد سوهانک تهران برای 
»برخورد با ناهنجاری ها و مخلان امنیت اخلاقی جامعه« مربوط می شود! حضوری 
که با یک اتفاق همراه شد و آن انتشار فیلمی در فضای مجازی بود که ماشین گشت 
ارشاد در محوطه دانشگاه آزاد به طرف دختری که به سپر آن چسبیده حرکت می 
کند، به گفته دانشجویان ماجرا از این قرار بوده که »حدوداً ساعت 11، 12 بود که 
وقتی تعدادی از دانشجوها می خواستند از دانشگاه بیرون بروند، گشت ارشاد به چندتن 
به خاطر پوشش تذکر می دهد و این کار باعث درگیری لفظی میان گشت ارشاد 
و دانشجوها می شود. ماموران هم دانشجوها رو تهدید به بازداشت می کنند و این 
حرف باعث عصبانی شدن دانشجوها می شود. در این گیر و دار یکی از ماموران، یکی 
از دانشجوهای دختر رو به سمت ماشین هدایت می کند که با اعتراض بقیه همراه 
می شود.« یکی از دانشجویان هم در توضیح این اتفاق می گوید: »گشت ارشاد یکی از 
دخترها را به داخل ون برده بود که یکی دیگر از دخترها او را از ون بیرون آورد و همه 
برایش سوت و دست زدند اما دوباره ماموران گشت ارشاد او را می گیرند. ون گشت 
ارشاد هم که می آید از میان شلوغی ها رد شود همان دختر می آید و جلوی ماشین 

می ایستد. البته دانشگاه هم از آن دختر عذرخواهی کرده است«.

*حضور گشت ارشاد داخل دانشگاه آزاد کذب محض است
به هرحال فیلم منتشر شده در فضای مجازی دست به دست می چرخد و تفاوتی 
هم ندارد که این اتفاق در داخل دانشگاه صورت گرفته یا بیرون اما یکی از مسوولان 
دانشگاه آزاد اسلامی بیان داشت: »ادعای برخی رسانه ها مبنی بر حضور گشت ارشاد 
داخل دانشگاه آزاد تهران مرکز و سوهانک، کذب محض« دانست. این مسوول دانشگاه 
آزاد عنوان کرد: »هیچ تجمعی در این رابطه صورت نگرفته و اتفاقی که رخ داده خارج 
از مجموعه دانشگاه بوده و نیروی انتظامی  نیز وظیفه ذاتی اش را انجام داده است. بر 
اساس قانون ورود نیروهای نظامی و انتظامی به دانشگاه ممنوع است و این ویدئو مربوط 

به بیرون از دانشگاه است«.

* اقدام پلیس در راستای درخواست های شهروندان
سردار حسین رحیمی فرمانده انتظامی تهران بزرگ نیز در جمع خبرنگاران درباره  
انتشار فیلمی از برخورد گشت ارشاد با دختری در محدوده دانشگاه آزاد اسلامی 
سوهانک گفت: »به دنبال ایجاد یک مرکز دانشگاهی در منطقه سوهانک بسیاری 
از شهروندان در درخواست های مکرر از پلیس خواسته بودند تا در آن منطقه حضور 

داشته باشند که این اقدام پلیس در همین راستا بود«.
سردار رحیمی با بیان این که این ویدیو به شکل تقطیع شده در فضای مجای 
منتشر شده است، اظهار داشت: »در این ویدیو یک خانم جلوی ماشین پلیس می آید 
که بلافاصله راننده نیز ترمز کرده و خودرو را متوقف می کند اما این ویدیو به شکل 
کامل منتشر نشده و تنها بخش هایی از آن انتشار یافت«.فرمانده انتظامی تهران بزرگ 
با تاکید بر این که برخورد با ناهنجاری ها و مخلان امنیت اخلاقی جامعه از وظایف 
پلیس است بیان داشت: »برخی قصد دارند تا با چنین فضاسازی هایی پلیس را در 
انجام وظایف خود سست کند اما ما در این مسیر محکم گام برمی داریم و در برخورد 

با ناهنجاری ها کوتاه نمی آییم«.

* حرمت دانشگاه و دانشجو نباید  مورد خدشه قرار بگیرد
محمدرضا عارف نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی در حساب 
توییتری خود از »حرمت دانشگاه و دانشجو« سخن به میان آورد، حرمتی که این روزها 
سخت نیازمند آن هستیم. به هرحال عارف در توئیتر خود نوشت: »حرمت دانشگاه 
و دانشجو نباید به بهانه های واهی مورد خدشه قرار بگیرد. هنوز تبعات شکسته شدن 
قداست دانشگاه در دهه های گذشته از یادها نرفته است. نیروی انتظامی تحت عنوان 
گشت ارشاد یا هر عنوان دیگری حق برخورد با دانشجویان در حریم دانشگاه را ندارد«.

* دانشگاه و تربیت مدیران آینده کشور
اگرچه اظهارنظرهایی در ارتباط با این فیلم بیان شد اما باید بدانیم که دانشگاه 
از زمان تاسیس تا به امروز نه تنها مکانی برای »مخلان امنیت« نبوده و نیست بلکه 

همواره به دنبال تربیت نسلی از مدیران برای آینده کشور است. 

معاون اول رییس جمهور در دیدار با استاندار نجف:

مراسم اربعین باب تفاهم و دوستی
 دو ملت ایران و عراق است

معاون اول رییس جمهور با تاکید بر اینکه مراسم معنوی راهپیمایی اربعین باب 
تفاهم و دوستی دو ملت ایران و عراق را بیش از گذشته باز کرده است گفت: فرصت 
حضور میلیون ها زائر ایرانی در عراق آثار مادی و معنوی بسیاری دارد که باید همیشه 

آن را زنده نگه داشت.
اسحاق جهانگیری در دیدار با سید جواد الیاسری استاندار نجف یکی از 
مهمترین اهداف سفرش را قدردانی از دولت و ملت عراق در این کشور به خاطر 
پذیرایی از بیش از 2 میلیون ایرانی توصیف کرد و گفت: باید از مراجع بزرگ 
تقلید نجف که با راهنمایی های خود باعث برگزاری بهتر این مراسم معنوی 

شده اند تشکر کرد.
وی همچنین با قدردانی از استاندار و مردم نجف تشکیل دولت عراق را باعث تسریع 
در پیشرفت و توسعه این کشور ارزیابی کرد و گفت: انتخابات عراق نمایش خوبی از 

دموکراسی در منطقه بود.
استاندار نجف نیز در این دیدار با اشاره به اینکه مردم عراق و شهر نجف 
افتخار می کنند که میزبان زائران امام حسین )ع( به ویژه زائران ایرانی و معاون 
اول رییس جمهور ایران هستند گفت: اربعین نقش بسزایی در تحکیم روابط دو 

کشور و دو ملت دارد.
الیاسری با ابراز خرسندی از ناکام ماندن توطئه های دشمنان برای روشن کردن 
آتش فتنه و اختلاف میان مردم دو کشور گفت: ما از حادثه حمله به کنسولگری ایران 
در بصره ابراز تاسف می کنیم و امیدواریم روابط دو کشور همچنان در سایه تلاش های 

انجام شده مستحکم تر شود.
وی افزود: زائران ایرانی در ایام اربعین با رعایت عالی ترین مسائل قانونی و انضباطی 

زیارت خود را انجام دادند که ما از آنها تشکر می کنیم.

نکتـه

خبـر

برخی اصلاح طلبان در فضای مبهمی سیر می کنند. اگر 
بین سال های 84 تا 92، حاشیه نشین مطلق عرصه سیاسی 
کشور بودند و ادعا می کردند اگر در سطوح بالا مدیریت داشتند 
دستاوردهای درخشانی از خود به جای می گذاشتند اما امروز 
با وجود داشتن کرسی های قدرت در حوزه مدیریت شهری، 
مجلس شورای اسلامی و دولت، اما نتوانستند انتظارات رأی 

دهندگان برآورده کنند.
دموکراسی قواعدی دارد اما گویا برخی از  اصلاح طلبان نمی 
خواهند قواعدش را رعایت کنند. آنها در ایامی که باید همه توان 
خود را برای نشان دادن عملکرد قوی و راضی نگه داشتن بدنه 
اردوگاهی  درون  اختلافات  مشغول  دارند،  مصروف  اجتماعی 
هستند. اتفاقی که در سال های 81 تا 84 تکرار شد و اصلاح 

طلبان را زمین زد.
علی صوفی وزیر دولت اصلاحات می گوید: آن سال ها وزن 
کشی های سیاسی اصلاح طلبان را زمین زد. به عبارت دیگر 

عامل شکست اصلاح طلبان خود اصلاح طلبان بودند.
مشروح این گفتگوی خبرآنلاین با صوفی را در ادامه بخوانید.

* تحلیلی است که می گوید »اصلاح طلبان با پروژه ای 
آقای عارف را در اردوگاه جریان اصلاحات بلااثر کردند و 
حالا می خواهند همان پروژه را برای آقای جهانگیری پیاده 

کنند«، آیا این تحلیل صحت دارد؟
این گزاره را قبول ندارم که اصلاح طلبان می خواستند آقای 
عارف را بلااثر کنند. خیر، چنین اراده ای وجود نداشته که آقای 
عارف در جریان اصلاحات بلااثر شود چون آقای عارف به وسیله 
اصلاح طلبان در رأس شورای عالی سیاست گذاری قرار گرفت، 
نفر اول لیست اصلاح طلبان در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
بود و بعد هم به پارلمان رفت .رئیس فراکسیون اصلاح طلبان 
در مجلس شد بنابراین اصلاح طلبان هر جا لازم بود آقای عارف 
را در صدر نشاندند. اگر اعتبار آقای عارف نسبت به گذشته کم 
شده است به عملکرد خودش برمی گردد و اصلا ربطی به اصلاح 
طلبان ندارد. آقای جهانگیری طبعا یک چهره مطرح اصلاح طلب 
است و عملکردش در دولت یازدهم خیلی خوب بود. در جریان 
انتخابات ریاست جمهوری سال 96 هم به خواست اصلاح طلبان 
کنار رفت و آقای روحانی مورد حمایت قرار گرفت بنابراین دلیلی 
ندارد که اصلاح طلبان بخواهند آقای جهانگیری را تضعیف کنند. 

* برخی صاحب نظران سیاسی اعتقاد دارند »فضای 
کشور همچون سال های 81 تا 84 است. در آن سال 
ها اصلاح طلبان اختلافات زیادی با هم پیدا کردند، این 
اختلافات به حدی بود که شورای شهر اول منحل شد، 
در مجلس ششم آنقدر بحث ها بالا گرفت که اصولگرایان 
یکدست مجلس هفتم را از آن خود کردند، ورود اصلاح 
طلبان به انتخابات ریاست جمهوری سال 84 آنقدر بد 
بود که احمدی نژاد ناشناخته یکدفعه نزد افکارعمومی 
در قامت قهرمان ملی تداعی شد«، به نظر شما در حال 
حاضر روند معادلات در فضای سیاسی کنونی باز تکرار و 
باز تولید احمدی نژاد است چون امروز نیز اختلافات اصلاح 
طلبان در شورای شهر، فراکسیون امید مجلس و فضای 

سیاسی کشور مشهود و محسوس به نظر می آید؟
اصلا فضای امروز سیاسی شبیه 81 تا 84 نیست. ضمن آنکه 
عملکرد دولت آقای خاتمی باعث روی کارآمدن احمدی نژاد نشد. 
هنوز در میان دولت ها، بالاترین عملکرد مربوط به دولت آقای 

خاتمی است و مردم آرزو می کنند به آن دوران برگردند.

* منظور آثار و تبعات اختلافات اصلاح طلبان تندرو در 
عرصه سیاسی بود.

بله، اصلاح طلبان سال 76 پیروز انتخابات ریاست جمهوری 
شدند. دو سال بعد، اکثریت کرسی های مجلس ششم را در 
اختیار گرفتند و سپس در انتخابات شورای شهر به پیروزی 
رسیدند. این پیروزی ها ادامه یافت و آقای خاتمی در انتخابات 
ریاست جمهوری سال 80 رأی بالاتری آورد. اصلاح طلبان بر 
اثر این پیروزی ها مغرور و از واقعیت های جامعه غافل شدند 
و شروع به وزن کشی کردند. تداوم وزن کشی ها به آنجا رسید 
که 4 کاندیدا در انتخابات ریاست جمهوری سال 84 به صحنه 
آوردند. در واقع وزن کشی های سیاسی اصلاح طلبان را زمین زد. 
به عبارت دیگر عامل شکست اصلاح طلبان خود اصلاح طلبان 
بودند اما الان این طور نیست چون یک وفاقی بین اصلاح طلبان 

وجود دارد.

آمدن یک  کار  روی  به  نسبت  اخیرا  ترکان  آقای   *
احمدی نژاد جدید هشدار داده است و گفته »خطر رئیس 
بر نمی  را  بینی که هیچ اصلی  جمهور غیرقابل پیش 
تابد، خیلی جدی است«، حتی جریان رقیب هم چنین 
فضای اختلافی را در جریان اصلاحات دیده و انتقادهای 
صریح اصلاح طلبان به آقای عارف و دودستگی در حزب 
اعتمادملی را نماد این اختلافات برداشت کرده بنابراین 
به بازگشت به قدرت دل گرم شده، به طوری که آقای 
زاکانی گفته »انتخابات مجلس آینده دوربرگردان انقلاب 
است«، آیا اختلافات درون اردوگاهی اصلاح طلبان به 
بازتولید احمدی نژاد منتهی نمی شود؟ آیا چنین خطری 

را احساس نمی کنید؟
خیر، الان شورای عالی سیاستگذاری سوم هم اعلام موجودیت 
کرد و در جلسه یکشنبه شورای هماهنگی جبهه اصلاحات با همه 
انتقادهایی که به عملکرد شورای عالی سیاستگذاری دوم وجود 
داشت و ایراداتی که به شورای عالی سیاستگذاری سوم وارد کرد، 
در نهایت وقتی کار به رأی گیری رسید، از 15 رأی مأخوذه 14 
رأی موافق همکاری شورای هماهنگی اصلاحات با شورای عالی 
سیاستگذاری بودند که این اتفاق نسبت به گذشته بی سابقه بود. 
الان اختلافی بین اصلاح طلبان وجود ندارد، آن پروژه اختلاف 
افکنی هم کاملا شکست خورده است. البته انتقادهایی ممکن 
است بین اصلاح طلبان وجود داشته باشد اما کاملا با درک اوضاع 
در جهت وحدت دارند حرکت می کنند. من خودم چشم اندازی 
که می بینم این نیست که اصلاح طلبان بخواهند به جان هم 
بیفتند اما از عملکرد مجموعه های برآمده از لیست اصلاح طلبان، 
عامل رویگردانی مردم رویگردان از صندوق های رأی شده و این 
یک واقعیت است. پاشنه آشیل اصلاح طلبان رویگردانی مردم از 
صندوق های رأی است. برای همین آقای جهانگیری اگر بخواهد 
از دولت خارج شود این پیام را به مردم می دهد که مردم بدانند 
آنچه عملکرد دولت محسوب می شود مربوط به اصلاح طلبان 
نیست. اصلاح طلبان معترضند و امکان دارد به کل راه شان را از 
آقای روحانی جدا کنند. در مجموع من اوضاع را مثل سال های 
81 تا 84  نمی بینم ولی تنها خطری که وجود دارد این است 
که مردم هم مثل گذشته نیستند. دیگر امیدی به انتخاب های 
خود در گذشته ندارند  و در واقع امیدشان به صندوق های رأی 

بسیار کم شده است.

یک تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی تاکید کرد: بهترین 
حالتی که میان مناسبات ایران و پاکستان در دوران عمران خان 
می توان تصور کرد، این است که روابط ایران و پاکستان همانند 
دوران نواز شریف تداوم یابد و به نظر می آید، عمران خان نیز همان 

سیاست های قبلی پاکستان را نسبت به ایران دنبال کند. 
پیرمحمد ملازهی در گفت وگو با ایلنا، درخصوص سیاست 
خارجی دولت جدید پاکستان نسبت به ایران و عربستان و دو سفر 
متوالی عمران خان به ریاض در حالی که وی وعده داده بود ابتدا 
به تهران سفر می کند، گفت: باید یک واقعیت را در نظر گرفت و 
آن، اینکه سیاست خارجی پاکستان را نخست وزیر و دولت حزبی 
این کشور تعیین نمی کنند بلکه هسته  اصلی قدرت در پاکستان 
هستند که می گویند دولت این کشور باید چه رویکردی را در 

عرصه بین المللی دنبال کند.
وی در تشریح هسته  اصلی قدرت در پاکستان اظهار داشت: 
هسته  اصلی قدرت در پاکستان، در اختیار ارتش و همچنین 
سازمان اطلاعات پاکستان )ISI( است و آنها هستند که سیاست 
خارجی این کشور را تعیین می کنند و نخست وزیر پاکستان ناچار 

به پیگیری آن سیاست  ها است. 

* مناسبات تهران - اسلام آباد به اندازه روابط پاکستان 
و عربستان نیست

این کارشناس ارشد مسائل شبه قاره با بیان اینکه عمران خان 
در ابتدای نخست وزیری خود گفته بود که ابتدا به تهران و سپس 
از تهران راهی ریاض می شود، اظهار داشت: این اظهارات از سوی 
نخست وزیر جدید پاکستان هماهنگ نشده با هسته ای اصلی 
قدرت در این کشور بود. وی پس از این سخنان از سوی هسته 
اصلی قدرت تحت فشار قرار گرفت و سپس توجیه شد که ابتدا به 
ریاض برود چراکه مناسبات اسلام آباد - تهران به هیچ وجه قابل 

قیاس و به بزرگی روابط پاکستان و عربستان نیست.
ملازهی با اشاره به عوامل موثر در مناسبات گسترده میان 
اسلام  آباد - ریاض تصریح کرد: حدود شش میلیون نیروی کار 
شامل کارگر، مهندس، پزشک و نظامی پاکستانی در کشورهای 
حاشیه جنوبی خلیج فارس از جمله عربستان مشغول به فعالیت 
هستند و حدودا شش میلیارد دلار در سال از این مسئله، ارز وارد 
پاکستان می شود. از سوی دیگر، بسیاری از نیروهای پاکستانی در 
ارتش عربستان مشغول به فعالیت هستند که از جمله آنها می توان 
به ژنرال راحیل شریف، فرمانده سابق ارتش پاکستان اشاره کرد 
که فرماندهی نیروهای ائتلاف عربی در جنگ یمن را برعهده دارد. 
وی ادامه داد: روابط پاکستان و عربستان آنقدر گسترده و 
پیچیده است که عمران خان حرف خود را پس گرفت به گونه ای 
که نخستین سفر خود را به ریاض انجام داد و در کمتر از یک ماه 
و نیم بار دیگر به این کشور سفر کرد که ره آورد این سفر، دریافت 

وامی سه میلیارد دلاری بود.

* مواضع عمران خان درباره میانجیگری باید مورد 
استقبال ایران قرار بگیرد

این کارشناس ارشد مسائل پاکستان به مواضع اخیر عمران 
خان نسبت به مناسبات ایران و عربستان اشاره و خاطرنشان کرد: 
با وجود اینکه سیاست خارجی پاکستان را نخست وزیر تعیین 
نمی کند و ناچار به داشتن مناسباتی نزدیک با عربستان است، 
مواضع اخیر عمران خان مبنی بر اعلام آمادگی برای میانجیگری 
میان تهران و ریاض، مواضع نسبتا خوبی است که باید مورد 

استقبال ایران قرار بگیرد. 
ملازهی در پاسخ به این سوال که نواز شریف نیز در دو نوبت، 
درصدد میانجیگری میان ایران و عربستان درآمد اما در این کار 
موفق نبود؛ آیا عمران خان از این توانایی برخودار است؟ ابراز 

داشت: نواز شریف واقعا درصدد بهبود مناسبات ایران و عربستان 
بود زیرا نمی خواست کار به مرحله ای برسد که مجبور به انتخاب 
میان تهران و ریاض شود اما او موفق نشد زیرا در آن زمان آمادگی 
لازم میان بهبود و کاهش تنش میان دو کشور به ویژه از سوی 

عربستان وجود نداشت. 

* سوریه و عراق، دو محور اصلی اختلافات میان ایران 
و عربستان 

وی افزود: در ابتدای اوج تنش ها میان تهران و ریاض و قطع 
روابط سیاسی ایران و عربستان، اختلافات دو کشور حول دو محور 
سوریه و عراق بود اما با گذشت سه سال از آن زمان، وضعیت و 
آینده سوریه و عراق نسبت به گذشته روشن تر شده است. در این 
مدت، مشخص شده که بشار اسد حداقل برای چند سال آینده 
همچنان در قدرت باقی می ماند و ایران و روسیه در سوریه ماندنی 
هستند و نیروهای مورد حمایت عربستان در سوریه، مواضع شان 
تضعیف شده و به نوعی شکست خورده اند. در عراق نیز اگرچه 
نتایج انتخابات مجلس چندان باب میل عربستان نبود ولی یک 
نوع ملی گرایی در این کشور اوج گرفته و احتمال نزدیکی عراق به 

کشورهای عربی بیشتر از گذشته شده است. 

* اختلافات ایران و عربستان ایدئولوژیک است و نه 
سیاسی 

این تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی با تاکید بر اینکه 
اگر عمران خان در میانجیگری خود موفق به کاهش تنش میان 
ایران و عربستان نشود، بی تردید در کنترل و عدم افزایش آن 
موفق خواهد بود، بیان کرد: تنش میان ایران و عربستان به کلافی 
پیچیده و سردرگم تبدیل شده و حل و فصل آن بسیار سخت 
است. تنش ایران و عربستان، سیاسی نیست زیرا اگر سیاسی بود، 

با مذاکره می شد آن را حل کرد. مشکل روابط تهران و اسلام آباد 
این است که تنش میان دو کشور ایدئولوژیک تبدیل شده و رنگ 

و بوی مذهبی به خود گرفته است. 

* پاکستان بهترین کشور اسلامی برای میانجیگری 
میان ایران و عربستان است

ملازهی با بیان اینکه اختلافات ایران و عربستان را باید از فاز 
مسائل ایدئولوژیک باید به فاز سیاسی آورد، یادآور شد: در میان 
کشورهای اسلامی، بهترین کشوری که می تواند میانجی مناسبات 

میان ایران و عربستان شود، پاکستان است. 
وی در پاسخ به این سوال که آیا تشدید فشارهای امریکا علیه 
پاکستان می تواند منجر به گسترش مناسبات تهران و اسلام آباد 
شود؟ عنوان کرد: این مسئله بستگی به آن دارد که پاکستان 
تکلیف خود را نسبت به قطب بندی های جهانی روشن کند. 
پاکستان طی سال های اخیر تحت فشار امریکا به خود را به روسیه 
و چین و تا حدودی ایران نزدیک کرده است ولی ساختار قدرت 
در این کشور غربی است و اگر از فشارهای امریکا کاسته شود، 

پاکستانی ها مجددا متمایل به ایالات متحده می شوند. 

* عمران خان همان سیاست های قبلی پاکستان را 
نسبت به ایران دنبال می کند

این کارشناس ارشد مسائل شبه قاره با بیان اینکه تا زمانی که 
مناسبات ایران و امریکا تنش آمیز باشد، توسعه مناسبات اسلام آباد 
با ایران برای پاکستانی ها سخت است، متذکر کرد: بهترین حالتی 
که میان مناسبات ایران و پاکستان در دوران عمران خان می توان 
تصور کرد، این است که روابط ایران و پاکستان همانند دوران 
نواز شریف تداوم یابد و به نظر می آید، عمران خان نیز همان 

سیاست های قبلی پاکستان را نسبت به ایران دنبال کند.

نحوه ورود هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام به روند قانونگذاری 
باعث مباحثی در فضای سیاسـی کشـور شـده و هر روز با واکنش هایی جدید در این 

زمینه روبه رو می شـویم. 
سـاختار نظارتـی در سیاسـت و حکومـت کشـور به گونه ای اسـت که بـر نهادها 
بـه شـیوه هـای مختلـف نظـارت اعمال مـی شـود. برای مثـال شـورای نگهبـان بر 
مصوبـات مجلس شـورای اسـلامی نظـارت دارد و بعد از تأیید این نهاد نظارتی اسـت 
کـه مصوبـات بـه قانـون تبدیـل شـده و به دولـت ابلاغ مـی شـود. یکی دیگـر از این 
نظـارت هـا کـه در قانون اساسـی کشـور آمده نظـارت رهبری بر سیاسـت های کلی 
کشـور اسـت. طبق اصل 110 قانون اساسـی، نظارت بر سیاسـت های کلی کشـور بر 
عهـده رهبـری بوده و ایشـان می توانند این اختیارات را به شـخص حقیقی یا حقوقی 

دیگری واگـذار کنند. 

* داستان از کجا شروع شد 
بحـث هـای پیـش آمـده دربـاره ورود هیات عالـی نظارت بـه فراینـد قانونگذاری 
ناشـی از نشسـت صبح روز 28 مهرماه این هیات در مجمع تشـخیص مصلحت نظام 
به ریاسـت »محسـن رضایی« اسـت. دسـتور این جلسـه کـه معـاون حقوقی رئیس 
جمهـوری و رئیـس کمیسـیون امنیت ملـی و سیاسـت خارجی مجلس نیـز در آن 
حضور داشـتند بررسـی انطباق و عدم مغایرت لایحه الحاق به کنوانسیون بین المللی 

مقابلـه با تأمیـن مالی تروریسـم )CFT( بود. 
سـابقه تفویـذ اختیـار بررسـی انطبـاق مصوبـات با سیاسـت هـای کلی نظـام به 
مجمع تشـخیص مصلحت نظام به دوران آیت الله هاشـمی رفسنجانی باز می گردد. 
به گفته »محمد هاشـمی« عضو سـابق مجمع تشـخیص مصلحت نظام مرحوم آیت 
الله هاشـمی کارگروهی متشـکل از سـه یا چهار نفر را در مجمع تشخیص مصلحت، 
ایجاد کردند که وظیفه آن در کنار »کمیسـیون نظارت«، مسـئولیت تطبیق مصوبات 

مجلـس با سیاسـت های کلی نظـام بود. 
وی در گفـت وگـو بـا خبرگـزاری »مهـر« اظهـار داشـت کـه این مسـاله )نظارت 
مجمـع تشـخیص مصلحت بـر مصوبات مجلس و تطبیـق آن با سیاسـت های کلی 
نظام( اتفاق جدیدی نیسـت و سـابقه طولانی دارد؛ وظیفه نظارتی مجمع تشـخیص 
مصلحـت، هیـچ گاه با وظایف نهادهای دیگر دچار تزاحم نشـده اسـت. وظیفه هیات 
عالـی مجمع، قانونگذاری یا حتی پیش داوری نیسـت؛ یعنـی تا پیش از تصویب یک 

قانـون، هیـات عالی حـق ورود به مسـائل را ندارد. 
بـه نظـر می رسـد آنچه کـه در روزهای اخیـر موضوع جایگاه هیـات عالی نظارت 
در فرایند قانونگذاری را به چالشـی مهم تبدیل کرده و مباحثات و مناقشـاتی را درباره 
آن برانگیخته اسـت، زمان و چگونگی ورود این هیات به مسـاله قانون گذاری اسـت. 
درواقـع چگونگـی اجـرای ایـن اختیـارات و اعمال نظارت از سـوی مجمع تشـخیص 

مصلحـت نظـام به ویژه بـر مصوبات مجلس مورد بحث و مناقشـه بوده اسـت. 

* دولت چه موضعی دارد 
دولت این فرایند را که بخشـی از مجمع تشـخیص مصلحت نظام درباره مطابقت 
مصوبـات مجلس با سیاسـت های کلـی نظام اظهار نظر کنـد دارای ایراد مـی داند. به 
گفتـه معـاون پارلمانی دولت اختیارات نظارت بر اجرای سیاسـت  هـای کلی نظام به 
تمام ترکیب حقوقی مجمع واگذار شـده اسـت. بنابر این بخشـی از مجمع تشخیص 
مصلحـت یـا یک کمیسـیون و جمعی از آن نمی تواند نسـبت بـه مطابقت مصوبات 

مجلس با سیاسـت های کلـی اظهارنظر کند. 

* موضوع الزام به نظرات هیات عالی نظارت 
طیفـی از فعـالان سیاسـی بـه ویژه اصـلاح طلبان نگاهـی انتقادی به این مسـاله 
دارنـد. بـرای مثـال »محسـن رهامـی« فعال سیاسـی اصلاح طلـب بیان داشـته اگر 
نظرات هیات نظارت مجمع تشـخیص جنبه مشـورتی داشـته باشـد، ایـرادی ندارد. 
چنـان کـه مجلس مـی توانـد از نهادهای مختلف بـرای امور خود مشـورت بگیرد اما 
اگر الزام آور باشـد، قطعا خلاف قانون اساسـی اسـت چرا که منجر به محدود شـدن 

اختیـارات مجلس می شـود. 
پـس مناقشـه اصلی در همیـن جایگاه مشـورتی یا الـزام آور بودن هیـات نظارت 
نهفتـه اسـت. نگرانـی اصلی منتقـدان نیز از این اسـت کـه مداخله هیات نظـارت به 
اختـلال در رونـد قانونگـذاری و محدود کردن توان و اختیار مجلس شـورای اسـلامی 
بـه عنـوان مهمتریـن نهـاد مـردم سـالاری منجر شـود. به همیـن خاطـر از اقدامات 

نظارتـی ایـن نهـاد به عنـوان یـک بدعت یاد مـی کنند. 

* کار هیات نظارت بدعتی در قانونگذاری؟
در همیـن زمینـه »علی مطهـری« نایب رئیس مجلـس در گفت وگو بـا ایرنا می 
گویـد: بـه تازگـی یک مرحله جدید در روند قانون گذاری کشـور اضافه شـده اسـت و 
آن ورود هیاتـی موسـوم بـه »هیات عالی نظـارت بر اجرای سیاسـت های کلی نظام« 
در روند قانون گذاری مجلس اسـت. به اعتقاد وی روشـن اسـت که اکثر سیاسـت های 
کلـی نظام مفاهیم کشـداری اسـت که به آسـانی می تـوان بر اسـاس آن به مصوبات 
مجلـس ایـراد گرفـت. او نیز ماننـد دیگران بر این باور اسـت که اصل ایـن نظارت کار 
درسـتی اسـت، امـا نحوه اجـرای آن محل بحث اسـت. به همین خاطر ضمن اشـاره 
بـه اینکه ایـن بدعت قطعاً موجب تحدید قدرت قانون گـذاری و تنزل جایگاه مجلس 
می شـود و مجلـس بایـد از کیـان خود دفـاع کند،بر ایـن امر تأکیـد دارد که مجلس 
بایـد فقط ارسـال نظرات هیات نظارت مذکور به کمیسـیون های خود حین بررسـی 

طرح هـا و لوایـح را بپذیرد و نه چیزی بیشـتر. 

* شورای نگهبان دوم؟ 
در یکـی از آخریـن واکنـش هـا »محمـود صادقـی« عضو کمیسـیون آمـوزش و 
تحقیقات مجلس گفته اسـت نقش مجمع تشـخیص مصلحت نظام مشخص است؛ 
آن هم جایی اسـت که مجلس با شـورای نگهبان بر سـر موضوعی به اختلاف برخورد 
کننـد. امـا اینکه نقش نظارتی مجمع که نظارت بر حُسـن اجرای سیاسـت های کلی 
نظام اسـت تبدیل به نقش تقنینی شـود، منجر به تضعیف ارکان نظام خواهد شـد و 
این روند ناخودآگاه، منویات دشـمنان نظام را دنبال خواهد کرد. وی تصریح داشـته » 

اقـدام هیات نظارت مجمع تشـخیص در خصوص CFT را اشـتباه می دانم.« 
صادقی می گوید: کار مجمع تشـخیص مصلحـت، مداخله در قانون گذاری اسـت. 
کاری کـه صـورت گرفت مثل این بود که شـورای نگهبـان دومی بوجود آمده اسـت. 
ایـن کارهـا حتمـاً باعث اختـلال در نظام می شـود. مجمع تشـخیص مصلحت نظام 
باید براسـاس مصلحت نظام کار کند نه اینکه مسـیری را دنبال کند که در سیسـتم 

مشـکل بوجود آید. 
»علـی لاریجانـی« رئیـس مجلـس نیـز در این بـاره می گویـد: مجلـس راجع به 
ارسـال بـه مجمـع تصمیم نمی گیـرد بلکـه راجع به نظـر خودش تصمیـم می گیرد 

اگر شـورای نگهبان ایراد را مجددا فرسـتاد، رییس مجلس باید برای مجمع بفرسـتد 
که من این را قبلا گفته ام بنابراین مطلب روشـن باشـد که کمیسیون تصمیم گرفت 
بـر اسـاس نظرات شـورای نگهبـان مـواردی را اصلاح کنـد و نظرات هیات نظـارت را 
نپذیرفت و ما همین را رای گرفتیم و چون شـورای نگهبان ایرادش را دوباره فرسـتاد 

مـا این را به مجمع فرسـتادیم و مسـیر قانونـی را طی کرد. 

* موضع اصولگرایان درباره وظایف هیات عالی نظارت
طیـف اصولگـرا نگاه متفاوتی بـه این موضوع داشـته و از زاویه دیگـری آن را مورد 
بحـث قـرار می دهنـد. برای مثال محسـن رضایی به عنـوان بانی ایـن موضوع گفته 
اسـت: هیـات عالـی نظارت مطابق قانون اساسـی می توانـد قوانین و مقـررات مغایر با 
سیاسـت های کلـی را برای اصلاح به مجلـس و دولت برگردانـد و از آن ها بخواهد که 
آن را اصلاح کنند. رضایی افزوده اسـت: منتقدان گفته اند هیات عالی نظارت، قوانین 
مجلـس را رد کرده اسـت، درحالی که رد قوانین مطرح نیسـت بلکـه اصلاح و انطباق 

آن هـا با سیاسـت های کلی مورد نظر اسـت. 
همچنیـن، در گزارش خبرگزاری »مهـر« به نقل از آیت الله »محمدعلی موحدی 
کرمانـی« آمـده اسـت: عـده ای سـعی دارند بـا ایجاد شـبهه ، اصل نظـارت مجمع بر 
حسـن اجرای سیاسـت های کلی نظام را زیر سـوال ببرند در حالیکه بر اسـاس اصول 
قانـون اساسـی نظـارت بر سیاسـت های کلی نظـام از سـوی مقام معظـم رهبری به 
مجمـع تشـخیص مصلحت نظـام و هیات نظـارت مجمع تفویض شـده اسـت و لذا 
همانگونـه کـه شـورای نگهبـان موظف بـه انطباق مصوبـات مجلس با شـرع و قانون 
اساسـی اسـت، ایـن هیات نیـز وظیفـه دارد این انطبـاق و عدم مغایرت را نسـبت به 

سیاسـت های کلی ابلاغ شـده انجـام دهد. 
»مصطفی میرسـلیم« عضـو هیات عالی نظارت مجمع تشـخیص مصلحت نظام 
نیز در این باره گفته اسـت: از جمله مواردی که در بند اول اصل 110 قانون اساسـی 
آمده اسـت سیاسـت های کلی نظام اسـت کـه مصوبات مجلس نباید بـا آنها مغایرت 
داشـته باشـد.بنابر این نظارت بر عـدم مغایرت را هیات عالی انجـام می دهد و گزارش 
آن را بـه اطـلاع شـورای نگهبـان می رسـاند تـا طبق اصـل 96 قانون اساسـی نتیجه 
بررسـی عـدم مغایـرت مصوبـات را چه با احکام اسـلام و چـه با اصول قانون اساسـی 
بـه مجلـس ابلاغ کنـد؛ بنابراین در تائیـد یا عدم تائید شـورای نگهبـان موضوع عدم 

مغایـرت با سیاسـت های کلی نیز منظور می شـود. 

* حقوقدانان چه می گویند 
از مباحـث و مواضـع افـراد و طیـف هـای مختلف سیاسـی چنین بر مـی آید که 
ایـن موضوع از حساسـیت های ویـژه ای برخوردار بوده و نیازمند دقت نظر در روشـن 
کـردن ابعـاد حقوقی و سیاسـی آن اسـت. در این باره »نعمت احمـدی« حقوقدان در 
گفتگـو بـا ایرنا می گوید: هیـات عالی نظارت بدعتی اسـت که اگر عملی شـود اصل 
دموکراسـی در ایـران کـه همانـا حاکمیـت مجلس قانونگذاری اسـت، تحت الشـعاع 

قرار مـی دهد. 
»بهمن کشـاورز« نیز در اظهار داشـته اگر قانون اساسـی اصلاح و برای مثال ماده 
ای بـه اصـل 177 یـا 110 قانـون اساسـی اضافه گـردد مبنی بر اینکـه مرجع جدید 
در جایـی از فراینـد قانونگـذاری پیش بینی شـود. مثـلًا جایی برای هیـات نظارت بر 
اجرای سیاسـت های کلی نظام تعیین شـود. آنگاه اقدام مجلس تشـخیص مصلحت 

بلامانـع خواهد بود. 

علی صوفی وزیر دولت اصلاحات :

اگراعتبارعارفکمشدهبهعملکردخودشبرمیگردد

ملازهی تحلیلگر ارشد مسائل سیاست خارجی: 

پاکستان،بهترینکشوربرایمیانجیگریمیانایرانوعربستاناست

ماجرای هیات عالی نظارت مجمع به کجا می رسد ؟

نظراتهیاتعالینظارت؛مشورتییاالزامی
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»آسمان بر حسین بن على و یحیى بن زكریاّ گریست و 
براى هیچ كس جز این دو گریه نكرد«. گفتم: گریه اش 
چگونه بود؟ فرمود: »چهل روز خورشید با سرخى بر 

مردم طلوع مى كرد و با سرخى غروب مى نمود« 

چهارشنبه - 9 آبان 1397- سال بیست و یکم - شماره  4678

معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن و 
تجارت استان قم گفت: انبارداری کالا جرم و تخلف نیست بلکه رسته کاری تعریف شده 
به عنوان انبارداری و نگهداری کالا وجود دارد و هر فروشگاه و واحد تولیدی باید دارای 

انبار برای نگهداری و توزیع تدریجی کالا باشد.
احمدرضا سمیعی نسب با بیان اینکه الزام به عرضه در شبکه در همه موارد احتکار و 
اخفا، امتناع از عرضه کالا و عدم اعلام موجودی کالا ضرورت دارد اظهار کرد: لازم است 

کالاها در بازار عرضه شود تا مردم و مصرف کنندگان احساس کمبود نداشته باشند.
وی خاطرنشان کرد: با هماهنگی تعزیرات حکومتی بلافاصله رأی الزام به عرضه 
صادر می شود و کالا از سوی کمیته استانی مبارزه با احتکار و اختفا در شبکه منتخب 

مصوب قرار می گیرد و با قیمت های کارشناسی و مصوب فروخته و به مصرف کننده 
عرضه می شود.

معاون نظارت، بازرسی و حمایت از حقوق مصرف کنندگان سازمان صنعت، معدن 
و تجارت استان قم با بیان اینکه انبارداری کالا خود به خود جرم و تخلف نیست گفت: 
رسته کاری تعریف شده به عنوان انبارداری و نگهداری کالا وجود دارد و هر فروشگاه و 
واحد تولیدی باید دارای انباری باشد تا محصول نهایی و کالای واسطه ای خود را در آن 

نگهداری و به تدریج در شبکه مصرف وارد کند.
وی یادآور شد: اگر فردی کالایی به صورت عمده انبار کند تا با قیمت بالاتر در قالب 

گرانفروشی در بازار عرضه کند تخلف بوده و با آنها برخورد می شود.

معاون سازمان صمت استان قم:

انبارداری کالا جرم و تخلف نیست

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم 
گفت: به مناسبت هفته پدافند غیرعامل، 
300 طرح و برنامه پدافندی توسط این 

اداره با مشارکت 
مهدی متقیان  بیان کرد: دیدار رئیس 
سازمان پدافند غیرعامل کشور با مراجع 
پدافند  شورای  تشکیل  تقلید،  عظام 
غیرعامل استان، اجرای رزمایش قطع 
برق در شماری از دستگاه های اجرایی 
به منظور بررسی توان آمادگی آن ها و 
در  غیرعامل  پدافند  رزمایش  برگزاری 
برخی از دبیرستان های استان از جمله 
برنامه های تدارک دیده شده به مناسبت 

هفته پدافند غیرعامل در قم است.
افتتاح 30  ادامه داد: همچنین  وی 
طرح پدافندی در دستگاه های اجرایی 
استان در زمینه های مختلف از جمله 
امنیت شبکه و تجهیز سیستم های برق 
اضطراری، برگزاری رزمایش پدافندی در 
سازمان جهاد کشاورزی قم و اداره کل 
منابع طبیعی، رونمایی از تجهیزات پدافند 
غیرعامل به کارگیری شده در قم، برگزاری 
همایش پدافند غیرعامل و تشکیل کمیته 
های پدافند غیرعامل در برخی از دستگاه 
های حساس استان همچون اداره کل 
گمرکات در زمینه مرزبانی زیستی، از 

دیگر برنامه هایی است که در این هفته 
اجرا می شود.

وی افزود: هدف اصلی پدافند غیرعامل، 
افزایش سطح بازدارندگی و کاهش آسیب 
های ناشی از تهدیدات احتمالی است که 
به همین منظور اداره کل پدافند غیرعامل 
قم در سال های اخیر، اقدام های گسترده 
ای در مسیر حفظ سرمایه های انسانی، 
استان  اجتماعی و فرهنگی  اقتصادی، 
انجام داده است که گوشه ای از این تلاش 
ها در هفته پدافند غیرعامل به اطلاع مردم 

خواهد رسید.
متقیان گفت: اداره کل پدافند غیرعامل 

قم با توجه به جایگاه حساس این استان، 
وظیفه رصد، نظارت و راهبری دستگاه 
های اجرایی قم را در خصوص رعایت 
ضوابط پدافند غیرعامل برعهده دارد و در 
این زمینه تمام توان خود را برای صیانت 
از استان در برابر تهدیدات متنوع پیش رو 
به کار گرفته است.وی بیان کرد: شناخت 
نقاط آسیب پذیر و مستحکم استان در 
برابر تهدیدات احتمالی به منظور برطرف 
کردن ضعف ها و تقویت توانمندی ها از 
جمله مهمترین ماموریت های اداره کل 
پدافند غیرعامل قم است که با همکاری 
سایر دستگاه های اجرایی انجام می شود.

رئیس اداره حقوقی اداره کل حفاظت 
محیط زیست استان قم گفت: یکی از 
دلیل  به  استان  در  صنعتی  واحدهای 
ممانعت از نظارت و بازرسی کارشناسان این 

اداره کل به جریمه نقدی محکوم شد.
از  یکی  داشت:  اظهار  احمدی  علی 
صنعتی  شهرک  در  صنعتی  واحدهای 
محمودآباد قم به دلیل ممانعت از بازرسی 
و نمونه برداری کارشناسان این اداره کل به 
استناد ماده 16 قانون هوای پاک به جریمه 

نقدی محکوم شد.
ماده  اساس  بر  افزود:  ادامه  در  وی 
16 قانون هوای پاک، کسانی که از انجام 
بازرسی ماموران محیط زیست برای نمونه 
برداری و تعیین میزان آلودگی واحدهای 
صنعتی، معدنی و خدماتی ممانعت کنند 

و یا اسناد و مدارک مورد نیاز را در اختیار 
ایشان نگذارند و یا اطلاعات خلاف واقع ارائه 

کنند، به جزای نقدی محکوم می شوند.
وی گفت: تمامی مراکز و واحدهای 
صنعتی و خدماتی 50 تن به بالا برای انجام 
امور مربوط به نمونه برداری، اندازه گیری، 
پایش و کنترل مستمر آلودگی هوا مکلف 
به ایجاد واحد سلامت، بهداشت و محیط 
زیست)HSE( و به کارگیری متخصص 

محیط زیست هستند.
صنعتی  شهرک  هفت  دارای  قم 
شکوهیه، الغدیر، چاپ و نشر، سلفچگان، 
محمود آباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات - و 
فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار 
ناحیه صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و 

طغرود است.

فرماندهی  عمومی  وظیفه  معاون 
انتظامی استان قم از صدور بیش از 15 هزار 
مجوز خروج از کشور برای مشمولان زائر 

اربعین حسینی )ع( در قم خبر داد.
از  اظهارداشت:  ترابی  ولی  سرهنگ 
نیمه دوم شهریور ماه سال جاری تاکنون 
برای بیش از 15 هزار نفر از مشمولان زائر 
اربعین حسینی)ع( اعم از دانش آموزان، 
دانشجویان، طلاب حوزه عملیه استان، 
و  غایب  مشمولان  جریمه  متقاضیان 
متقاضیان کارت معافیت و پایان خدمت 
هوشمند، مجوز خروج از کشور به مقصد 

کشور عراق صادر شده است.
وی گفت: به منظور تسریع در رسیدگی 
به درخواست مشمولان و فراهم کردن زمان 
لازم برای سایر امورات خروج از کشور شامل 

)اخذ گذرنامه ، اخذ ویزا و ...( و پیوستن آنان 
به خیل عظیم راهپیمایان اربعین ابا عبدالله 
الحسین )ع(، بررسی درخواست بیش از 80 
درصد متقاضیان مذکور به صورت اینترنتی 
انجام و مابقی نیز به صورت حضوری و با 
مراجعه به معاونت وظیفه عمومی استان 

صورت پذیرفته است .
فرماندهی  عمومی  وظیفه  معاون 
انتظامی استان قم افزود: همچنین با توجه 
به اهمیت موضوع و سهیم شدن کارکنان 
روزهای  معنوی،  امر  این  در  معاونت 
منتهی به اربعین سرور و سالار شهیدان 
حضرت ابا عبدالله الحسین)ع(، کارکنان 
این معاونت از ساعت 7 الی 17 در محل 
زائران  درخواست  به  و  بوده  حاضر  کار 

رسیدگی شده است.

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم:

300 برنامه به مناسبت هفته پدافند غیرعامل در قم اجرا می شود 

رئیس اداره حقوقی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم  خبرداد

جریمه نقدی واحد صنعتی قم 
به دلیل ممانعت از بازرسی 

معاون وظیفه عمومی فرماندهی انتظامی استان قم خبر داد

صدور بیش از 15 هزار مجوز خروج 
از کشور برای مشمولان زائر اربعین

رئیس اداره مشاوره تربیتی اداره کل آموزش و پرورش 
استان قم از اجرای طرح همیار مشاور در مدارس متوسطه 

اول این استان خبر داد.
اصغر هاتفی با اشاره به اجرای طرح همیار مشاور 
در مدارس قم بیان کرد: یک نوجوان زمانی که دچار 
مشکلات و فشار روانی زیاد می شود در اکثر موارد برای 
دریافت کمک به سوی یکی از همسالان خود می رود 
این سن  و مهارت لازم در  آموزش  اجرای  با  بنابراین 
شرایطی را برای کمک و حمایت همسالان از هم فراهم 
می آوریم.وی گفت: این طرح در منطقه کهک نیز آغاز 
شده و در قالب دو گروه ویژه دختران و ویژه پسران برگزار 
می شود. رئیس اداره مشاوره تربیتی اداره کل آموزش 
و پرورش استان قم عنوان کرد: بر این اساس با کمک 
مشاورین مدارس سعی شده از هر آموزشگاه متوسطه اول 
یک نماینده جهت آموزش در این دوره دعوت شود و با 

اساتید مطرح استان در این زمینه 10 مهارت زندگی به 
آنها آموزش داده می شود.

وی ادامه داد: با بهره گیری از این رویکرد در مدارس 
می توان زمینه را برای توانمند ساختن دانش آموزان و 
دادن فرصت هایی به آنها جهت مشارکت در فعالیت های 
مشاوره ای و پیشگیری و کنترل رفتارهای پرخطر فراهم 
آورد.هاتفی در خصوص اهداف طرح همیار مشاور افزود: 
اهداف طرح همیار مشاور شامل کمک به رشد سازگاری 
فردی و اجتماعی دانش آموزی و ارتقای سطح سلامت 
روان، تقویت توانمندی های فردی، اجتماعی و ارتباطی 
دانش آموزان مبتنی بر دانش های پیشرفته روز، تقویت 
حفظ مسئولیت پذیری و ترویج فرهنگ مشارکت پذیری 
و مشارکت جویی در میان دانش آموزان برای حفظ و 
ارتقای سلامت روان خود و سایر دانش آموزان، مهیا 
ساختن زمینه برای تصمیم گیری و تصمیم سازی سالم 

و بهره بردن از هنجارهای گروهی در گرو هم سال جهت 
پیشگیری از بروز رفتارهای پرخطر در دانش آموزن و 
غیره است.وی گفت: برای اجرای این طرح به 100 دانش 
آموز دختر و 100 دانش آموز پسر آموزش های لازم ارائه 
شده است.رئیس اداره مشاوره تربیتی اداره کل آموزش 
و پرورش استان قم عنوان کرد: در هر ناحیه یک هسته 
مشاوره قرار داده شده تا دانش آموزان بتوانند به این مراکز 
برای مشاوره به این هسته های مشاوره هفت گانه مراجعه 
روانشناختی  مشاوره  مرکز  یک  کرد:  اظهار  کنند.وی 
آموزش و پرورش واقع در خیابان دورشهر، جنب سینما 
تربیت به ارائه خدمات مشاوره ای می پردازد.هاتفی ادامه 
داد: این مرکز از ساعت هفت و 30 دقیقه صبح تا ساعت 
1۴ و 30 دقیقه خدمات ارائه می کند، همچنین در بعد 
از ظهر روزهای یکشنبه، دوشنبه، سه شنبه و چهارشنبه 

نیز از ساعت چهار بعد از ظهر تا ساعت ۲0 فعال است.

رئیس اداره مشاوره تربیتی اداره کل آموزش و پرورش استان قم :

طرح »همیار مشاور« در مدارس متوسطه قم اجرا می شود 

بالون سواری مسکن! کاریکاتور

جواد تكجو 

نامحـرمانه

نیم نگاه

ابلاغ ارزی منتسب به رئیس جمهور تکذیب شد 
معاونت ارتباطات ریاست جمهوری ابلاغ ارزی منتسب به رئیس جمهور را تکذیب کرد.به گزارش 
پایگاه اطلاع رسانی دولت، برخی رسانه ها به نقل از پژوهشکده پولی و بانکی خبر دادند که "رئیس 
جمهوری ابلاغ کرد: صادرکنندگانی که ارز را تا سه ماه نیاورند قاچاقچی هستند."این تیتر تکذیب می 
شود و در متن ابلاغیه مربوط به مصوبات برگشت حاصل از صادرات هم چنین جمله ای وجود ندارد.متن 
صحیح بخش مربوطه چنین است: بر این اساس تمامی صادرکنندگان غیرنفتی موظف هستند، حداکثر 
سه ماه بعد از صادرات ارز حاصل از صادرات خود را در سامانه نیما عرضه کرده یا به ترتیبی که بانک 
مرکزی معین می کند، ارز حاصل از صادرات خود را به چرخه اقتصادی کشور بر گردانند، صادرکنندگانی 
که این امر را رعایت کنند، با تصویب دولت مشمول تشویق های ویژه می شوند.بار دیگر تاکید می شود که 
تنها منبع موثق اخبار مربوط به رئیس جمهور، دفتر ایشان و یا دفتر هیئت دولت است.معاونت ارتباطات 
ریاست جمهوری تاکید کرده است: از رسانه های محترم و همکاران گرامی انتظار می رود در انتخاب تیتر 

یا نقل مطلب دقت لازم را مبذول کنند.

همسر شهردار سابق تهران: اردیبهشت ۹۷ ازدواج کردیم
میترا نجفی همسر جدید محمد علی نجفی شهردار سابق تهران در واکنش به حواشی اخیر پیرامون 
دکتر نجفی در گفتگوی اختصاصی با کانال خبری امید_مردم گفته است:هر فردی می تواند عاشق بشود 
و ازدواج کند ،همه انسان ها تا زمانی که جان دارند در وجود ما حس دوست داشتن وجود دارد.وی  با 
اشاره به نحوه ازدواجش با دکتر نجفی تاکید کرد:آقای دکترنجفی از من خیلی محترمانه خواستگاری 
کردند و من هم بعد از مشورت با خانواده به ایشان جواب مثبت دادم/ این زندگی سر گرفته است ،دلیلی 
ندارد که عده ای دنبال حواشی باشند/ هر موضوعی و مسئله ای پیش بیاید با مدرک و سند از آقای 
دکتر نجفی در رسانه ها اعلام می کنم ؛ما اردیبهشت 97 با هم ازدواج کردیم و متاسفانه بر اساس عکس 
زناشویی ما گفته اند چون رابطه نامشروع داشته با او ازدواج کرده است.تهمت زننده ها را به خدا واگذار 
میکنیم. وی در خاتمه خاطر نشان کرد: واقعا اگر مردم منتظر اتفاقی هستند؛ هر مسئله ای از طرف اقای 

نجفی بعنوان خلاف باشد، من در رسانه ها اعلام میکنم.

عیدی کارکنان در سال ۹۸ مشخص شد
کارکنان دولت برای سال آینده حدود یک میلیون و 78 هزار تومان عیدی خواهند گرفت. البته این 
مبلغ قطعی نیست و باید در زمان خود به تصویب هیات وزیران برسد.به گزارش ایسنا، دولت برای بستن 
لایحه بودجه سال آینده و پیش بینی هزینه ها، برآوردهایی در رابطه با انواع هزینه ها به ویژه حقوق و 
پاداش پایان سال خواهد داشت. بر این اساس در بخشنامه بودجه درصد افزایش حقوق و  میزان عیدی 
را پیش بینی و به دستگاه های اجرایی اعلام می کند تا براساس آن بتواند برآوردی از هزینه ها داشته باشد. 
در ادامه نیز در زمان نهایی شدن لایحه و حتی در زمان تصویب در مجلس هریک از این اعداد و ارقام 
ممکن است دشستخوش تغییراتی شود.این در حالی است که ضوابط بودجه سال آینده نشان می دهد 
مبلغ پاداش پایان سال )عیدی( برای بودجه 1398، یک میلیون و 78 هزار تومان پیش بینی شده است 

که باید به تصویب هیات وزیران برسد.

ادعای تماس سری عادل  الجبیر با ایران 
الخلیج آنلاین ادعا کرد که طی هفته های گذشته وزیر امور خارجه عربستان با هدف دستیابی به 
تفاهم با ایران تماس های سری با این کشور برقرار کرده است.به گزارش ایسنا، الخلیج آنلاین که یک 
پایگاه اطلاع رسانی عرب زبان است، به نقل از یک منبع دیپلماتیک عالی رتبه نوشت: عادل  الجبیر در 
تماس های خود با ایران راجع به برخی مسایل منطقه ای از جمله موضوع یمن گفت وگو کرده است. 
تماس های عربستان با ایران در زمانی است که دولت ریاض به دلیل اعتراف به قتل خاشقچی روزنامه 
نگار ناراضی خود در استانبول، تحت شدیدترین فشارهای جامعه جهانی پس از حوادث 11 سپتامبر 
سال ۲001 میلادی است .این رسانه عربی هم چنین نوشت: عمران خان نخست وزیر پاکستان که 
هفته گذشته به عربستان سفر کرده بود برای میانجیگری با هدف پایان جنگ یمن ابراز علاقه کرده بود.

کدام یک از اصولگرایان با رییسی جلسات ثابت دارند؟
سیدمحمد حسینی، سخنگوی جبهه مردمی نیرو های انقلاب اسلامی درباره جلسات تعدادی از 
اعضای جمنا با رئیسی می گوید: در جلسات با آقای رئیسی فقط بعضی از اعضای هیأت رئیسه مانند 
غلامعلی حدادعادل، نماینده سابق مردم تهران در مجلس شورای اسلامی، مهدی چمران، رئیس سابق 
شورای شهر تهران، حجت الاسلام محمدحسن رحیمیان، رئیس شورای مرکزی جمنا، محمدباقر 

ذوالقدر، معاون سابق امنیتی وزارت کشور و تعداد دیگری حضور دارند.

سفر معاون رئیس جمهوری به قم 
معاون اقتصادی رئیس جمهوری روز سه شنبه با سفر به شهر مقدس قم ضمن زیارت مضجع 
شریف حضرت فاطمه معصومه)س( محمد نهاوندیان دراین سفربا آیات عظام تقلید مکارم شیرازی، 
وحید خراسانی و شبیری زنجانی دیدارکرد.وی همچنین در مراسم باشکوه اربعین حسینی در این شهر 
مقدس و حرم مطهر کریمه حضرت معصومه )س( و بیوت مراجع عظام تقلید حضور خواهد یافت.معاون 
اقتصادی رئیس جمهوری درهنگام ورود به قم مورد استقبال استاندار و دیگر مقامات استان قرار گرفت.

بازداشت و برکناری برخی کارکنان دانشگاه آزاد 
نائب رئیس کمیسیون »آموزش و تحقیقات و فناوری« مجلس با اشاره به اخلال در آزمون اخیر 
دانشگاه آزاد گفت: برخی عوامل خاطی در این اتفاق با همکاری قوه قضاییه دستگیر و برخی دیگر برکنار 
شده اند. به گزارش میزان، جبار کوچکی نژاد گفت: متاسفانه عدم توانایی مسئولان سنجش دانشگاه آزاد 
موجب شد تا عواملی حرفه ای بتوانند در نمرات و کد پذیرفته شدگان این دانشگاه دخالت کرده و در 
این حوزه اختلال ایجاد کنند؛ این مجموعه اتفاقات موجبات سرگردانی و ایجاد مشکل برای دانشجویان 
و نگرانی خانواده ها شد. نائب رئیس کمیسیون »آموزش و تحقیقات و فناوری« مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: برخی عوامل خاطی در این اتفاق با همکاری قوه قضاییه دستگیر و برخی دیگر برکنار شده اند.

بازداشت مدیر و معاون گمرک همدان 
دادستان همدان ضمن تأیید بازداشت مدیر گمرک همدان گفت: وی به همراه یکی از معاونین خود 
به اتهام اخذ رشوه بازداشت شده و دو نفر دیگر نیز مرتبط با این پرونده بازداشت شده اند.کامران حمزه 
در گفت وگو با ایسنا، اظهار کرد: مدیر گمرک همدان همراه با یکی از معاونین خود بازداشت شده که 
اتهام آنها فعلًا اخذ رشوه است.وی افزود: پرونده در شعبه اول بازپرسی همدان تشکیل شده و در حال 

رسیدگی است و این دو فرد در حال حاضر در بازداشت به سر می برند.

فضای سبز خانگی

اگر خاطرتان باشد در شماره های قبلی اشاره شد که بخش کمی از سرانه مصرف استاندارد یک نفر 
به فضای سبز خانگی مربوط می شود. یعنی در محاسبه مقدار سرانه مصرف بخشی از آن به مصارف 
فضای سبز داخل منازل اختصاص پیدا کرده است. بنابر این تا آنجا کی می توانیم باید مقدار این مصرف 
را کاهش بدهیم و به حداقل برسانیم. در املاک قدیمی تر و خانه های ویلایی، فضای سبز می تواند 
بخش نسبتا زیادی از حیاط خانه را در بر بگیرد؛ اما غیر از باغچه های حیاطی، گل های گلدان هایی که 
در جای جای خانه قرار می گیرند، پاسیو و کلا هر نوع گیاهی که در هر نقطه از منازل کاشته و نگهداری 
می شود به عنوان فضای سبز خانگی تلقی می شود. اولین و مهمترین نکته برای کاهش مصرف آب در 
این بخش خصوصا برای باغچه ها و گلدانها که زیر تابش مستقیم نور خورشید و یا در معرض وزش باد 
هستند، آبیاری گلها در ساعت خنک روز، ساعات اولیه بامداد و آخرین ساعات شب که هم فشار شبکه 
توزیع بهتر می باشد و هم خاک در معرض تبخیر قرار ندارد، بهترین زمان آبیاری می باشد. استفاده از 
اداوات کاهنده مصرف و روش های آبیاری کم مصرف مثل آبیاری قطره ای و بارانی هم به نسبت وسعت 
محل می تواند راهکار موثر دیگری باشد. نکته مهم دیگر این است که ما به نسبت اقلیم محل زندگیمان 
از گونه های کم مصرف گیاهان استفاه کنیم که این موضوع می تواند شامل گیاهان باغچه ای و آپارتمانی 
) هر دو ( باشد. نکته دیگر اینکه متمرکز کردن کاشت گیاهان به دلیل محدود کردن محل رشد ریشه 
آنها مصرف آب را کم میکند مثل اینکه شما به جای کاشت گیاهان در باغچه، همان گیاه را در گلدان 
بکارید. مسلما آبیاری گلدان کم مصرف تر از آبیاری باغچه می باشد. در اینجا بد نیست به اصطلاحی 
اشاره شود که ممکن است خیلی از دوستان کمتر شنیده باشند و آن اصطلاح » مالچ و خاکپوشه« 
است. سنگریزه های رنگی که روی بستر خاک باغچه و یا حاشیه گلدان ها استفاده می شود نوعی از 
این خاکپوشه ها محسوب می شود. از انواع دیگر خاکپوشه ها می توان با رعایت مسائل زیست محیطی 
حتی از مواد غیر طبیعی و از مشتقات نفتی تهیه شود. اصولا عملکرد و کارایی مالچ این است که با قرار 
گرفتن بر روی بستر خاک از تبخیر سطحی آب خاک جلوگیری می کند و علاوه بر آن به دلیل تنوع 
رنگی که مالچ ها دارند می توان جلوه و زیبایی خاصی به باغچه و گلدان شما بدهد و در نتیجه سطح زیر 

کشت را کاهش می دهد و به همین دلایل در کاهش مصرف آب موثر می باشند. 
موثرترین روش کاهش مصرف در این بخش هم استفاده از آبیست که در فرآیند دیگری استفاده 
شده است مثل آبی که برای شستشوی ظرف استفاه می شود که اگر روشی برای جمع آوری آن داشته 

باشیم می توانیم برای آبیاری فضای سبزخانگی مورد استفاده قرار بدهیم. 
روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب و فاضلاب استان قم

معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهردار قم  خبرداد

جمع آوری پسماند در مسیر نجف به کربلا
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهردار قم از اکران 100 بنر سه 

زبانه فرهنگ سازی جمع آوری پسماند در مسیر نجف به کربلا خبر داد.
سیدامیر سامع با اشاره به اهم اقدامات شهرداری قم در کشور عراق اظهار 
کرد: امسال نیز با استفاده از تجربه چهار سال گذشته شهرداری قم اقدام به 
اعزام نیرو و ناوگان خدماتی برای ارائه خدمات لازم به زائرین در مرز مهران 
و مسیر نجف به کربلا کرده  است.وی با اشاره به اعزام تعداد 58 دستگاه 
اتوبوس درون شهری جهت جابجایی زائرین در مرز مهران گفت: همچنین 
10 دستگاه اتوبوس جهت جابجایی زائرین و خادمین حرم مطهر، مسجد 
مقدس جمکران و نیروهای شهرداری به مرز مهران اختصاص داده شده 
است.معاون شهردار قم با اشاره به اعزام و حضور 70 نفر از پرسنل شهرداری 
بصورت داوطلبانه جهت مشارکت در نظافت مسیر پیاده روی از عمود 1070 
تا 1170 حدفاصل نجف اشرف تا کربلای معلی تصریح کرد: یک دستگاه 
کامیون پرس 10 تن جهت جمع آوری پسماندهای موکب های طول مسیر 
100 عمود هم برای خدمت رسانی به زائرین در این مسیر اعزام شده است.

وی به توزیع هزار عدد سطل و کارتن پلاست در بین عمودها و مواکب 
جهت مشارکت در نظافت مسیر کربلا اشاره کرد و افزود: تامین ۲ هزار 
کیلو پلاستیک زباله جهت جمع آوری پسماند، نصب 100 عدد بنر سه 
زبانه با موضوع فرهنگ سازی رعایت بهداشت و جمع آوری پسماند، اعزام 
یک دستگاه بابکت جهت پاکسازی و جمع آوری زباله ها، اعزام یک دستگاه 
بازوغلطان جهت انتقال ضایعات و اعزام یک دستگاه آمبولانس از بهشت 
معصومه)س( مستقر در مرز مهران از دیگر اقدامات شهرداری در ایام اربعین 

در مرز و کشور عراق است.

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد

اتمام فاز نخست درختکاری 
در حاشیه بزرگراه تهران-قم

مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم گفت: پروژه 
لوله گذاری و درختکاری حاشیه بزرگراه تهران-قم به عنوان یکی از مهم ترین 

مبادی ورودی شهر در برنامه کاری سازمان قرار دارد.
پیام جوادیان از برنامه ریزی و اجرای عملیات درختکاری در فاز اول پروژه 
حاشیه بزرگراه تهران-قم خبر داد و گفت: که در مراحل پایانی است و 
برای ادامه عملیات، بودجه لازم پیش بینی و اسناد آن تهیه شده و در حال 
گذراندن فرایند انتخاب پیمانکار است که به یاری خدا ادامه عملیات پس از 
پایان فصل سرما صورت می گیرد.مدیر عامل سازمان پارک ها و فضای سبز 
شهرداری قم  اظهار داشت: قسمت هایی از عرصه درختکاری، حدفاصل 
بزرگراه تا جاده قدیم قم تهران در سالیان گذشته بر اثر سرما آسیب دیده 
بود و از سوی دیگر، نیاز به تکمیل عرصه های خالی و همچنین تجهیز 
عرصه ها به سیستم های آبیاری تحت  فشار وجود داشت که پروژه لوله گذاری 
و درختکاری حاشیه بزرگراه تهران-قم به عنوان یکی از مهم ترین مبادی 
ورودی شهر در برنامه کاری سازمان قرار گرفت.جوادیان با اشاره به اینکه 
این پروژه از سال گذشته به  صورت فازبندی شده در بودجه سالانه سازمان 
قرار گرفت، افزود: علی رغم مشکلات و موانع متعدد، از جمله عدم همکاری 
ارگان های ذی ربط در واگذاری عرصه و مشکلات بستر عرصه، عملیات 
لوله گذاری و اجرای سیستم های آبیاری تحت فشار در فاز اول پروژه در نیمه 
دوم سال گذشته انجام شد.وی از برنامه ریزی و اجرای عملیات درختکاری 
در فاز اول این پروژه خبر داد که در مراحل پایانی است و خاطرنشان کرد: 
برای ادامه عملیات، بودجه لازم پیش بینی و اسناد آن تهیه شده و در حال 
گذراندن فرایند انتخاب پیمانکار است که به یاری ادامه عملیات پس از پایان 

فصل سرما صورت خواهد گرفت.
 

مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی جهاد کشاورزی قم عنوان کرد

اختصاص استاندارد تشویقی 
برای محصولات کشاورزی قم

مدیر هماهنگی ترویج کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی استان قم از 
اختصاص استاندارد تشویقی برای محصولات کشاورزی سالم در واحد زنان 

روستایی خبر داد.
محمدرضا حاجی رضا در این خصوص عنوان کرد: در راستای افزایش 
کیفیت و سلامت تولیدات محصولات کشاورزی زنان روستایی، طرح 
دریافت استاندارد تشویقی برای نخستین بار در محصولات کشاورزی 
تولید زنان روستایی استان قم اجرا می شود.وی با بیان اینکه طرح استاندارد 
تشویقی محصولات کشاورزی با همکاری سازمان جهاد کشاورزی استان و 
سازمان استاندارد در حال اجرا است، اظهار کرد: این طرح با هدف استقرار 
و تولید محصول سالم طرح طبق استانداردهای ملی ایران در مزارع کوچک 
زنان روستایی، کمک به اقتصادی نمودن تولیدات کشاورزی آنان  و توسعه  
اشتغال و کارآفرینی  در جامعه زنان روستایی در حال اجراست.مدیر 
هماهنگی ترویج کشاورزی سازمان جهاد کشاورزی استان قم درباره گروه 
هدفی که برای اجرای این طرح در نظر گرفته شدند، گفت: به عنوان گروه 
هدف برای زنان روستایی تولیدکننده محصولات گلخانه ای، کارگاه های 
آموزشی از قبیل  تولید محصولات سالم، مدیریت تلفیقی آفات و بیماری ها، 
استفاده از روش های غیر شیمیایی برای مبارزه با آفات و مدیریت گلخانه 

برگزار شد.

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی شهرداری اعلام کرد

افزایش کیفیت توزیع آسفالت 
در معابر سطح شهرقم

مدیرکل نظارت بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم گفت: 
با اقداماتی که در مجموعه شهرداری صورت گرفته، رتبه نخست کیفیت 

آسفالت در شورای فنی استان به دست آمده است.
عباس حلوائی زاده با بیان اینکه شهرداری قم رتبه نخست کیفیت 
آسفالت در شورای فنی استان را به دست آورده است گفت:  از دو سال 
قبل اقدامات ویژه ای برای افزایش کیفیت تولید و توزیع آسفالت در شهر قم 
آغاز شده است.وی با تاکید بر آموزش نیروهای توزیع آسفالت در شهر قم 
برای افزایش کیفیت روسازی معابر بیان کرد: از دوسال قبل مشاوری نیز 
فعال شده تا در اجرای پروژه ها نظارت مستمر داشته باشد.مدیرکل نظارت 
بر پروژه های عمرانی و ساختمانی شهرداری قم با تاکید بر اینکه با فعالیت 
این مشاور درزهای طولی و عرضی نمایان در روسازی ها به حداقل ممکن 
رسیده است، گفت: طوری آسفالت انجام می شود که حتما درزهای طولی 
در راستای هم قرار بگیرد تا مشکل ساز نشود.وی با بیان اینکه مشکلات 
روسازی معابر مورد بازدید قرار گرفته و برطرف می شود، گفت: در برخی 
نقاط آسفالت ریگ نما شده و ترک های مویی ایجاد شده که با ماسه آسفالت 
آنها را پر می کنیم تا با هزینه کمتر بهسازی روسازی انجام شود.حلوائی زاده 
خاطرنشان کرد: در دو سال گذشته یکبار هم گزارشی ارائه نشده که جایی 
توزیع آسفالت صورت گرفته باشد و درزهای طولی و عرضی به روسازی 

منتقل شده باشد.

شهردار منطقه هشت قم  خبرداد

کسب رتبه نخست در پاسخگویی 
به درخواست های مردمی

شهردار منطقه هشت قم از کسب رتبه نخست بین شهرداری های 
مناطق هشتگانه شهر در پاسخگویی به درخواست های مردمی سامانه 

ارتباطات مردمی 137 و کسب رضایتمندی عمومی خبر داد.
ابوالفضل مستقیمی با اشاره به کسب رتبه نخست بین شهرداری های 
مناطق هشتگانه شهر در پاسخگویی به درخواست های مردمی سامانه 
ارتباطات مردمی 137 و کسب رضایتمندی عمومی افزود: در ارزیابی به 
عمل آمده از میزان پاسخگویی و رضایتمندی مردمی از شهرداری های 
مناطق هشتگانه شهر قم، شهرداری این منطقه رتبه نخست در پاسخگویی 
به درخواست های مردمی سامانه 137 و کسب رضایتمندی عمومی را به 
دست آورد.وی گفت: این منطقه یکی از مناطق ویژه شهر قم بوده که 
بسیاری از طلاب، دانشجویان و اساتید دانشگاه در این منطقه سکونت دارند.

اخبــار

آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع 
تقلید روی آوردن دشمنان به ویژه آمریکا 
به گزینه تحریم را به دلیل ناامیدی از گزینه 
نظامی ارزیابی کرد و گفت: به عقیده ما 
آمریکا در این عرصه نیز شکست خواهد 

خورد و از تحریم طرفی نخواهد بست. 
وی در دیدار شماری از مسئولان ستاد 
کل نیروهای مسلح با بیان این که دشمنان 
برای ضربه زدن به این نظام و ملت، همه 
توان خود را به کار گرفته اند، تصریح کرد: 
دشمنان ما در سابق مدام دم از گزینه 
های روی میز می زدند و از گزینه نظامی 
سخن به میان می آوردند، اما امروز کلمه 
ای از گزینه نظامی نمی گویند، چرا که 
اولا توانمندی های ما را می دانند و ثانیا 
این گزینه خریداری ندارد.وی تاکید کرد: 
دشمنان بدانند اگر به فکر تهاجم نظامی 

باشند ضربه سختی دریافت خواهند کرد.
را  تحریم  شیرازی،  مکارم  الله  آیت 
حربه افراد ضعیف و ناتوان دانست و گفت: 

تحریم در فضای بین الملل نیز برای آمریکا 
منفوریت ایجاد می کند و روزی معلوم 
خواهد شد که این تحریم ها چقدر به زیان 
خودشان بوده است؛ از سویی دیگر تحریم 
ایران برای خود غربی ها و شرکت هایشان 

نیز خسارت آفرین است.
این مرجع تقلید با اشاره به دم زدن 

آمریکایی ها از 13 آبان و اعمال تحریم 
های جدید از این تاریخ، ابراز داشت: 13 
آبان می آید و می گذرد و تحریمی بر آنچه 
هست افزوده نخواهد شد و ان شاالله اتفاقی 

نخواهد افتاد.
وی همچنین با اشاره به آیه 60 سوه 
انفال، بر لزوم حفظ آمادگی همه جانبه 

به  توجه  با  افزود:  و  کرد  تاکید  کشور 
دشمنانی که نظام ما در داخل و خارج 
دارد، باید روز به روز آمادگی خود را چه به 
لحاظ نظامی و دفاعی و چه به لحاظ علمی، 

فرهنگی و اقتصادی ارتقا دهیم.
با  ادامه  در  شیرازی  مکارم  الله  آیت 
با  امنیت و دفاع  ارتباط مقوله  به  اشاره 
مساله مهم مهدویت، به آیه 105 سوره 
انبیاء استناد کرد و گفت: بر اساس این آیه 
شریفه، صالحان متصدی امور خواهند بود؛ 
صلاحیت تنها مربوط به تقوا نیست، بلکه 

جمیع جهات مد نظر است.
وی افزود: برنامه های دفاعی زمینه ساز 
عبادی الصالحون و تحقق عبادی الصالحون 
نیز زمینه سازی برای ظهور منجی عالم 

بشریت است.
وی در پایان ضمن دعا برای موفقیت 
مختلف،  های  عرصه  در  اسلامی  نظام 
این نظام را موید به نصرت الهی و عنایات 

حضرت ولیعصر)عج( دانست.

آیت الله مکارم شیرازی: 

آمریکا از گزینه تحریم هم طرفی نخواهد بست 


